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LYSEKILS  
STADSFULLMÄKTIGES HANDLINGAR  
1907 
 
LYSEKIL.  
LYSEKILS TRYCKERIAKTIEBOLAG  
1908. 
 

P. M. 
Vid ingången af år 1907 äro följande personer Stadsfullmäktige: 
C. S. Lilliehöök, ordförande, 
M. Radhe, vice ordförande, 
J. E. Lindbom, 
Lars Alfred Carlsson, 
C. Backman, 
J. A. Anderson, 
Axel Nilsson, J. G. Gunnersson, 
R. Kjellström, 
E. Luckey, 
Th. Settergren, 
J. Sterner, 
B. P. Jonsson, 
G. Richter, 
Aug. Mattsson, 
C. A. Hernström, 
A. Wallin, 
H. Hansson, 
A. Gustafsson, 
Aug. Kihlberg, 
L. Laurin, 
J. H. Lindman, 
O. G. Löfving, 
Fritz Hörman, 
 
Ingen förändring under året. 
 

1905 Lysekils  N:r 1. 
Stadsfullmäktiges Handlingar 
 
Protokoll vid Lysekils Stadsfullmäktiges sammanträde den 9 januari 1907. 
 
Frånvarande voro 
 Herrar Gunnersson, 
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 Kjellström, 
 Hernström 
Med anmälda förhinder, som godkändes. 
 
Herr Borgmästare Sundberg var tillstädes. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 1. 
Utdrag af Magistratens protokoll den 28 och 29 sistlidne December, utvisande att till 
stadsfullmäktige för åren 1907 – 1910 valts Herrar Handlanden B. P. Jonsson, vice Konsuln 
Gustaf Richter, Bleckslagaren Aug. Mattsson, Förmannen C. A. Hernström, Bokhandlaren 
Alb. Wallin. Ombudsmannen Hilmer Hansson. Stenhuggaren Alfr. Gustafsson, Sjökaptenen 
Aug. Kihlberg, Direktören L. Laurin, Fabrikören J. H. Lindman, Handlanden O. G. Löfving 
och Lotsen Fritz Hörman med respektive 4.992, 4.914, 4.758, 4.735, 4.591, 4.196, 4.164, 
3.983, 3.713, 3.702, 3.578 och 3.137 röster, föredrogs och hälsades de nyvalda ledamöterna 
Herrar Gustafsson, Laurin och Löfving välkomna bland Stadsfullmäktige. 
 
§ 2. 
Till Ordförande i Stadsfullmäktige för år 1907 valdes Herr Öfversten m.m. C. S. Lilliehöök 
och till vice Ordförande Herr vice Konsuln M. Radhe. Båda valen verkställdes enhälligt med 
acklamation. 
 
§ 3. 
Herr Settergren protesterade däremot, att han vid Stadsfullmäktigesammanträdet den sistlidne 
December blifvit bötfälld för utevaro, oaktadt han skrivit sjuk på kallelselistan, och ansåg han, 
att en Stadsfullmäktig hade rätt att fordra, att han skulle bli trodd på sitt ord, dock inlämnade 
han för att styrka sin uppgift ett den 19 December af Doktor Blume utfärdadt intyg, utvisande 
att Herr Settergren varit af sjukdom hindrad att infinna sig vid sammanträdet dagen därförut. 
Därest Fullmäktige icke ville godtaga en dylik anteckning som giltigt förhinder, borde 
Fullmäktige besluta sådan anteckning alltid bör kompletteras med läkareintyg. 
 
Fullmäktige godkände det uppgifna hindret och frikallade Herr Settergren från de ådömda 
böterna. 
 
§ 4.  
Drätselkammarens framställning, att arbetsförmannens lön från och med innevarande års 
början höjes från 1.100 till 1.500 kronor, bifölls. 
 
§ 5. 
Förslag om uppförande af ett kallbadhus för stadens arbetarebefolkning (protokoll 1906, § 54) 
jämte Hälsovårdsnämndens och Drätselkammarens yttrande föredrogs. 
 
Hälsovårdsnämnden hade såsom lämpligaste plats för uppförande af ett kallbadhus föreslagit 
Bansviksbukten och Drätselkammaren hade jämte yttrande öfverlämnat ritning och 
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kostnadsförslag för uppförande af ett badhus därstädes. Häraf inhämtades att kostnaden 
beräknats till 3.500 kronor och att affären skulle bära sig under förutsättning att ingen 
ersättning för platsen beräknades och att 6.750 bad per år á 10 öre kunde serveras. Emellertid 
afstyrkte Drätselkammaren bifall till förslaget, då företaget i stadens hand lätt kunde föranleda 
till kostnader för staden, då staden för närvarande borde undvika nya skuldsättningar och då 
affären borde överlämnas till den enskilda företagsamheten, hvilken till följd af sakens värde 
för stadens arbetarebefolkning lämpligen borde understödjas med fri tomt. 
 
Herrar Radhe, Hörman, Nilsson och Ordföranden talade för afslag på af Drätselkammaren 
angifna grunder och att upplåtandet af tomt bör bli särskild fråga, hvarför de yrkade rent 
afslag, hvaremot Herr Gustafsson, hvilken ansåg att den tidsbesparing som genom beredande 
af en närbelägen badplats borde uppkomma för stadens arbetarebefolkning, skulle lända 
samhället i sin helhet till gagn, yrkade bifall till förslaget, hvilket emellertid vid framställd 
proposition afslogs. 
 
§ 6. 
Stadsingenjörens genom Drätselkammaren ankomna begäran om ersättning af 100 kronor för 
utarbetande af ritningar och kostnadsförslag till kallbadhus afslogs. 
 
§ 7. 
Drätselkammaren hade öfverlämnat ett af civilingenjören N. Gellerstedt upprättadt förslag till 
reglering af de s. k. Sandberget med kringliggande områden, hvaröfver Byggnadsnämnden 
hörts och tillstyrkt fastställelse i hvad förslaget afsåg själfva Sandberget, och anhållit att 
Fullmäktige vile fastställa förslaget i hvad det afsåg Sandberget, enär ansökning om köp af 
tomt därstädes varit hvilande hos Kammaren i afvaktan på denna reglering sedan Maj månad 
1906 och enär utsikt finnes att få sälja tomter därsammastädes. 
 
Stadsfullmäktige biföllo efter en stunds debatt framställningen beträffande fyra kvarter, hvilka 
å kartskissen betecknades med A, B, C och D. 
 
§ 8. 
Brandchefens genom Magistraten ankomna begäran, att Fullmäktige skulle ingå till 
kyrkostämman och anhålla att få använda kyrkklockorna för alarmering vid eldsvådeutbrott, 
föredrogs. Flere talare förordade det hittills använda alameringssystemet med lurar, dock 
borde nya effektfulla lurar anskaffas, och betviflade att kyrkklockorna skulle göra sig 
tillräckligt gällande. 
 
På yrkande af Herr Radhe beslöts tillsätta en kommitté om tre personer för att i förening med 
Brandchefen upprätta och till Fullmäktige inkomma med förslag i ärendet. Till ledamöter i 
denna kommitté utsågos Herrar Richter, sammankallande, Carlsson och Laurin. 
 
§ 9. 
Förslag att staden måtte inköpa s. k. Sandhagarne (protokoll 1906, § 98) jämte 
Drätselkammarens yttrande föredrogs. Kammaren hade, ehuru förslaget i och för sig vore 
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beaktansvärdt, afstyrkt bifall däetill, enär staden för närvarande icke borde ytterligare 
skuldsätta sig.  
 
Herrar Luckey och Anderson yrkade rent afslag, då få jordägare, sannolikt endast 
förslagsställaren, voro villiga sälja och priserna torde ställa sig orimligt höga, hvaremot 
Herrar Radhe, Backman, Mattsson, Nilsson och Hörman yrkade bordläggning samt Herrar 
Backman, Mattsson och Nilsson därjämte utredning om kostnaden, hvarå Herr Hörman 
yrkade afslag. 
 
Stadsfullmäktige bordlade ärendet, utan att infordra någon utredning. 
 
§ 10. 
Att jämte herr Ordföranden justera dagens protokoll Måndagen den 14 innevarande Januari 
kl. 1 e. m. hos Herr Ordföranden utsågos Herrar Wallin och Jonsson. 
 
Som ofvan 
ARVID BROWALDH. 
 
Justeradt: 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
ALBERT WALLIN. 
B. P. JONSSON. 
 
Att ofvanstående protokoll blivit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset 
Måndagen den 14 Januari 1907 kl. 2 e. m. betyga. 
 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
 
 Arvid Browald. 
 
 
 
1907 Lysekils  N:r 2. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll vid Lysekils Stadsfullmäktiges sammanträde den 29 Januari 1907. 
 
Frånvarande var 
 Herr Gunnersson 
med anmält förhinder, som godkändes. 
 
Herr Borgmästare Sundberg var tillstädes. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
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§ 11. 
Drätselkammarens anmälan, att till Ordförande i Kammaren för år 1907 valts Öfversten m. m. 
C. S. Lilliehöök och till vice Ordförande Fabrikören C. Th. Olsson, lades till handlingarna. 
 
§ 12. 
Hamnstyrelsens anmälan, att till vice Ordförande i styrelsen för åren 1907 och 1908 valts v. 
Konsuln J. G. Gunnersson och att v. konsuln M. Radhe kvarstår såsom Ordförande under år 
1907, lades till handlingarna. 
 
§ 13. 
Revisionsberättelse öfver Lysekils Brännvinsförsäljnings Aktiebolags räkenskaper och 
förvaltning 1 Oktober 1905 – 30 September 1906 föredrogs, och beviljade Stadsfullmäktige 
för staden Lysekils del Bolaget Styrelse ansvarsfrihet för den tid, revisionen afser. 
 
§ 14. 
Genom Magistraten inkommen ansökan från Professor A. Wide om återfående af 
kommunalutskylder för åren 1905 och 1906 remitterades till Drätselkammaren för yttrande. 
 
§ 15. 
Från Magistraten i Lysekil hade ankommit en skrifvelse med anhållan om yttrande, huruvida 
någon rättighet till minuthandel med eller utskänkning af brännvin här i staden må fortfarande 
upplåtas, samt, i sådant fall, huru många minuthandels- och utskänkningsställen, som böra 
finnas, och hvarest de skola förläggas, äfvensom angående den tid af högst tre år på hvilken 
upplåtelserna böra ske. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt tillstyrka, att för tre försäljningsår i Lysekils stad upplåtes 
en minuthandelsrättighet och fyra utskänkningsrättigheter, hvaremot platsen, hvarest de skola 
föreläggas icke bestämdes, då Fullmäktige uttalade, som ett önskemål att den i gamla staden 
förlagda utskänkningsrättigheten måtte snarast möjligt flyttas till annan lämpligare plats. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
§ 16. 
Förslag af Handlanden B. P. Jonsson, att Stadsfullmäktige måtte utse, en kommitté om 3 á 5 
personer med uppdrag att uppsätta en skrifvelse till Kungl Maj:t med anhållan, att Lysekils 
stad från och med år 1908 måtte skiljas från Stångenäs härads väghållningsdistrikt och 
stadens innevånare från vägskatt, föredrogs och beslöts för ändamålet utse en kommitté om 
tre personer. 
 
Till kommitterade utsågos Herrar Borgmästare A. Sundberg, Öfverste C. S. Lilliehöök och 
Handlanden B. P. Jonsson. 
 
§ 17. 
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Herr Ordföranden meddelade, att Konungens Befallningshafvande till Ordförande i 
innevarande års bevillningsberedning med Lysekils stad förordat Herr Fiskeriintendenten m. 
m. Doktor A. H. Malm, och företogs därefter val af 5 ledamöter och 3 suppleanter i samma 
beredning. 
 
Till ledamöter utsågos i enlighet med valkommitténs förslag Herrar E. Luckey, Aug. 
Mattsson, J. H. Lindman, Claes Rosén och J. O. Wallentin, samt till suppleanter utsågos 
likaledes i enlighet med förslaget Herrar Albert Wallin, Hugo Hallgren och Alfr. Gustafsson. 
 
§ 18. 
Styrelsens för Lysekils Vatten- och Kloakledningar förslag till reglemente och 
ordningsföreskrift för Lysekils Vatten- och Kloakledningar (protokoll 1906, § 124) föredrogs 
och beslöts att trycka och bland Fullmäktige utdela förslaget, hvilket remitterades till 
Drätselkammaren för yttrande. 
 
§ 19. 
Kyrkorådets framställning, att Bergfalska trädgården eller annan lämplig tomt måtte 
kostnadsfritt upplåtas för skolhusbyggnad (protokoll 1906, § 114), jämte Drätselkammarens 
och Hälsovårdsnämndens yttrande föredrogs. 
 
Drätselkammaren och Hälsovårdsnämnden hade afstyrkt upplåtandet af Bergfalkska 
trädgården, enär den ansågs för liten, enär de närbelägna vattenledningsdammarna möjligen 
kunde förorenas af skolbarn, om en skola uppfördes å tomten, och enär nämnda tomt borde 
reserveras till sjukhustomt. Istället hade de föreslagit gamla skoltomten vid Kyrkogatan om 
cirka 1.800 kvadratmeter och ett område söder om kyrkan, betydligt större, samt förordat det 
senare såsom synnerligen lämpligt. 
 
Herrar Settergren, Lindman, Jonsson, Nilsson och Ordföranden talade för att Bergfalkska 
tomten var olämplig för skolhusbyggnad och borde reserveras till sjukhustomt, hvarför de 
förordade det vid kyrkan belägna området. 
 
Herrar Anderson, Gustafsson och Radhe talade för att Fullmäktige borde upplåta Bergfalkska 
trädgården till skolhuset, enär utsikt att erhålla sjukhus ej torde yppa sig inom de närmaste 
åren och enär det vid kyrkan föreslagna området vore allt för mycket utsatt för blåst hvarjämte 
Herrar Backman och Radhe talade för att Fullmäktige borde lämna Kyrkostämman, som skall 
afgöra ärendet i sista hand, rätt att välja bland de föreslagna tomterna. 
 
Dessutom yrkade Herr Settergren bordläggning, Herr Lindman remiss till Byggnadsnämnden. 
Herr Ordföranden remiss till Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar och Herr 
Mattsson utredning om den areal ett blifvande skolhus kommer att upptaga. 
 
Herrar Settergrens och Ordförandens yrkande bifölls, hvaremot Herr Lindmans yrkande efter 
votering med 15 röster emot 8 afslogs. Likaledes afslogs Herr Mattssons yrkande. 
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§ 20.  
Sedan Stadsfullmäktige godkändt ett regleringsförslag i det s. k. Sandberget (protokoll 1907, 
§ 7) hade Drätselkammaren med överlämnande af en kartkopia, hvarå tomterna numrerats, 
hemställt, att Fullmäktige ville åsätta de olika tomterna följande pris: 60 öre per kvadrataln 
för N:ris 1-13, 27, 28, 42 och 43: 50 öre per kvadrataln för N:ris 14-17, 19, 23, 24 och 25: 25 
öre per kvadrataln för N:r 18. Hvaremot Kammaren hemställt, att tomterna N:ris 31-37 
tillsvidare icke måtte säljas, då en försäljning möjligen kunna inverka menligt för en eventuell 
gata från Kyrkvik förbi Lassemyren till Rinkenäs och för kajanordningar i norra hamnen. 
 
Stadsfullmäktige biföllo dessa framställningar och skulle det sålunda fastställda priset gälla 
för en tid af 5 år. Däremot afslogs Drätselkammarens hemställan om bemyndigande en gång 
för alla att sälja samtliga tomter, hvarå priserna fastställts, och bestämdes, att försäljningen 
skulle ske i vanlig ordning. 
 
§ 21. 
Drätselkammarens anhållan om bemyndigande att försälja följande byggnadstomter: 
 
a. tomten N:r 2 i Sandberget om cirka 1.000 kvadratalnar till Hilmer Johansson för 60 öre per 
kvadrataln: och 
b. tomten N:r 27 i Sandberget om cirka 1.000 kvadratalnar till Simon Isaksson för 60 öre per 
kvadrataln bifölls. 
 
§ 22. 
Drätselkammarens anhållan om godkännande af arrendekontrakt för stadens utarrenderade 
tomter bifölls med de ändringar, att i punkt två tillägges ”jämte därå från förfakkodagen till 
skeende likvid löpande sex procents årlig ränta” och att ”en månad” i punkt nio utbytes mot 
”sex månader”. 
 
§ 23. 
Herr B. P. Jonssons afsägelse att vara ledamot af Drätselkammaren till 1907 års slut bifölls 
och valdes i hans ställe med slutna sedlar Kamrer J. A. Anderson, som erhöll 14 röster. 
Konditor R. Björsell erhöll 8 röster och Lotsförman Emilius Hörman 1 röst. 
 
§ 24. 
Förslag af Herrar Ordföranden och vice Ordföranden, att Fullmäktige måtte anhålla om 
stadens och ortens riksdagsman, Herr Oskar O. Olsson å Heden, att vid innevarande års 
riksdag motionera därom, att de af rikets städer, hvilka icke åtnjuta tolagsersättning, måtte 
befrias från skyldigheten att hålla fria lokaler för Tullverkets behof, föredrogs och beslöts 
enhälligt att göra en dylik anhållan. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
§ 25. 
Förslag af Herr Radhe m. fl.: 
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att den inkomst som i en eller annan form härflyter af den från Lysekils jordägare inlöpta 
jorden, föres å särskildt konto: 
 
att denna inkomst ej får användas till andra ändamål än amortering och ränta å stadens 
obligationslån; och 
 
att om öfverskott uppstår, detta kapitaliceras och endast användes till inköp af för stadens 
erforderlig jord; 
 
remitterades till Drätselkammaren för yttrande. 
 
§ 26. 
Från ”Centralkommittén för tvärbanor inom länet” hade ankommit begäran att ombud måtte 
utses i den för linjen Lysekil – Smedberg bildade subkommittén och utsågs i enlighet med 
Valkommitténs förslag Lysekils Järnvägskommitté till att representera Lysekils stad.  
 
§ 27. 
Förslag af Herr Nilsson, huruvida det kunde anses lämpligt att med hänsyn till de ljusaste 
utsikterna för järnväg till Lysekil redan nu vidtagna åtgärder för förhindrande af att för 
järnvägens framdragande behöfliga områden bebyggas, remitterades till Järnvägskommittén 
för yttrande. 
 
§ 28. 
Herr Radhe uttalade med anledning af en i tidningarna synlig annons om utarrendering af 
Skeppsholmen för stentäkt, att staden tillhöriga holmar och skär måtte skonas från förödelse, 
hvaremot Herrar Ordföranden, Hörman och Lindman ansågo det vara förenligt med stadens 
fördel att afverka Skeppsholmen, då en i norra hamnen behöflig vågbrytare kunde utfyllas af 
skrot från holmen och då staden genom afverkningen tillfördes inkomster. 
 
§ 29. 
Att jämte herr Ordföranden justera dagens protokoll Lördagen den 2 nästa Februari kl. 1.30 e. 
m. hos Herr Ordföranden utsågos Herrar Backman och Lindbom. 
 
Som ofvan. 
ARVID BROWALDH. 
 
Justeradt: 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
CARL BACKMAN. 
J E. LINDBOM. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset den 2 
Februari 1907 kl. 2 e. m. betyga 
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C. S. LILLIEHÖÖK. 
 
 Arvid Browaldh. 
 
 
 
1907 Lysekils  N:r 3. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
 
Protokoll vid Lysekils Stadsfullmäktiges sammanträde den 26 Februari 1907. 
 
Frånvarande voro 
 Herrar Backman 
 Kjellström, 
 Laurin, 
 Lindman, 
med anmälda förhinder, som godkändes. 
 
Herr Borgmästare Sundberg var tillstädes. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 30. 
Bordlagda ärendet om upplåtande af skolhustomt (protokoll 1906, § 114, 1907, § 19) jämte 
Styrelsens för Lysekils vatten- och kloakledningar yttrande föredrogs. 
 
Styrelsen, som ansett sig böra afgifva yttra endast om Bergfalska trädgårdens lämplighet för 
ändamålet, hade afstyrkt nämnda tomts upplåtande, dels emedan vattnet i de intill tomten 
liggande vattenledningsdammarna lätt kunde förorenas af skolbarnen om en skola placerades 
å tomten i fråga, dels emedan vattenverkets byggnader och anläggningar kunde blifva utsatta 
för barnens förstörelselusta och dels emedan fullt lika lämpliga , mindre värdefulla tomter 
finnas att tillgå. 
 
Drätselkammaren och Hälsovårdsnämnden hade förordat ett söder om kyrkan beläget område 
såsom synnerligen lämpligt på grund af dess fria läge och vidsträckta areal, hvaremot 
upplåtande af Bergfalska trädgården för detta ändamål afstyrkts, dels enär tomten, då det är 
fråga om ett skolhus på åtta lärosalar förutom gymnastiksal, ansetts hafva ett inklämdt läge 
och äga för ringa areal, cirka 1.500 kvadratmeter, och dels enär framdeles, då sjukhus kan 
komma att inrättas i Lysekil, borde användas för sistnämnda ändamål. 
 
Herrar Radhe, Gustafson och Anderson framhöllo, att den Bergfalska trädgården är tillräckligt 
stor för en skolhusbyggnad och kan genom sprängning i berget utvidgas samt är synnerligen 
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lämplig för ändamålet, och att det ur sanitär synpunkt vore långt farligare att förlägga ett 
sjukhus än ett skolhus å denna tomt. Barnen kunde af vederbörande lärare hållas å 
skolhusområdet, som i öfrigt inhägnas. Härtill kommer, att Skolinspektören uttalat sig därför, 
att den nya skolan måtte förläggas i den del af staden, där Bergfalska trädgården voro belägen. 
 
Emot lämpligheten af det söder om kyrkan belägna området invändes af förenämnda talare, 
att det vore i hög grad utsatt för blåst och beläget i närheten af stadens förutvarande 
folkskolehus, hvarjämte ett skolhus ej kunde uppföras därstädes förrän området reglerats, 
skämma kyrkans utseende. 
 
Herrar Settergren, Jonsson, Gunnersson, Carlsson, Hörman och Nilsson talade för Bergfalska 
trädgårdens olämplighet som skolhustomt på de af beredningarna anförda grunder, därvid 
särskildt framhölls, att tomten, för såvidt det är meningen anordna lekplan, är för liten för en 
byggnad om åtta lärosalar och gymnastiksal, hvilken sistnämda för öfrigt torde behöfvas 
jämväl för de förutvarande folkskolebarnens barn, i hvilket densamma, förlagd i Bergfalkska 
trädgården, skulle blifva för aflägset belägen från de nuvarande folkskolehusen.  
 
Herrar Nilsson och Settergren framhöllo dessutom, att Bergfalska tomten med sin belägenhet 
å ungefär samma höjdnivå som lägsta vattenledningsdammens botten och med lutning från 
dammarna, ej kunde vara olämplig för ett vanligt sjukhus (ej epidemisjukhus), hvatill tomten 
med sitt afskilda fridsamma läge synnerligen väl lämpade sig. I öfrigt vore det möjligt att 
hålla sjuklingar inom ett inhägnat område, men så vore ej förhållandet med skolbarn. 
 
Samtliga förstnämnda personer, som talade för att Bergfalska tomten icke skulle upplåtas till 
skolhustomt, förordade att lämpligt område söder om kyrkan måtte upplåtas för 
skolhusbyggnad och framhölls, att området ifråga har ett fritt, sundt läge och är ej värre utsatt 
för blåst än andra platser inom Lysekil, att lekplaner kunna anordnas med så gott som 
obegränsadt utrymme, och att ett större skolhus, där uppfördt, skulle liksom kyrkan blifva en 
prydnad för platsen, hvilket ej blir förhållandet, om området säljes till byggnadstomter för 
mindre hus. 
 
Sedan votering begärts verkställdes denna enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
Den, som vill upplåta Bergfalkska trädgården till skolhustomt röstar Ja. 
 
Den, det icke vill, röstar Nej. 
 
Vinner Nej hafva Fullmäktige kostnadsfritt upplåtit lämpligt område söder om kyrkan för 
skolhusbyggnad och för anordnande af erforderliga lekplaner. 
 
Vid upprop röstade Herrar Radhe, Anderson och Gustafsson Ja;  
 



Kerstin Jungebro 1907 Lysekils stadsfullmäktiges handlingar 

© Kerstin Jungebro                                                               Sallskapet Strömstierna Sida 11 

men Herrar Lindbom, Carlsson, Nilsson, Gunnersson, Luckey, Settergren, Sterner, Jonsson, 
Richter, Mattsson, Hernström, Wallin, Hanaaon, Kihlberg, Löfving, Hörman och Ordföranden 
Nej. 
 
Med 17 röster emot 3 hade Fullmäktige alltså beslutat i enlighet med nej-propositionen. 
 
Herrar Radhe, Anderson och Gustafsson reserverade sig emot detta beslut. 
 
§ 31. 
Professor A. Wides anhållan att återfå kommunalskatt för åren 1905 och 1906 (protokoll 
1907, § 14) jämte Drätselkammarens afstyrkande yttrande föredrogs. 
 
Sedan det framhållits att Wide betalt skatt både i Stockholm och här för samma inkomst 
begärdes votering hvilken verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
Den, som vill återbetala skatt för åren 1905 och 1906, röstar Ja.  
 
Den det icke vill, röstar Nej. 
 
Vid upprop röstade Herrar Radhe, Nilsson, Settergren, Sterner, Richter, Mattsson, Hernström, 
Wallin, Gustafsson, Kihlberg och Ordföranden Ja; 
 
Med Herrar Lindbom, Carlson, Anderson, Gunnersson, Luckey, Jonsson, Hansson, Löfving 
och Hörman Nej. 
 
Med 11 röster emot 9 hade Fullmäktige alltså beslutat bifalla Wides anhållan och skulle 
medlen utgå af anslaget för oförutsedda utgifter. 
 
§ 32. 
Förslag af Herr Kihlberg, att åtgärder, i och för utvidgning af hamnutrymmet vid Anderssons 
brygga och möjliggörande af Hamngatans framdragning, måtte vidtagas för borttagande af så 
kallade Anderssons eller Noréns magasin remitterades till Hälsovårdsnämnden och 
Hamnstyrelsen för yttrande. 
 
§ 33. 
Centralkommitténs för tvärbanor inom Bohuslän begäran om yttrande öfver de villkor 
kommittén uppställt för erhållande af järnvägsundersökning genom dess försorg, remitterades 
till Lysekils Järnvägskommitté för yttrande. 
 
§ 34. 
Af Magistraten upprättadt förslag till ordningsföreskrifter för Lysekils stads planteringar 
(Bil.) antogs enhälligt. 
 
§ 35. 
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Från Ordföranden i Stångenäs härads vägstyrelse hade ankommit meddelande, att vägstämma 
blifvit utlyst att hållas å Häggvalls skjutsstation tisdagen den 5 Mars 1907 kl. 10 f. m. fö att, 
jämlikt Konungens befallningshafvandes resolution å ankomna handlingar för nya 
vägdelningen inom Stångenäs härad, höras i ärendet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att låta representera sig vid förenämnda sammanträde genom tvänne 
ombud, för hvilka skulle utses en suppleant. Till ombud valdes enhälligt Herrar Rådmannen 
Lars Ödman och Handlanden B. P. Jonsson samt till suppleant valdes likaledes enhälligt Herr 
Kamrer J. A. Anderson. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
§ 36. 
Drätselkammarens hemställan om bemyndigande att försälja följande byggnadstomter: 
 
a)till Tullroddare O. A. Olsson cirka 270 kvadratalnar i Rosviksberg för 1 krona per kv. Aln: 
 
b) till Snickare Gustaf Andersson cirka 400 kvadratalnar vid Färgaregatan för 1 krona pqr 
kvadrataln och 
c) till verkstadsarbetaren J. A. Johansson tomten N:o 1 Sandberget om cirka 1.000 
kvadratalnar för 60 öre per kvadrataln; 
 
bifölls, dock med villkor beträffande det under a) nämnda området, att samma ej finge beröra 
den därstädes befintliga af Lysekils Vänner anlagda gångvägen, och beträffande det under b 
nämnda området, att detta af köparen får tillträdas först den 1 Juni 1907 i då befintligt skick. 
 
§ 37. 
Magistratens anhållan om ett årligt anslag af 200 kronor för ett ändamålsenligt ordnande af 
hälso- och fattigvårdspolisens tjänstgöring bifölls, och skulle årets anslag utgå af anslaget för 
oförutsedda utgifter. 
 
§ 38. 
Drätselkammarens anmälan, att Stadsingenjören K. Malmström uppsagt sig till afflyttning den 
1 Mars 1907, föredrogs och, med godkännande af uppsägningen, lades till handlingarna. 
 
§ 39. 
Drätselkammarens hemställan om ett anslag för år 1907 af 500 kronor till skrifbiträde åt sin 
sekreterare bifölls att utgå af anslaget för oförutsedda utgifter. 
 
§ 40. 
Brandchefens förslag till instruktion för fasta brandkåren (protokoll 1906, § 45) jämte 
Magistratens yttrande bordlades. 
 
§ 41. 
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Disponenten Em. Löfberg entledigades på egen begäran från uppdraget att vara förste 
suppleant i Drätselkammaren. 
 
§ 42. 
Genom magistraten ankommen begäran från Lysekils samskola om utseende af en 
styrelseledamot och en suppleant i styrelsen för åren 1907 – 1909 upptogs till behandling, 
ehuru ärendet ej varit upptaget å föredragningslistan, och utsågs till ledamot i Styrelsen 
afgående ledamoten Herr Borgmästare A. Sundberg och till suppleant Herr Sjökapten Aug. 
Kihlberg. 
 
§ 43. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll Fredagen den 8 nästa Mars kl. 1,30 e. m. 
hos Herr Ordföranden utsågos Herrar Sterner och Kihlberg. 
 
§ 44. 
Efter förhandlingarnas slut hemställde Herrar Jansson och Mattsson till de närvarande 
medlemmarne af Vattenstyrelsen, att Styrelsen måtte afsluta den påbörjade urtappningen af 
nedre vattenledningsdammen, och Herr Hörman yrkade, att Fullmäktige skulle besluta att 
genast stoppa aftappningen af det med dryga kostnader i nedre dammen samlade vattnet. 
 
Herrar Radhe och Nilsson, såsom medlemmar af Styrelsen, meddelade, att Styrelsen ansett 
det i nedre dammen samlade vattnet obrukbart, hvarför Styrelsen beslutat aftappa detsamma 
för att dels samla friskt vatten af vårflödet och dels nedtappa af det i Trötemyren befinliga 
vattnet. 
 
Under debatten härom aflägsnade sig en del af ledamöterna och de kvarvarande beslöto uttala 
såsom ett önskemål att vattenaftappningen måtte upphöra. 
 
Som ofvan 
ARVID BROWALDH. 
 
Justeradt: 
C. S. LILLISHÖÖK. 
JOHN STERNER. 
AUG. L. KIHLBERG. 
 
Att ofavstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset lördagen 
den 9 Mars 1907 kl. 2 e. m. betyga 
 
C. S. LILLIEHÖÖK 
 Arvid Browald. 
 
 
Bilaga till protokoll N:r 3. 
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Ordningsföreskrifter rörande Lysekils stads planteringar. 
 
För vidmakthållande af ordning och snygghet i stadens planteringar nämligen stadsparken 
med ingång från Rosviksgatan, trekanten vid nämnd gata, trekanten i Kyrkvik och 
planteringen söder om gamla kyrkogården stadgas härigenom för allmänheten följande 
förbud:  
 
att anslå eller fästa annonser, affischer eller andra tillkännagifvanden å träd eller plank, 
 
att i planteringarna intaga förtäring af alla slags dryckesvaror samt mat annorstädes än å 
restaurationsområdet i parken. 
 
Att skära i till planteringarna hörande soffor och bänkar, rita eller skrifva på dem samt eljest 
skada eller förorena sådana soffor och bänkar. 
 
Att kasta ifrån sig papper eller eljest osnygga i planteringarna, samt att utan tillstånd af den i 
parken tjänstgörande polismannen beträda därvarande gräsmattor och rabatter. 
 
Den, som öfverträder något af dessa förbud eller eljest i planteringarna stadkommer skada å 
träd, buskar, blommor eller hägnader, böte, där ej förseelsen är straffbar enligt allmän lag, 
från och med två till och med etthundra kronor. 
 
 
1907 Lysekils  N:r 4. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll vid Lysekils Stadsfullmäktiges sammanträde den 15 Mars 1907. 
 
Frånvarande voro 
 Herrar Gunnersson, 
 Kjellström 
med anmälda förhinder, som godkändes. 
 
Herr Rådman Ödman var å Magistratens vägnar tillstädes. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 45. 
Brandchefens bordlagda förslag till instruktion för fasta brandkåren (protokoll 1906, § 45, 
1907, § 40) föredrogs och antogs efter en stunds debatt med de af Magistraten vidtagna 
förändringarna (Bil.) 
 
§ 46. 
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Förslag till reglemente och ordningsföreskrift för Lysekils vatten- och kloakledningar 
(protokoll 1907, § 18) jämte Drätselkammarens yttrande föredrogs och antogs efter en stunds 
diskussion med en del af Drätselkammaren föreslagna förändringar och tillägg (Bil.) 
 
§ 47. 
Hälsovårdsnämndens genom Magistraten ankomna förslag till ordningsföreskrifter angående 
dels mjölkhandel och dels bageri- och konditoriyrket i Lysekil föredrogs och beslöts anhålla 
om Magistratens yttrande öfver desamma. 
 
§ 48. 
Till 1:e suppleant i Drätselkammaren till 1907 års slut utsågs enhälligt Lotsförmannen 
Emilius Hörman. 
 
§ 49. 
Genom Magistraten ankommen revisionsberättelse öfver Lysekils Samskolas räkenskaper och 
förvaltning för läsåret 1905-1906 föredrogs och beviljade Stadsfullmäktige för sin del skolans 
styrelse ansvarsfrihet för den tid revisionen afser. 
 
§ 50. 
Genom Magistraten ankommen framställning från Subkommittén för järnvägslinjen Lysekil – 
Smedberg om aktieteckning för en normalspårig bana å denna sträckning föredrogs. 
 
Subkommittén hade uppgjort följande finansplan: 
 
Järnvägens kostnad beräknas till   2.100.000 
Häraf torde kunna erhållas såsom statslån 1.050.000 
Och af landstinget genom aktieteckning  396.000 1.446.000 
Hvarigenom kommuners och enskildes  
bidrag skulle uppgå till    654.000 
hvilket belopp möjligen kan förminskas, därest jämväl 
statsanslag återbetalningsskyldighet och bidrag från  
Hushållningssällskapet erhålles. 
Subkommittén har tänkt sig nämnda belopp fördelat  
på följande sätt: 
Lysekils stad    400.000 
Lyse kommun   30.000 
Brastads ”    30.000 
Bro ”    40.000 
Håby ”    20.000 
Enskild aktieteckning samt eventuellt statsanslag  
och bidrag från Hushållningssällskapet  134.000 654.000 
 
därjämte hade Kommittén beslutat anhålla om Stadsfullmäktiges i Lysekil och vederbörande 
kommunalstämmors beslut före den 10 nästa April angående den aktieteckning, en hvar 



Kerstin Jungebro 1907 Lysekils stadsfullmäktiges handlingar 

© Kerstin Jungebro                                                               Sallskapet Strömstierna Sida 16 

kommun vill åtaga sig, hvarefter Subkommittén med bifogade af besluten om aktieteckning 
skulle hos Centralkommittén för tvärbanor inom Bohuslän hemställa, det Centralkommittén 
ville taga i öfvervägande, huruvida icke Centralkommittén, på grund af den offervillighet, 
som kommunerna kunna komma att lägga i dagen för erhållande af en normalspårig bana, bör 
frångå sitt beslut att icke taga befattning med sådana banor samt i sitt slutliga tvärbaneförslag 
upptaga en normalspårig bibana Lysekil – Smedberg. 
 
Herrar Lindman, Nilsson, Hörman, Carlsson, Jonsson och Mattsson framhöllo: 
 
att det vore ett lifsvillkor för Lysekil att få en normalspårig järnväg, hvarför denna fråga vore 
af allra största betydelse för samhället: 
 
att den af Subkommittén uppgjorda finansplanen i fråga om kostnaden för järnvägens 
anläggning vid realiserandet sannolikt skulle öfverskridas: 
 
att beloppet 134.000 kronor ej torde kunna anskaffas på sätt Kommittén tänkt sig; och 
 
att man med ett så stort sväfvande belopp kunna vänta att Lysekils järnvägsfrågors lösning 
ännu en gång skulle förläggas i en aflägsen framtid, hvadan staden nu måtte anstränga sig till 
det yttersta, då vederbörande torde beakta samhällets berättigade kraf på bistånd. 
 
I anledning af det sålunda anförda väckte Herr Lindman motion, att staden Lysekil måtte 
anslå ett belopp af 500.000 kronor till aktieteckning i förenämnda järnväg i hvilken motion 
förestående talare instämde. 
 
Rådman Ödman betonade att intet af de befintliga kostnadsförslagen är så högt, som det af 
Kommittén beräknade beloppet. 
 
Herrar Radhe och Backman ansågo, att man icke borde uttala sig för något bestämdt belopp 
förr än Drätselkammarens utredning om stadens bärighetsförmåga skulle föreligga, och 
framhöll den förre, att de lokala angelägenheterna, gators anläggning och vattenledningens 
ombyggnad m. fl. icke fingo ställas i bakgrunden för järnvägens skull. 
 
Herr Ordföranden påpekade, att staden i sammanhang med järnvägsbyggnaden nödgades 
nedlägga ej obetydliga summor på hamnanläggningar. 
 
Härefter remitterades Subkommitténs hemställan och Herr Lindmans motion till 
Drätselkammaren för utredning och yttrande. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
§ 51. 
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Stadsfullmäktige hade af Magistraten anmodats afgifva yttrande i anledning af ansökan hos 
Konungens Befallningshafvande från Lysekils Nya Badhusaktiebolag om rättighet att under 
instundande sommar utskänka spirituosa. 
 
Fullmäktige beslöto tillstyrka bifall till ansökningen, detta jämväl med afseende på i ansökan 
nämnda föreståndare och de tider, som begärts för rättighetens utöfvande. 
 
§ 52. 
Jämlikt Konungens Befallningshafvandes i länet resolution hade Magistraten infordrat 
Stadsfullmäktiges yttrande öfver af Hulda Amalia Nilsson begärdt tillstånd att under tiden 1 
Juni – 30 September 1907 uti huset N:o 36 Lilla Kyrkogatan i Lysekil utskänka vin och öl till 
spisande gäster. 
 
Stadsfullmäktige förklarade, att de icke hade något att erinra emot bifall till ansökningen. 
 
§ 53. 
Jämlikt Konungens Befallningshafvandes i länet resolution hade Magistraten infordrat 
stadsfullmäktiges yttrande öfver af Hedvig Ödman begärt tillstånd att under tiden 1 Juni – 15 
september 1907 uti huset N:o 13 Badhusgatan i Lysekil utskänka vin och öl till spisande 
gäster. 
 
Stadsfullmäktige förklarade, att de icke hade något att erinra emot bifall till ansökningen. 
 
§ 54. 
Jämlikt Konungens Befallningshafvandes i länet resolution hade Magistraten infordrat 
stadsfullmäktiges yttrande öfver af Amalia Kristensson i Lysekil begärdt tillstånd att under 
tiden 1 Juni – 15 September 1907 uti huset N:r 22 Kyrkviks Bergsgata utskänka vin öl till 
spisande gäster. 
 
Stadsfullmäktige förklarade, att de icke hade något att erinra emot bifall till ansökningen.  
 
§ 55. 
Sedan befälhafvare å de passagerareångare, som anlöpa Lysekils hamn, hos Hamnstyrelsen 
begärt, att den hittills utgående rabatten, 15 %, å de för dylika fartyg fastställda utgifterna 
fortfarande efter nya hamntaxans ikraftträdande måtte få utgå, hade Hamnstyrelsen under 
framhållande af, att det bör ligga i stadens intresse att underlätta sjöfarten, hemställt därom. 
 
Herr Radhe föredrog en jämförande tablå emellan hamnafgifterna i Göteborg, Marstrand och 
Lysekil för en del af Marstrandsbolagets ångare, utvisande att Göteborg är likstääldt med 
Lysekil, men att Marstrandsafgifterna äro 50 % lägre. Vidare framhölls, att afgifterna i 
Uddevalla äro ännu lägre, attMarstrandsbolagets ångare i Göteborg hade större fördelar än i 
Lysekil, och att passagerarångarne i Lysekil förr haft 25 % nedsättning å de fastställda 
afgifterna, men för 15 år sedan beviljades endast 15 % som därefter bibehållits, hvadan Herr 
Radhe yrkade bifall. 
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Herrar Carlsson, Hörman och Backman ansågo, att så förändrade förhållande ej föreligga, att 
en höjning med 15 % i förutvarande afgifter kunde vara motiverad. 
 
Herrar Lindman, Löfving, Richter, Mattsson, Nilsson, Sterner och Jonsson framhöllo, att den 
pågående hamnbyggnaden kräfde inkomster för ränta och amortering, att trafiken på Lysekil 
för båtsäsongen torde vara synnerligen inkomstbringande, och att stadens innevånare 
ingalunda komma i åtnjutande af någon å varusändningarna, hvarför de yrkade fslag å 
framställningen. 
 
Sedan votering begärts verkställdes denna enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
Den, som bifaller Hamnstyrelsens framställning, röstar ja.  
 
Den, det icke vill, röstar nej. 
 
Vid upprop röstade Herrar Radhe, Lindbom, Carlsson, Backman, Wallin, Hansson, Kihlberg 
och Hörman ja; 
 
Men Herrar Anderson, Nilsson, Luckey, Settergrn, Sterner, Jonsson, Richter, Mattsson, 
Hernström, Gustafsson, Laurin, Lindman Löfving och Ordföranden nej. 
 
Med 14 röster emot 8 beslöto Fullmäktige alltså afslå framställningen. 
 
§ 56. 
Drätselkammarens framställning om bemyndigande att till Lysekils Mekaniska Aktiebolag på 
tio år och 50 kronor per år få utarrendera det plana området, cirka 600 kv-.alnar, vid 
Gallebergs udde för inrättande af fotogenupplag därstädes föredrogs och bifölls. 
 
§ 57. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll Måndagen den 18 innevarande Mars kl. 
1,30 e. m. hosHerr Ordföranden utsågos Herrar [Lars Alfred] Carlsson och Settergren. 
 
Som ofvan 
ARVID BROWALDH. 
 
Justeradt: 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
T. H. SETTERGREN. 
L. A. CARLSSON. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset 
Onsdagen den 20 Mars 1907 kl. 2 e. m. betyga 
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C. S. LILLIEHÖÖK 
 
 Arvid Browaldh 
 
INLEDNING 
 
§ 1. 
 
Organisation. 
 
Lysekils fasta brandkår är på militärisk fot ordnad och står under omedelbart befäl af 
tjänstgörande brandchef, som är berättigad till ovillkorlig lydnad från befälets och manskapets 
sida. Brandchefen är ansvarig för att stadens brandväsende befinnes i öfverensstämmelse med 
den för Lysekil gällande brandordningen och skall övervaka att hvar och en af kåren erhåller 
god öfning samt lär sig fullgöra sina skyldigheter. 
 
Graderna inom kåren äro: 
 
Brandchef. 
v. Brandchef. 
3:e Brandchef. 
Korpral. 
t. f. Servisbefälhavare. 
Brandsoldat. 
Reservbrandsoldat. 
 
För korporalen finnes en särskild af Drätselkammaren fastställd instruktion, och såväl han 
som brandsoldaterna äro genom kontrakt bundna vid sin tjänst. 
 
§ 2. 
Utrustningspersedlar. 
 
Till den uniform, som af manskapet vid eldsvåda, höra följande persedlar: 
 
Brandhjälm, afsedd att skydda huvudet mot nedfallande föremål: 
 
Lifräddningslina, som bäres flätad, hängande öfver vänstra axeln. Är afsedd dels för 
manskapets lifräddning och dels äfven för upp- och nedfirning af brandmateriel; 
 
Brandbälte med karbinhake spännes om lifvet medelst remmar. Karbinhaken är afsedd för att 
fastgöra sig vid en stegpinne samt 
 
Brandyxan att vid behof användas. 
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§ 3. 
Iakttagelser vid öfningar. 
 
1:o). Brandsoldat skall vid städse ihågkomma, att hans uppgift är att förekomma eller minska 
den fara, hvari lif och egendom under en eldsvåda sväfva. Han bör därför bemöda sig: 
 
a). att rätt fatta de instruktioner och befallningar, som vid öfningar meddelas; 
 
b). att väl lära sig alla signaler, såväl de, som finnas anslagna å brandtaflan å rådhuset som 
och de, som förekomma här nedan; 
 
c). att väl känna platsen, hvarest samtliga brandskåp och brandposter äro belägna; 
 
d). att noga tillse, att hans lifbälte med karbinhake, remmar och söljor samt räddningslina äro i 
fullgodt skick; 
 
e). Att försiktigt handhafva och väl akta den redskap och materiel, som användes. 
 
2:o). Instruktören tillkommer att före öfning noga undersöka att stegar och räddningsattiralj 
äro i fullgodt skick. 
 
§ 4. 
Signaler. 
 
________ Vatten påsläppes eller pumpning börjar. 
________ ___ Vatten nog! Personalen kvarstår. 
___ Lystringssignal. Vidare order afvaktas 
___ ___ ___ Inryckning. All använd materiel som ej behöfvas för eftersläckning medtages. 
___ ___ ___ ___ ___ Nödsignal! Begagnas dels för att varna mot öfverhängande fara dels för 
att vid dylik erhålla personlig hjälp. 
 
§ 5. 
Teatervakt. 
 
1:o). Vid teater-, cirkus- eller dylika föreställningar, som kunna medföra fara för människolifs 
spillande genom eldsvåda, beordras nödigt brandmanskap såsom brandvakt att tjänstgöra 
turvis och mot ersättning af föreställningdgifvarna som af magistraten besämmes, 
 
2:o). Brandsoldat kommenderad såsom teater- , cirkus- eller dylik vakt, hvars uppgift är att så 
vidt möjligt vid representationerna förekomma eldfara och dämpa redan utbruten eld, åligger:  
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a). att inställa sig på platsen 15 minuter före representationens början och aflägsna sig därifrån 
förr än 15 minuter efter dess slut; 
 
b). att vid ankomsten efterse att alla utgångar äro olåsta; 
 
c). att vid ankomsten efterse att den föreskrifna eldsläkningsredskapen är i behörig ordning 
och på bestämda platser, färdig till ögonblickligt användande: sålunda skola assuranssprutor 
och hinkar vara fulla med vatten; 
 
d) att tillse, det ej trappor och korridorer belamras med föremål, hinderliga för passagen; 
 
e) att tillse det ej tobaksrökning må äga rum eller bart brinnande ljus inom lokalerna finnas, 
annat än då de sceniska anordningarna sådanat fordra: 
 
f). att undvika samtal och i öfrigt allt, som kan draga uppmärksamheten från tjänsten. 
 
3:o Uppstår eldfara skall vakten med största lugn använda den tillgängliga 
eldsläckningsmaterialen. Vaktens iakttagande af tystnad, lugn och sinnesnärvaro äro 
härvidlag af största vikt. 
 
4:o vakten skall vara iklädd hjälm, brandbälte, lifräddninfslina och yxa samt får ej under 
tjänstgöringstiden aflägga någon af dessa persedlar. 
 
5:o skulle utbruten eld icke hastigt kunna släckas, bör vakten söka få ett pålitligt bud som å 
närmaste af vakten uppgifvet brandskåp sönderslår glasrutan och genom tryckning å knappen 
allarmerar brandkåren. Först i yttersta nödfall får vakt lämna eldhärden för att själf verkställa 
allarmering. 
 
§ 5. 
 
Utryckning till eldsvådeplatsen. 
 
1:o) vid signal om eldsvåda bör brandsoldat sätta sin heder i att vara den förste på 
samlingsplatsen, ty en aldrig så kort stunds väntan på en enda karl kan medföra oberäkneliga 
följder. 
 
2:o) att utryckning sker med största skyndsamhet och på samma gång med iakttagande af 
tystnad och ordning. 
 
§ 7. 
Vid eldhärden. 
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1:o) Vid framkomsten till eldstädet skall hvar och en genom raskhet och oförtrutet nit 
medverka att få räddnings- och släckningsmaterielen skyndsamt i bruk och därvid icke 
kommendera hvarandra utan skola alla arbeta tyst och säkert på befälhafvarens kommando. 
 
2:o) brandsoldat, som efter kårens ankomst anländer till eldhärden, skall där anmäla sig för 
den, som förer högsta befälet. 
 
3:o) Under pågående eldsvåda, skall det manskap, som ej af släckningsarbetet är upptaget, 
alltid hålla sig samladt vid redskapen, hvilken skall förvaras å lätt synlig plats i närheten af 
eldhärden, men skyddad för eld och rök.  
 
4:o) Utan dröjsmål skall man söka få reda på om någon fara hota i huset boende människor, i 
hvilket fall först åtgärder vidtagas för deras räddning. Vidare skall man taga reda på själfva 
härden för elden, så att man kan bedöma dess utsträckning och vidden af den fara, som är för 
handen, hvilken senare är beroende på lägenheternas beskaffenhet och eldfarlighet. Så vidt 
möjligt är, bör man såväl vid bärgandet af människor, som vid släckningsarbetet söka att 
begagna sig af husets trappor och endast använda stegar i sådant fall, då all annan 
kommunikation är af rök eller eld stängd. Under räddning af hästar och boskap böra ögonen 
på de samma öfvertäckas, och böra djuren bortföras till en sådan plats, att de ej få tillfälle 
springa tillbaka in i elden. Den, som intränger i rökfyllda lägenheter, skall hafva räddningslina 
om lifvet och bör ihågkomma, att man bäst skyddar sig mot rök genom att gå i nedhukad 
ställning eller krypa fram. En hvar skall ägna uppmärksamhet åt, att slangarna ej onödigtis 
läggas i krökar och att skarpa brytningar undvikas. Under sträng köld bör vattnet i slangarna 
hållas rinnande till förekommande af frysning, äfven om det för tillfället ej behöfver användas 
för släckningen. Dörrar och fönster hållas slutna, på det att luftdrag ej må gifva elden 
ytterligare fart. Först när strålföraren kommit på sin plats och vattentillgång finnes, må de 
öppnas för rökens och vattenångans aflägsnande. Till släckande af brinnande oljor bör 
användas jord, sand eller dylikt i stället för vatten, som vid sådana tillfällen gör mer skada än 
nytta. Finnes ångpannor i brinnande hus, böra kranar och ventiler till desamma öppnas för 
undvikande af pannans explotion. 
 
Strålföraren iakttage: 
 
att alltid hafva till sitt biträde en á två man i närheten: 
 
att vara oförskräckt, men ej onödigt djärf;  
 
att städse vara uppmärksam på den fara, för hvilken han är utsatt till följd af 
öfverhandtagande eld och rök, instörtade väggar, tak, bjälklag, golf, m. m. 
 
att ej gå i rökuppfyllda rum utan räddningslina om lifvet; 
 
att ej tränga för långt in uti brinnande hus utan att tillse att återgångsvägen är fri;  
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att ej lämna slangen, om rök eller annat tvingar till återgång, ty längs slangen kan man alltid 
leta sig ut; 
 
att krypa i rökuppfyllda rum med munnen nära intill golvet, ty där finnes den rökfriaste 
luften; äfven är det förmånligt att hålla munnen nära intill strålrörets munstycke, ty med 
vattnet följer vanligen en del frisk luft; 
 
att alltid angripa elden i dess rotpunkt;  
 
att, såvidt möjligt är, låta strålen gå med vindens riktning, ty då håller strålen bättre ihop och 
bibehåller längre sin kraft; 
 
att alltid söka komma med strålen så nära inpå elden som möjligt och söka rikta strålen rätt 
mot det brinnande föremålet så att strålen må kunna verka kraftigt; 
 
att släcka en brinnande vägg nedifrån och uppåt;  
 
att hålla strålröret stadigt och säkert, så att strålen ej slänger hit och dit; 
 
att angripa elden på ett bestämdt ställe och ej utan tvingande nödvändighet byta om mål för 
strålen förr än elden blifvit fullständigt släckt på det ställe, där vattengifningen med strålen 
pågår;  
 
att i första hand skydda dörrar, trappor, pelare, stöd, ångpannor; 
 
att ej låta strålens rör komma i beröring med elektrisk belysningstråd, ty strålröret och den 
våta slangen äro goda ledare för den elektriska strömmen; 
 
att slangarna ej komma på sådana ställen, där de af eld, hetta eller skarpa föremål kunna 
skadas; 
 
att då temperaturen ute är under fryspunkten, aldrig fullt tillstänga ett ställbart munstycke; 
 
att ej skaffa ökadt lufttillträde till ett slutet rum, i hvilket eld kommit lös, förr än vatten kan 
med fullt tryck fås ut från munstycket, 
 
att ej med strålen slå ut fönster inifrån; 
 
att om hettan blifver stark taga sig en öfversköljning från strålen, hvilket bäst sker genom att 
sätta tummen för stålröret; samt 
 
att genast åtlyda gifna befallningar, särskildt då det gäller att draga sig tillbaka. 
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Brandskador behandlar med olja, hvarefter den skadade delen täckes med renad bomull och 
gasbindor. 
 
Person, som genom rök råkat i vanmakt, skall ofördröjligen utbäras i fria luften eller vintertid 
i ett uppvärmdt rum samt bud sändas efter läkare.  
 
Inom det område, där brandkåren utför släckningsarbete, få inga obehöriga personer vistas. 
 
§ 8. 
Sedan brandkåren inryckt från eldsvåda, skall genast torr slanf pålindas slangrullarna och den 
vid eldsvådan begagnade slangen upphängas för torkning samt all annan använd redskap 
aftorkas, så att allt är klart för utryckning till eldsvåda. Därefter skall så fort som möjligt 
undersökas, huruvida å redskapen finnes någon skada, samt i sådant fall reparation å skadan 
omedelbart företagas. 
 
§ 9. 
Soteld. 
 
1:o) Vid soteld får ej alarmering ske från brandskåp, utan skall sådan anmälas å poliskontoret. 
 
2:o) Vid anmälan om soteld utrycker till densamma brandkorpralen, sotaren med biträden 
samt den eller de brandsoldater, som därtill beordras. 
 
3:o) Sedan vid framkomsten utrönts, från hvilken eldstad sotelden härleder sig stänges dess 
spjäll och dragluckor. 
 
4:o) Soteld släckes med vatten, som i små mängder gjutes öfver de af eld angripna delarna af 
skorstensstock och pipor, hvarvid försiktighet, så att ej sprickor i desamma må uppkomma. 
 
5:o) Murarna undersökas innan platsen lämnas och husvärden underrättas, om därvid någon 
spricka upptäckts. Hafva takluckor öppnats, skola desamma omsorsfullt påläggas. 
 
 
 
Reglemente  
för  

Lysekils Vatten- och Kloakledningar. 
 
A. Styrelse och förvaltning. 
 
§ 1. 
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Stadens vatten- och kloakledningar med tillhörande byggnader och inrättningar stå under 
inseende och förvaltning af en särskild styrelse benämnd Styrelsen för Lysekils Vatten- och 
Kloakledningar. 
 
Denna styrelse har, med biträde af stadens ingenjör, till åliggande att, för de medel 
Stadsfullmäktige därtill bevilja, vidtaga alla erforderliga åtgärder för att dels förse staden med 
rent och godt vatten i erforderlig mängd och dels hålla kloakledningarna i det skick 
sundhetsförhållandena kräfva. 
 
§ 2. 
Styrelsen utgöres af 5 ledamöter och 4 suppleanter, af hvilka Stadsfullmäktige utse 3 
ledamöter och 2 suppleanter för en tid af 3 år i sänder, hvarjämte Hälsovårdsnämnden och 
Drätselkammaren inom sig utse hvardera en ledamot och en suppleant för en tid af ett år i 
sänder. 
 
Vid Styrelsens första sammanträde hvarje år väljer Styrelsen bland ledamöterna en ordförande 
och en vice ordförande. Afgår under året den till ordförande eller vice ordförande valde, 
anställes nytt val för återstående delen av året. 
 
Om dessa val skall Styrelsen underrätta Magistraten och Stadsfullmäktige. 
 
§ 3. 
Är både ordföranden och vice ordföranden hindrade att bevista sammanträde, väljer Styrelsen 
ordförande för tillfället. 
 
Vid förfall för ledamot inträder vederbörande suppleant. 
 
§ 4. 
Ordförande eller, om han är förhindrad, vice ordförande äger att sammankalla Styrelsen, leda 
dess öfverläggningar och vaka öfver att Styrelsens beslut verkställas. 
 
§ 5. 
Styrelsen sammanträder en gång i hvarje månad samt dessemellan så ofta ordföranden finner 
omständigheterna därtill föranleda eller när 3:ne ledamöter därom skriftligen anhålla. 
 
§ 6. 
Styrelsen är beslutsmässig när minst 4 ledamöter äro närvarande. Omröstning sker öppet och 
tillkommer hvarje röstande en röst. För besluts giltighet fordras att 3 ledamöter äro därom 
ense. 
 
§ 7. 
Vid Styrelsens sammanträde föres protokoll, hvari upptages i korthet hvarje förekommande 
ärende, och det däruti fattade beslut äfvensom särskild mening, där sådan, med begäran om 
dess intagande i protokollet, uttalats. 
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Protokollet skall justeras antingen genast inför Styrelsen eller af ordföranden och en vald 
ledamot. 
 
Styrelsen äger rättighet antaga sekreterare. 
 
§ 8. 
Styrelsen äger uppgöra aftal och kontrakt med bolag eller enskilda personer om ledningar, 
äfvensom om inköp af materialier, redskap, verktyg, apparater m. m., som för vatten- och 
kloakledningarna kunna erfordras. 
 
Förslag om utsträckning af de allmänna ledningarna böra däremot jämte Styrelsens yttrande 
hänskjutas till Stadsfullmäktiges afgörande. 
 
Då gata för nedläggning af rör eller reparation af sådana upprifvas, skall, såvidt ske kan, före 
arbetets företagande anmälan därom göras hos Drätselkammaren, likaledes skall, sedan 
arbetet blifvit utfördt. Kammaren därom underrättas att densamma må gå i författning om 
gatans iordningsställande. 
 
§ 9. 
Räkenskaperna för de under Styrelsen sående ledningarna handhafvas af Drätselkammmaren, 
som verkställer all uppbörd och betalar alla utgifter för desamma, dock skola utgifterna af 
ordföranden eller vice ordföranden utanordnas till betalning. 
 
§ 10. 
Förslag till utgifts- och inkomststat för vatten- och kloakledningarna upprättas hvarje år af 
Styrelsen och öfverlämnas senast den 1 November till Magistraten. 
 
§ 11. 
Kontrakt samt af Styrelsen beslutade skrifvelser skola undertecknas af ordföranden eller vice 
ordföranden med kontrasignation af sekreteraren. 
 
§ 12. 
För kloakledningarnas skötsel äger Styrelsen uppgöra kontrakt för entreprenad af spolning 
och efter Stadsfullmäktiges därom fattade beslut anbringa sådana förbättringar i 
kloakväsendet, som Styrelsen kan anse nödiga. 
 
§ 13. 
För enskildas afloppsledningar till stadens kloaknät äger Sryrelsen meddela de föreskrifter, 
som för hvarje fall anses erforderliga. 
 
§ 14. 
Styrelsens ledamöter äro gemensamt ansvariga för redovisning af de medel som enligt § 9 
utanordnas; och för de åtgärder, Styrelsen beslutar, dock med den inskränkning, att för fattadt 
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beslut endast de blifva ansvariga, som i detsamma deltagit. Denna ansvarighet fortgår intill 
dess befrielse därifrån blifvit, på sätt för drätselkammare i lag finnes stadgadt, i behörig 
ordning meddelad. 
 
B. Vattenledningen. 
 
§ 1. Vattenledningen, som står under tillsyn och förvaltning af Styrelsen för Lysekils Vatten- 
och Kloakledningar, har till ändamål att förse staden med vatten till allmänna vattenposter, 
brandkåren, enskilda ledningar för hushållsförbrukning samt industriella ändamål eller annan 
förbrukning än till hushållsbehof enligt detta reglemente och af Konungens 
Befallningshafvande fastställd ordningsstadga och taxa. 
 
§ 2. 
Ansökan om inledande af vatten från vattenledningen göres hos Styrelsen skriftligen i två 
exemplar. Ansökan skall innehålla dels uppgift om egendomens läge, de lokaler och ändamål 
till hvilka vattnet skall användas, dels specifik uppgift om kranar och öfriga tillämnade 
anordningar för ledningen, dels underrättelse, hvilken person, som kommer att utföra 
ledningen, dels om sökanden ej äger den egendom, i hvilken ledningen skall införas, ett 
skriftligt medgifvande från ägaren eller hans ställföreträdare, att inledningsarbetet får 
verkställas, och är sökanden skyldig inlämna ritning å den inlämnade anläggningen om 
Styrelsen så fordrar. Med hvarje betalande vattenförbrukare skall Styrelsen afsluta kontrakt. 
Blanketter till ansökningar och kontrakt tillhandahåller Styrelsen kostnadsfritt. 
 
Inledning af vatten från stadens vattenledning eller förändring af enskild ledning får icke 
utföras af annan person än den, Styrelsen därtill antager eller godkänner. 
 
§ 3. 
Ledningsrör inom egendomar skall vara af galvaniseradt järn eller annat af Styrelsen 
godkändt ämne samt hafva de dimensioner Styrelsen bestämmer. 
 
I allmänhet böra s. k. skrufkranar med ventiler användas samt för öfrigt hvarken kranar eller 
annat tillbehör begagnas af andra slag än sådana, som af Styrelsen godkännas. Där servisrör ej 
kan läggas tillräckligt djupt under marken, så att det skyddas mot frost, äfvensom då det 
drages genom kalla lokaler, skall det göras frostfritt genom lämplig omklädnad, och för 
servisrör ej heller anbringas så, att det kommer i beröring med ämnen, af hvilka det kan lida 
men, eller ledes på sådant sätt, att upptäckande af skada därå försvåras. 
 
Vid utförandet af enskilda ledningar skall öfrigt iakttagas allt, hvad Styrelsen kan finna nödigt 
att till ledningens säkerhet och förekommande af missbruk föreskrifva, 
 
§ 4. 
Vatten utdelas icke till någon egendom, förrän ledningen däruti blifvit, efter anmälan genom 
Styrelsens försorg afsynad och godkänd, ledningen får sedermera icke utsträckas eller på 
något sätt förändras utan styrelsens medfifvande. 
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Styrelsen äger rätt att, när den så finner nödigt, låta inspektera ledningar. 
 
§ 5. 
Vid inledning bekostar och underhåller vattenförbrukare rörledning med allt tillbehör från 
hufvudröret i gata, jämte, en å servisröret anbringad hufvudkran med huf och stång för 
öppnandet, hvars plats inom eller utom egendomen Styrelsen bestämmer. 
 
Hvarje vattenmätare förses med Styrelsens plomb samt rengöres på Stadens bekostnad så ofta 
sådant anses nödigt. 
 
§ 6. 
Inträffad skada å rörledning eller dess tillbehör, hvilken ej genast af vattenförbrukare 
afhjälpes, skall af honom skyndsamt anmälas hos den. Styrelsen därtill förordnar. 
 
§ 7.  
Försummar vattenförbrukare att å kontraktsenlig tid erlägga afgift för vatten, må Styrelsen 
kunna afstänga ledningen intill dess betalning skett, och är vattenförbrukare det oaktadt 
förbunden att uppfylla kontraktet. 
 
§ 8. 
Vid de allmänna vattenhämtningsposterna är tvättning och sköljning af kläder och dylikt 
förbjudet. 
 
§ 9. 
I händelse af vattenbrist befaras bör Styrelsen genom att i tid göra inskränkningar för större 
förbrukare tillse att vatten för hushållsförbrukning i främsta rummet finnes att tillgå. 
 
§ 10. 
För s. k. sommarledningar äger Styrelsen göra undantag, från hvad i § 3 om frostfrihet är 
föreskrifvet. 
 
§ 11. 
Vattenförbrukaren är skyldig ställa sig till efterrättelse såväl de här förut i reglementet införda 
stadgarna som de ändringar härutinnan eller ytterligare föreskrifter, Stadsfullmäktige 
framdeles kunna besluta, äfvensom Styrelsens beslut om tillfällig inskränkning i 
vattenförbrukningen, hvarjämte han är underkastad gällande ordmomhsstadga för 
vattenledningens begagnande. 
 
§ 12. 
De vattenförbrukare, som redan infört vattenledning i sina lägenheter och som enligt nu 
gällande bestämmelser äro skyldiga erlägga vattenafgift, vars likaledes underkastade de 
föreskrifter, som detta reglemente, taxa och ordningsstadga innehålla. 
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C. Kloakledningen. 
 
§ 1. 
Kloakledningens ändamål är att inom de delar af stadens område, till hvilka densamma är 
eller varder utsträckt, afleda vatten vare sig rent eller förbrukadt, allt i öfverenssämmelse med 
de stadganden som här nedan meddelats. 
 
Afloppsledning från utom stadsplan beläget område må äfven indragas i stadens kloaknät, 
därest Stadsfullmäktige, efter Sturelsens hörande finna lämpligt ansökan därom bifalla. 
 
§ 2. 
Ägare till gård eller tomt, som vill dit indraga afloppsledning, göre därom hos styrelsen 
skriftlig anmälan jämte förslag i afseende på tillämnade ledningar samt, i det fall arbetet icke 
skall genom styrelsens försorg verkställas, uppgift på den som är anmodad utföra berörda 
ledningsarbete. Sådan entreprenör skall dock vara af styrelsen godkänd. Därest Styrelsen så 
fordrar är sökande skyldig ingifva ritning öfver anläggningen. 
 
§ 3. 
De i stadens gator, vägar eller allmänna platser erforderliga kloakledningarna bekostar och 
underhåller staden, men afloppsledningarna från gård eller tomt till hufvudledningen bekostar 
och underhåller husägaren. 
 
§ 4.  
Avloppsrör, gårdsbrunnar och vattenlås skola vara av den beskaffenhet som Styrelsen 
bestämmer. Ledning som från kloakledning i gatan drages inom tomt, skall läggas med 
lämplig lutning och af rör i regel icke understigande 15 centimeters inre diameter. 
 
Stadens ingenjör skall noga öfvervaka och ansvara för arbeten med enskild lednings 
tillkoppling till hufvudröret. 
 
§ 5. 
Styrelsen pröfvar inkommen ansökan och fattar därefter beslut. 
 
 
Ordningsstadga  
för  
Lysekils Vattenledning. 
 
§ 1. 
Vattenförbrukare, som, i annan ordning än reglementet för vattenledningens stadgar, låter 
verkställa ny inledning eller i afseende på kranar eller öfriga anordningar utsträcker eller 
förändrar godkänd ledning eller använder ledning, antingen innan den blifvit afsynad och 
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godkänd, eller, i händelse densamma blifvit avstängd, innan tillåtelse ånyo därtill gifvits, böte 
från tio (10) till etthundra (100) kronor. 
 
§ 2. 
Vattenförbrukare, som med uppsåt eller av glömska lämnar kran öppen eller på annat sätt 
obehörigen slösar med vattnet eller ej iakttager de särskilda försiktighetsmått för hushållning 
med vatten, Vattenstyrelsen kan behöfva föreskrifva eller ej skyndsamt anmäler å ledningen 
inträffade skada, som ej genast kan afhjälpas, eller söker förhindra vederbörande inspektera 
ledning eller tvättar eller sköljer kläder vid allmänna vattenhämtningsposter, göre sig förfallen 
till böter från tre (3) till trettio (30) kronor. 
 
§ 3. 
Vid alla de fall af fel och försummelse utaf vattenförbrukare, hvarom nämnes i föregående §§, 
äger Vattenstyrelsen dessutom rätt att låta afstänga eller göra obrukbar sådan 
vattenförbrukares enskilda ledning antingen under viss tid som Styrelsen pröfvar lämplig 
dock ej öfver tre månader, eller till dess det felaktiga afhjälpts och är den felaktige eller 
försumlige förbunden att ersätta de för ledningens afstängande eller förändring erforderliga 
kostnader. 
 
Vid eldsvåda inom staden skola sedan brandsignal gifvits, alla tappningskranar till enskild 
ledning hvilka ej för eldsläckning användas hällas stängda såvida ej trängande behof 
föreligga, vid äfventyr af böter från fem (5) till femtio (50) kronor. 
 
 
 
1907 Lysekils kommun N:r 5. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll vid Lysekils Stadsfullmäktiges sammanträde den 21 Mars 1907. 
 
Frånvarande voro 
 Herrar Kjellström, 
 Hansson, 
 Hörman 
med anmälda förhinder, som godkändes. 
 
Herr Borgmästare Sundberg var tillstädes. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 58. 
Lysekils Järnvägskommittés förslag till yttrande öfver Centralkommitténs för tvärbanor inom 
Bohuslän cirkulär, innefattande villkor för erhållande af undersökning för en smalspårig 
järnväg å linjen Lysekil – Smedberg (protokoll 1907, § 33) föredrogs och behandlades 
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samtidigt med i § 59 upptagna ärende om aktieteckning i en normalspårig järnväg å samma 
linje. 
 
Sedan åtskilliga uttalat betänkligheter för att utan vidare hemställa hos Centralkommittén, att 
den måtte i sitt arbetsprogram upptaga en normalspårig bibana Lysekil – Smedberg bordlades 
ärendet och uppdrogs åt Järnvägskommittén att inkomma med förslag till slutligt yttrande. 
 
§ 59. 
Subkommitténs för järnvägslinjen Lysekil – Smedberg hemställan, att Stadsfullmäktige måtte 
fatta beslut om den aktieteckning i en normalspårig järnväg å förenämnda linje, som 
Stadsfullmäktige ville åtaga sig, och Herr Lindmans med fleres förslag, att Stadsfullmäktige 
för samma ändamål måtte anslå 500.000 Kronor (protokoll 1907, § 50), jämte 
Drätselkammarens yttrande föredrogos. 
 
Drätselkammaren hade, med öfverlämnande af en utredning om Lysekils kommuns 
utveckling under de senaste 20 åren samt om möjligheterna för stadens fortsatta utveckling 
och förmåga att bära den föreslagna aktieteckningen, enhälligt tillstyrkt, att Stadsfullmäktige 
måtte anslå 500.000 kronor i och för aktieteckning i en normalspårig järnväg Lysekil – 
Smedberg. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, på yrkande af Herr vice Ordföranden, att bifalla Herr 
Lindmans med flera af Drätselkammaren tillstyrkta förslag. 
 
I sammanhang härmed förklarade Stadsfullmäktige, att det af Lysekils kommunalstämma den 
21 Maj 1901 fattade beslutet, att kommunen skulle teckna aktier för 200,000 Kronor i en 
normalspårig järnväg Lysekil – lämplig punkt å Bohuslänska längdbanan, skulle annulleras. 
 
§ 60. 
På hemställan af Drätselkammaren beslöto Stadsfullmäktige ingå till Konungens 
Befallningshafvande och begära en spritutskänkningsrättighet under tiden 1 Juni – September 
1907 att utöfvas i och invid stadens restaurationsbyggnad i Stadsparken af Fröen Tekla Meyer 
i Lysekil. 
 
§ 61. 
Genom Magistraten ankommen framställning från Lysekils Skyttegille om tioårigt arrende å 
den del af Stångholmen som upptages af gillets skyttevallar och öfriga anordningar, bifölls. 
 
§ 62. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll Torsdagen den 28 innevarande Mars kl. 
1,30 e. m. hos Herr Ordföranden utsågos Herrar Settergren och Sterner. 
 
Som ofvan 
ARVID BROWALD. 
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Justeradt: 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
T. H. SETTERGREN. 
JOHN STERNER. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset 
Torsdagen den 28 Mars 1907 kl. 2 e. m., betyga  
 
C. S. LILLIEHÖÖK 
 Arvid Browald 
 
 
1907 Lysekils  N:r 6 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll vid Lysekils Stadsfullmäktiges sammanträde den 26 April 1907 
 
Frånvarande voro 
 Herrar Nilsson. 

Gunnersson. 
Kjellström. 
Sterner 

med anmälda förhinder, som godkändes. 
 
Herr Borgmästare Sundberg var tillstädes. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 63. 
Lysekils Järnvägskommitté hade efter remiss inkommit med förslag till yttrande öfver 
Centralkommitténs för tvärbanor inom länet cirkulär om åtagande af vissa garantier för 
erhållande af undersökning för åstadkommande af en smalspårig bana Lysekil – Smedberg, 
hvilket yttrande föredrogs och af Stadsfullmäktige enhälligt antogs såsom eget yttrande i 
ärendet (Bil.). 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
§ 64. 
Drätselkammaren hade meddelat, att det med Lysekils Elektriska Aktiebolag gällande 
kontrakt om gatubelysningen upphör den 1 nästa Augusti, att Kammaren ansett den 
nuvarande belysningen för liten och det stipulerade priset för högt af utvidgning, att 
Kammaren tillkallat en sakkunnig person, som uppgjort förslag till nytt belysningsnät och 
beräknat de årliga utgifterna, att på basis häraf underhandlingar med Lysekils Elektriska 
Aktiebolag ägt rum, hvilka resultat uti ett förslag till aftal för tiden 1 Augusti 1907 – 31 Juli 
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1912, som nu öfverlämnades för godkännande, dock hade enighet ej kunnat uppnås 
beträffande punkterna 6 och 11 i aftalet, hvaraf den förre afsåg ett årligt bidrag af 1.500 
kronor för nyanskaffning, underhåll och skötsel af ledningar, lampor och tillbehör och den 
senare att ljuspriset inomhus i stadens byggnader skulle likställas med priset för 
gatubelysningen. Verket hade fordrat, att, i händelse af nyanläggningar, staden skulle för 
underhåll etc. årligen bidraga med 10 procent å anläggningskostnaden, och att ljuspriset 
inomhus skulle likställas med enskilda förbrukare. 
 
Enligt det föreliggande förslaget, som per år ställde sig cirka 1,500 kronor dyrare än den 
beräknade årliga kostnaden i händelse staden skulle bygga eget verk, hade den årliga 
belysningsafgiften, som skall utgå med 2,5 öre per ampére – eller 25 öre per kilowattimme 
förutom förenämnda bidrag till underhåll, beräknas till 9.000 kronor emot nuvarande 6.000 
kronor. Ordföranden i Drätselkammaren, som ansett det åligga bidraget 1.500 kronor för högt 
och att staden själf borde ombestyra belysningens tändning och släckning, hade reserverat sig 
emot Kammarens beslut i dessa delar och yrkat återremiss till Drätselkammaren för nya 
underhandlingar för kostnadernas nedbringande.  
 
Proposition framställdes på reservantens förslag om återremiss, men detta yrkande afslogs. 
 
Härefter genomgicks kontraktet punkt för punkt och, sedan framställdt yrkande om återremiss 
af § efter votering med 10 röster emot 8 afslagits, godkändes i sin helhet, dock med ett mindre 
tillägg i § 5 och med tillägg af en ny § om skyldighet för Verket att hålla erforderlig spänning 
i ledningarna och rätt för staden att kontrollera detta. 
 
Herr Radhe reserverade sig emot beslutet i hvad det afsåg § 11.  
 
§ 65. 
Magistraten hade infordrat yttrande öfver Alma Justina Abrahamssons ansökan hos 
Konungens Befallningshafvande om rätt att under tiden 1 Juni – 1 September 1907 i huset N:r 
85 Gamla Strandgatan till spisande gäster vid måltider få utskänka vin och öl. 
 
Herrar Jonsson, Gustafsson, Mattsson, Hernström och Radhe talade för afslag å ansökningen, 
enär tillräckligt med dylika rättigheter inom staden förut funnes, särskildt i den del af staden, 
hvarom nu vore fråga. 
 
Herrar Lindman, Backman, Richter och Hörman yrkade, att Stadsfullmäktige skulle tillstyrka 
bifall till ansökningen, då servering för badgäster förut idkats af sökanden och någon 
anmärkning därvid icke förekommit. 
 
Sedan votering begärts, verkställdes denna enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
Den, som vill tillstyrka bifall till ansökningen, röstar Ja. 
 
Den, det icke vill, röstar Nej. 
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Vinner Nej hafva Stadsfullmäktige beslutat afstyrka bifall till framställningen, enär ytterligare 
en försäljningsrättighet i denna del af staden ej anses af behofvet påkallad. 
 
Vid upprop röstade Herrar Lindbom, Backman, Luckey, Richter, Wallin, Hansson, Laurin, 
Lindman, Löfving, Hörman och Lilliehöök Ja; men Herrar Radhe, Carlsson, Anderson, 
Settergren Jonsson, Mattsson, Hernström, Gustafsson och Kihlberg Nej. 
 
Med 11 röster mot 9 hade Fullmäktige alltså beslutit tillstyrka bifall till ansökningen. 
 
§ 66. 
Rådman Lars Ödmans anhållan att blifva entledigad från ledamotskapet i Lysekils 
Järnvägskommitté bifölls. 
 
§ 67. 
Till ledamöter i Lysekils Järnvägskommitté efter avlidne Doktor A. H. Malm och på egen 
begära entledigade Rådman Lars Ödman utsågos Konsul J. G. Gunnersson och t. f. 
Stadsingenjören Jakob Teodor Calander. 
 
§ 68. 
Till landstingsmän för tiden 1 September 1907 – 30 Augusti 1909 utsågos efter sluten 
omröstning Borgmästare A. Sundberg med 20 röster och v. Konsul Aug. Lysell med 11 röster. 
Herr Gunnersson erhöll 7 och Herr Radhe 2 röster. 
 
Till suppleanter för landstingsmännen utsågos Sjökapten Lars Alfred Carlsson och Doktor 
Axel Nilsson med tjänstgöringsskyldighet i nu nämnd ordning. 
 
§ 69. 
Förslag av Herr Ordföranden om inköp af ett område norr, nordväst och nordost om öfre 
vattenledningsdammen remitterades på motionärens förslag till drätselkammaren, 
Hälsovårdsnämnden och Styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar för utredning och 
yttrande. 
 
§ 70. 
Herr Ordföranden väckte nu förslag, att Stadsfullmäktige skulle vid sitt nästa sammanträde 
välja 2 personer med 2 suppleanter för dessa att närvara och föra Lysekils stads talan vid alla 
sammanträden med Stångenäs härads väghållningsskyldige. 
 
§ 71. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll Tisdagen den 30 innevarande April kl. 
1,30 e. m. hos Herr Ordföranden utsågos Herrar Mattsson och Lindbom. 
 
Som ofvan 
ARVID BROWALDH. 
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Justeradt: 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
J. E. LINDBOM. 
AUG. MATTSSON. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset 
Onsdagen den 1 Maj 1907 kl. 1,30 e. m. betyga 
 
C. S. LILLIEHÖÖK 
  Arvid Browaldh 
 
 
Bilaga till protokoll n:r 6. 
 
Till  
Herrar Stadsfullmäktige 
i Lysekil. 
 
Genom i Januari månad utfärdadt cirkulär till Ordföranden i Lysekils Stadsfullmäktige har 
”Centralkommittén för tvärbanor inom länet” meddelat, att undersökning af och upprättande 
af kostnadsförslag för därtill berättigade banor skulle genom centralkommitténs försorg ske 
redan i år med början, om möjligt, i Maj månad, att undersökningen skulle ske endast för 
smalspåriga banor och utföras för såväl 2 fots som för 3 fots spårvidd samt att endast de 
kommuner vore berättigade till sådan undersökning som ville ikläda sig vissa garantier såsom 
fri jord för järnvägsanläggningen och aktieteckning, hvarjämte centralkommittén anmodat 
Stadsfullmäktiges Ordförande att låta utröna om och under hvilka villkor Lysekils stad ville 
för erhållande af en undersökning af linjen Lysekil – Smedberg ikläda sig de fordrade 
garantierna och att senast i nästa April månad insända eventuell ansökan om 
järnvägsundersökning jämte protokollsutdrag rörande de garantier, staden kunde komma att 
åtaga sig.  
 
Detta cirkulär har föranledt Stadsfullmäktiges Ordförande att hos Fullmäktige göra 
framställning om yttrande i frågan. 
 
För erhållande af förslag till sådant yttrande hafva Stadsfullmäktige remitterat ärendet till 
Lysekils järnvägskommitté. 
 
För fullgörande af detta uppdrag har järnvägskommittén till en början anordnat ett offentligt 
möte för att sätta allmänheten inom staden i tillfälle att yttra sig rörande centralkommitténs 
framställning och därmed sammanhängande frågor. 
 
Den 2 Mars hölls ett sådant talrikt besökt möte, hvarvid antogs en så lydande resolution: 
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”Mötet uttalar som sin åsikt, att en smalspårig bibana till längdbanan icke kan fylla stadens 
behof af förbättrade kommunikationer, samt hemställer för den skull att Centralkommittén för 
tvärbanor inom länet måtte i anslutning till det beslut, som fattats å järnvägsmötet i Uddevalla 
den 8 sistlidne December, i sitt tvärbaneförslag upptaga en normalspårig bibana Smedberg – 
Lysekil, hvartill staden torde få anses berättigad på grund av dess belägenhet och den stora 
betydelse för skärgårdens sjöfart och industri staden otvifvelaktigt äger vid jämförelser med 
öfriga orter inom länet.” 
 
Vidare har kommittén inhämtat af protokollsutdrag vid kommunalstämmor i Brastad den 7, 
Bro den 10 och Lyse den 12 sistlidne Februari samt af förhandlingarna vid sammanträde den 
6Mars med den s. k. subkommittén för järnvägslinjen Lysekil – Smedberg, vid hvilket 
Lysekils järnvägskommitté varit närvarande såsom ledamöter, att dessa kommuners inbyggare 
icke vore sinnade till någon som helst uppoffring för en smalspårig bibana Lysekil – 
Smedberg, men att den vid järnvägsmötet i Uddevalla föreslagna normalspåriga bibanan till 
Lysekil kunde vänta ett synnerligen kraftigt understöd från kommunerna. 
 
Järnvägskommittén har vidare anmärkt, att vid Stadsfullmäktiges sammanträde den 15 Mars 
behandlats en af subkommittén för linjen Lysekil – Smedberg till Stadsfullmäktige gjord 
framställning om åtagande af största möjliga aktieteckning – eventuellt 400.000 kronor – för 
en normalspårig bibana, med anledning hvaraf drätselkammaren, dit ärendet remitterades, af 
anförda skäl förklarat, att staden borde förbinda sig till en aktieteckning å 500.000 kronor. 
 
Slutligen har järnvägskommittén af Kungl. Järnvägsstyrelsens sista utlåtande i 
inlandsbanefrågan inhämtat, hurusom Kungl. Järnvägsstyrelsen af de föreslagna 
sträckningarna i söder förordat linjen Ellös – Hogstorps – Smedberg – Gesäter – Ed – 
Billingsfors, hvarigenom en bibana Lysekil – Smedberg skulle sätta staden i direkt 
förbindelse med inlandsbanan. 
 
Med anledning af hvad sålunda förekommit anser sig järnvägskommittén förorda att staden 
ikläder sig några garantier för erhållande af en undersökning rörande en smalspårig bibana 
Lysekil – Smedberg. En sådan bana kan nämligen icke påräkna något som helst understöd af 
landtkommunerna, och Lysekils stad torde icke för erhållandet af en sådan bana kunna åtaga 
sig jämväl det bidrag som beräknats från landtkommunerna. Härtill kommer att den 
smalspåriga banan otvifelaktigt måste anses vara mindre tillfyllestgörande, därest 
inlandsbanan erhåller den nu af järnvägsstyrelsen föreslagna sträckningen. 
Järnvägskommittén har för öfrigt i likhet med allmänheten inom staden och landtkommunerna 
den uppfattningen, att en smalspårig bibana till längdbanan icke kan anses fylla stadens 
trafikbehof. Lysekils stad, som näst Uddevalla är den största platsen i Bohuslän, har nu en 
folkmängd af 3,811 invånare. Om härtill lägges befolkningen å Slätten och Liden, som ligga i 
ett sammanhang med staden, uppgår befolkningen vid Lysekils hamnplats till 5,200 invånare. 
Staden har för närvarande en mycket livskraftig mekanisk verkstad, en toffelfabrik, en ångsåg, 
åtta större och fem mindre anjovisfabriker, hvarjämte fem olika stenhuggerifirmor bedrifva 
tillverkning af sten inom staden och dess omedelbara närhet. Handeln är i följd af 
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kringliggande tätt bebyggda fisklägen mycket liflig och sjöfarten betydande. Härjämte torde 
anmärkas, att, enligt hvad utredt blifvit, å Stångenäset inne i landet finnes god tillgång å 
granit, som nu icke kan komma till användning i följd af dryga transportkostnader till lämplig 
lastageplats. Denna granit kan med fördel bearbetas och utskeppas från Lysekil, därest en 
järnväg Lysekil – Smedberg kommer till stånd, men denna järnväg måste för att kunna 
användas till sådan transport vara normalspårig. Dessa förhållanden och den utveckling, 
staden otvifvelaktigt går till mötes, isynnerhet om inlandsbanan kommer att träffa längdbanan 
i Smedberg, synes järnvägskommittén kräfva, att stadens trafikbehof tillfredsställes genom en 
normalspårig bibana till Smedberg.  
 
Järnvägskommittén får ytterligare framhålla, att en sådan bana bör komma till stånd så fort 
som möjligt, att utsikt otvifvelaktigt nu förefinnes att åstadkomma samt att 
järnvägskommittén, med hänsyn härtill, till Kaptenen vid Kungl. Väg- och 
Vattenbyggnadskåren John Nyström öfverlämnat Majoren Öhnells och Ingenjören Strids 
kostnadsberäkningar rörande järnvägsförslagen Lysekil – Smedberg och Lysekil – Dingle för 
att kompletteras med hänsyn till nu rådande förhållande. 
 
Med anledning häraf får järnvägskommittén föreslå följande yttrande: 
 
Stadsfullmäktige anse, att staden icke bör iklädas några garantier för att en undersökning för 
en smalspårig bibana till Smedberg skall komma till stånd, men hemställa, att 
Centralkommittén i sitt arbetsprogram måtte upptaga en normalspårig bibana Lysekil – 
Smedberg, för hvilket ändamål stadsfullmäktige äro villiga att till kommitténs förfogande 
ställa ett af ingenjören P. Strid år 1900 upprättadt och af Kaptenen John Nyström 
kompletteradt kostnadsförslag rörande en sådan bana. 
 
Härjämte få stadsfullmäktige meddela, att fullmäktige den 21 sistlidne mars beslutat en 
aktieteckning å 500.000 kronor för erhållande af en normalspårig bana Lysekil – Smedberg. 
 
Lysekil den 11 April 1907. 
 
På Järnvägskommitténs vägnar: 
August Lysell. 
 
1907 Lysekils  N:r 7. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll vid Lysekils Stadsfullmäktiges sammanträde den 11 Juni 1907. 
 
Närvarande voro samtliga Herrar Stadsfullmäktige samt undertecknad, sekreterare. 
 
§ 72. 
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Fattigvårdsstyrelsens förslag om inrättande af ett tuberkuloshem å Grötön (protokoll 1906, § 
46) jämte Hälsovårdsnämndens och Drätselkammarens yttranden bordlades. 
 
§ 73. 
Drätselkammarens framställning rörande läkarvård till stadens arbetare (protokoll 1906, § 
117), jämte Hälsovårdsnämndens yttrande föredrogs. 
 
Hälsovårdsnämnden meddelade, att 1:ste stadsläkaren Axel Nilsson åtagit sig att tillsvidare 
utan ersättning lämna läkarevård åt de i stadens tjänst anställda arbetare, som för erhållande af 
sjukvård anmäla sig hos honom och medhafva Stadsingenjörens intyg om sådan anställning, 
samt hemställde att 1:e stadsläkaren måtte tillerkännas rätt att på stadens bekostnad utanordna 
medicin till arbetarne. 
 
Stadsfullmäktige antogo med tacksamhet Doktor Nilssons erbjudande och biföllo 
Hälsovårdsnämndens hemställan. 
 
§ 74. 
Herr Richter väckte motion därom, att brandsoldaterna i likhet med stadens arbetare skulle 
erhålla fri läkarevård och medicin. 
 
§ 75. 
Förslag till förändrat alarmeringssystem vid eldsvådeutbrott (protokoll 1907, § 8) jämte 
Kommitterades yttrande föredrogs. 
 
Kommitterade hade föreslagit anskaffande och uppsättning på Elektricitetsverkets skorsten af 
en ångsirén för en kostnad af 330 kronor, och hade Elektricitetsverket åtagit sig att 
kostnadsfritt för staden ombesörja signalering så länge staden benyttar sig af belysning från 
Verket, enär under samma tid ånga alltid finnes att tillgå. 
 
En del talare föreslogo, att man jämte det nu föreslagna systemet skulle bibehålla det 
nuvarande sättet för alarmering, nämligen medelst lurar, men skulle beslut i denna delen anstå 
tills det nya systemet hunnit afprofvas. Härefter beslutades att anslå 330 kronor till 
Brandchefens förfogande för anskaffande och uppsättning af en ångsirén med två tums 
ångrör. 
 
§ 76. 
Sedan Herr Borgmästaren Axel Sundberg under förmälan, att han ämnade söka tjänstledighet 
under nästinstundande Juli månad, anhållit om yttrande, huruvida Stadsfullmäktige hade 
något att erinra emot att e. o. Hofrättsnotarien J. A. Vallberg i Lysekil erhåller Kungl. 
Hofrättens förordnande att under tiden förvalta borgmästareämbetet i staden, besköts afgifva 
det yttrande, att Stadsfullmäktige icke hade något att därvid erinra. Denna § förklarades 
genast justerad. 
 
§ 77. 
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Herr Gunnerssons afsägelse af ledamotskapet i Lysekils Järnvägskommitté och förslag att ny 
ledamot väljes föredrogs och godkändes afsägelsen, hvaremot med val af ny ledamot skulle 
anstå till nästa sammanträde. 
 
På förslag af Herr Radhe beslöts uttala ett tack till Herr Gunnersson för det arbete han nedlagt 
inom kommittén. 
 
§ 78. 
Byggnadsnämndens hemställan om Stadsfullmäktiges beslut öfver vissa af Herr Aug. L. 
Kihlberg uppställda villkor i och för inom Nämnden ifrågasatt reglering af Sillgrändsgatan 
remitterades tll Drätselkammaren för yttrande. 
 
§ 79. 
Företogs val af två ombud med två suppleanter för dem med bemyndigande att tillsvidare vid 
alla sammanträden med Stångenäs härads väghållningsskyldige representera Lysekils stad, 
dess talan föra och rösträtt utöfva. Till ordinarie ombud valdes Herrar Rådmannen Lars 
Ödman och Handlanden B. P. Jonsson samt till suppleanter Herrar Kamrer J. A. Andersson 
och Bleckslagare Aug. Mattsson. 
 
§ 80.  
Lysekils Skyttegilles hemställan om tillägg till Stadsfullmäktiges beslut, antecknadt i § 61 i 
protokollet för i år, att föreningen må äga rätt att å det upplåtna området bedrifva 
målskjutningsöfningar bifölls. 
 
§ 81. 
Drätselkammaren hade anmält att ett par smärre förändringar vidtagits i det af 
Stadsfullmäktige godkända förslagskontrakt med Lysekils Elektriska Aktiebolag om 
gatubelysningen för fem år från den 1 Augusti 1907. Åtgärden godkändes. 
 
§ 82.  
Herr Gunnersson väckte förslag om att indraga elektrisk belysning i Rådhuslokalerna. 
 
§ 83. 
Drätselkammarens hemställan om bemyndigande att till A. & J. Tobisson försälja tomten N:o 
103½ om 1.184 kvadratmeter och del af tomten N:o 103 om 800½ kvadratalnar för ett pris af 
kronor 3:- per kvadrataln bifölls. 
 
§ 84. 
Drätselkammarens hemställan om bemyndigande att till Lysekils Mekaniska Verkstads 
Aktiebolag försälja vissa områden å Sanden och Grönviksbukten om cirka 38.000 
kvadratalnar för ett pris af kronor 1:75 per kvadrataln och skyldighet för Bolaget att anlägga 
trenne gator remitterades till Hamnstyrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar för 
skyndsamt yttrande. Denna § förklarades genast justerad. 
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§ 85. 
Drätselkammarens hemställan om bemyndigande att till Kapten H. Backman försälja cirka 
1.000 kvadratalnar i Rosviksberg återremitterades till Drätselkammaren för ytterligare 
utredning. 
 
§ 86. 
I anledning af Drätselkammarens förfrågan, huruvida stadens brandförsäkringar i Städernas 
allmänna brandstodsbolag böra uppsägas, enär bolaget är ömsesidigt, beslöts att icke uppsäga 
försäkringarna då premierna äro 10 procent billigare än i andra bolag och då extra uttaxering 
ej torde ifrågakomma. 
 
§ 87. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll Torsdagen den 20 innevarande Juni kl. 
1,30 e. m. hos Herr Ordföranden utsågos Herrar Backman och Richter. 
 
Som ofvan 
ARVID BROWALDH. 
 
Justeradt: 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
CARL BACKMAN. 
GUST. RICHTER. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset 
Fredagen den 21 Juni 1907 kl. 1,30 e. m., betyga 
 
C. S. LILLIEHÖÖK 
 Arvid Browaldh. 
 
 
1907 Lysekils   N:r 8. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll vid Lysekils Stadsfullmäktiges sammanträde den 22 Juni 1907. 
 
Frånvarande voro 
 Herrar Nilsson, 
 Gunnersson, 
 Jonsson, 
 Hansson, 
 Laurin och  
 Hörman 
med anmälda förhinder, som godkändes samt Herr Löfving utan anmält förhinder.  
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Herr Borgmästare Sundberg var tillstädes. 
 
§ 88. 
Som ordinarie ordföranden var förhindrad leda sammanträdet fungerade undertecknad, vice 
ordförande, i hans ställe. 
 
§ 89. 
Föredrogs från Lysekils Brännvinsförsäljnings Aktiebolag genom Magistraten inkommen 
skrifvelse med anhållan, att Fullmäktige, med upphäfvande af sitt beslut i § 15 den 29 
sistlidne Januari, måtte hos Konungens Befallningshafvande hemställa om beviljande af en 
minuthandels- och fem utskänkningsrättigheter för tiden från och med den 1 nästa Oktober till 
och med den 31 Dec. 1910, jämte Magistratens tillstyrkande yttrande. 
 
Efter diskussion härom beslöto Stadsfullmäktige. 
 
dels att upphäfva sitt beslut under § 15 i protokollet den 29 sistlidne Januari: 
 
dels att hos Konungens Befallningshafvande på i skrifvelsen anförde skäl anhålla, att 
Konungens Befallningshafvande måtte bevilja att för tiden från och med den 1 nästkommande 
Oktober till och med den 31 December 1910 i Lysekils stad får upplåtas en minuthandels och 
fem utskänkningsrättigheter. 
 
Denna paragraf förklarades vara genast justerad. 
 
§ 90. 
Från Herr M. Radhe hade till ordföranden efter kallelselistans utfärdande inlämnats en motion 
med förslag, att Fullmäktige måtte besluta inköpa Fabrikör Aug. Mattssons vid stora torget 
belägna byggnader och eventuellt använda den sist uppförda byggnaden till köttbesiktnings- 
och kontrollbyrå. 
 
Fullmäktige beslöto upptaga motionen, hvarefter den föredrogs.  
 
Fullmäktige beslöto remittera motionen till Drätselkammaren och Hälsovårdsnämnden för 
yttrande. Hvilket senare borde affattas så tidigt, att detsamma kan förekomma vid 
Fullmäktiges nästa sammanträde. 
 
Denna paragraf förklarades vara genast justerad. 
 
Som ofvan 
MAGNUS RADHE. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset 
Tisdagen den 25 Juni 1907 kl. 5 e. m., betyga 
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C. S. LILLIEHÖÖK. 
 
 
1907 Lysekils  N:r 9. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll vid Lysekils Stadsfullmäktiges sammanträde den 28 Juni 1907. 
 
Frånvarande voro 
 Herrar Gunnersson, 

Laurin, 
 Hörman, 
med anmälda förhinder, som godkändes. 
 
Herr Borgmästare Sundberg var tillstädes. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 91. 
Förslag att stadens brandsoldater skola åtnjuta läkarvård och medicin på stadens bekostnad 
(protokoll § 74) remitterades till Hälsovårdsnämnden för yttrande. 
 
§ 92. 
Till ledamot i Lysekils Järnvägskommitté efter Konsul J. G. Gunnersson, som afsagt sig 
uppdraget (protokoll § 77), utsågs på valkommitténs förslag Stadsfiskalen Arvid Browaldh. 
 
§ 93. 
Byggnadsnämndens hemställan om beslut öfver vissa af Aug. L. Kihlberg uppställda villkor 
och för Sillgrändsgatans reglering (protokoll § 78) jämte Drätselkammarens yttrande 
föredrogs. 
 
Drätselkammaren hade på anförda afstyrkt bifall till framställningen. 
 
Efter debatt i ärendet, hvarunder yrkande om bordläggning afslagits och Herr Kihlberg 
förklarat sig afstå från villkoret att Norénska magasinet indrages samtidigt med att honom 
tillhöriga magasin nedflyttas i den föreslagna gatulinjen, beslöts att försälja den osålda delen 
af tomten N:o 70 vid Sillgrändsgatan för ett pris af en (1) krona per kvadrataln hvaremot det 
skulle åligga Byggnadsnämnden att fastställa de med försäljningen förenade villkoren. Herr 
Kihlberg skulle erhålla vederlag för det som afstås till gata. 
 
§ 94. 
Förslag om indragning af elektrisk belysning i Rådhuslokalerna (protokoll § 82) remitterades 
till Drätselkammaren för yttrande. 
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§ 95. 
Drätselkammarens hemställan om bemyndigande att till Lysekils Mekaniska verkstads 
Aktiebolag försälja ”Sanden” och ”Grönviksbukten” (protokoll § 84) jämte Hamnstyrelsens 
och Styrelsens för Lysekils Vatten- och Kloakledningar yttranden föredrogos. Båda 
yttrandena voro tillstyrkande. Hamnstyrelsen med det tillägget, att Bolaget förpliktas 
omedelbart utfylla området, där Carl Hörmans och Robert Lyckes fiskbodar äro belägna. 
 
Enligt Drätselkammarens af Byggnadsnämnden tillstyrkta förslag utgöres det till försäljning 
föreslagna området af trenne hufvudtomter om cirka 38.000 kvadratalnar, hvilka föreslås 
erhålla följande gränser: 
 
N:o 1. begränsas: i öster af en gata enligt det Gellerstedska tomtregleringsförslaget. Dock med 
den förändring, att gatans nordligaste del, istället för att bilda knä, på sätt Gellerstedt 
föreslagit, med ändpunkt söder om Gustaf Cornérs tomt vid den föreslagna kajlinjen, 
sammanfaller med de öster och norr om Gustaf Cornérs tomt; i väster af, dels den å 1873 års 
reglering utlagda bassängen och dels en från N. O. Lyckes magasin vid sjön undantagen fem 
meter bred väg; i söder emot, dels N. O. Lyckes tomt, dels Lysekils Mekaniska 
Verkstadsaktiebolags kontorsbyggnadstomt, dels emot en nedkörsväg från Verkstadsgatan till 
N. O. Lyckes tomtområde och dels emot den s. Verkstadsgatan, som sträcker sig från 
förstnämnda gata bakom verkstadsbyggnaderna och N. O. Lyckes byggnader öfver så kallade 
Mastberget och så kallade Grönvikshagen till Lysekils skiftade utmark vid Grönviksbukten, 
där gatan följer utägogränsen förbi Rinkenäs. 
 
N:o 2. begränsas: i öster af ovan beskrifna väg till N O. Lyckes magasin; i norr emot 
förenämnda å 1873 års regleringskarta utlagda bassäng; i väster emot tomter, hvilka utlagts i 
rak linje bakom och i samma storlek som Alfred Bovik & C:o tomt vid Ringeskär till de nya 
tomterna träffa Verkstadsgatan; i söder Verkstadsgatan.  
 
N:r 3. begränsas; i öster af en från Verkstadsgatan väster om sistnämnda tomter till och förbi 
Alfred Bovik & C:o nuvarande tomt utlagd gata, benämnd Ringeskärsgatan; i norr af sjön; i 
väster af s. k. Rinkenäsgatan, hvilken utlagts vid Grönviksbuktens västra strand ned mot 
stranden vid Rinkenäs; i söder mot Verkstadsgatan. 
 
Drätselkammaren, som vid sakens föregående behandling ansett, att Lysekils Mekaniska 
Verkstadsaktiebolag borde tillförbindas att i trafikabelt skick iordningställa Verkstadsgatan 
tills den träffar Rinkenäsgatan samt Ringeskärsgatan och Rinkenäsgatan, hade uppdragit åt 
stadsingenjören att beräkna kostnaden härför, och hade sprängnings-, schaktnings- och 
murläggningsarbeten å gatorna vid 10 meters bredd beräknats till 19.000 kronor, hvaremot att 
behöfliga fyllnader, som på en del ställen utgör 7 á 8 meter i höjd, bör kunna kostnadsfritt 
utföras af närbelägna stenhuggerier. 
 
Såsom villkor för köpet hade Drätselkmmaren föreslagit följande, för hvars bestånd i vissa 
delar inteckningsrätt bör förbehållas staden:  
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1). Lysekils Mekaniska Verkstads Aktiebolag, eller dess rättsinnehafvare tillförbindes att 
inom fem år hafva anlagt Verkstadsgatan i trafikabelt skick till och med Stigbergsgatan, och 
att inom ytterligare denna gata så långt att körtransporter till Rinkenäs obehindradt kan ske 
samt Ringeskärsgatan förbi Alfred Bovik & C:o tomt, alla gatorna läggas till 12 meters bredd 
i trafikabelt skick, därmed dock icke menas makadamisering eller stensättning, men 
afjämning, så att gatorna bli trafikabla. Gatorna skola läggas nu företedda karta med profil 
angifver och efter Drätselkammarens eller dess ombuds föreskrifter, därvid smärre på 
kostnaderna ej väsentligt inverkande förändringar kunna förskrifvas, och skall arbetet utföras 
solidt och för murverks framtida bestånd fullt betryggande. 
 
2). Lysekils Mekaniska Verkstads Aktiebolag eller dess rättsinnehafvare tillförbindes att, tills 
förenämnda gator blifvit anlagda i trafikabelt skick, för allmänt begagnande kostnadsfritt 
upplåta lämplig körväg öfver Sanden, Mastberget och Grönviksbukten, så att transporter till 
och från Rinkenäs, Alfred Bovik & C:o samt öfriga tomter och platser obehindradt kan ske. 
 
3). Staden förbehåller rätt att för all framtid hafva tillgång till de inom förenämnda områden 
befintliga kloakbrunnar med rätt att underhålla och rensa såväl dessa som kloakledningarna, 
och skall vid byggnadsföretag å tomtområdena vidtagas betryggande åtgärder, så att 
kloakledningarna och brunnarna icke skadas. 
 
4). Som den från Verkstadsgatan till Lyckes tomtområde ledande föreslagna vägen upptages 
af en del af Verkstadens byggnader bör Verkstadsbolaget eller dess rättsinnehafvare 
tillförbindas, innan i punkt två nämnda väg öfver Sanden och vidare afstänges, att 
kostnadsfritt för staden borttaga nämnda del av byggnaderna. 
 
5). Innehafvare af en del sjöbodar å Sanden invid Gustaf Cornérs tomt förbehålles den rätt de 
tillerkänts genom Stadsfullmäktiges beslut den 4 Januari 1906. 
 
6). Som en del af Lysekils Mekaniska Verkstadsaktiebolags tillhöriga Matsberget ligger dels i 
söder om den tillämnade Verkstadsgatan bör bestämmelse intagas i kontraktet därom, att 
markutbyte emellan staden och Verkstaden skall ske utan mellangift från någondera sidan. 
 
7). Därest vid utstakning och kartläggning af förenämnda områden i och för antagande af 
stadsplan blir nödigt göra mindre förändringar, hvilka icke i väsentlig grad inverka på 
bolagets rätt och föranleder till dryga kostnader för detta, är bolaget skyldigt underkasta sig 
nämnda förändringar. 
 
8). För att betrygga Lysekils Mekaniska Verkstads Aktiebolag eller dess rättsinnehavare rätt 
till vatten vid tomterna i och för sin rörelse bör intagas en bestämmelse, att, så länge 
Mekanisk Verkstad med slip drifves å de försålda områdena, kaj icke får läggas utanför dessa, 
utan skola tomtinnehafvarne omkring bassängerna hafva företrädesrätt till användning af 
vattnet utanför sina tomter. 
 



Kerstin Jungebro 1907 Lysekils stadsfullmäktiges handlingar 

© Kerstin Jungebro                                                               Sallskapet Strömstierna Sida 45 

Med hänsyn därtill: 
 
att de gatuarbeten, bolaget enligt ofvanstående skulle tillförbindas att på egen bekostnad 
utföra, torde bli synnerligen kostsamma;  
 
att staden bör kraftigt understödja all industri, synnerligast den nu ifrågavarande, hvilken 
hittills visat sig både direkt och indirekt till stadens fördel; 
 
att det för försäljning på en gång afsedda området är synnerligen stort och i följd bör betinga 
billigare pris än ett mindre område; och 
 
att en stor del av området är beläget i den under vatten liggande Grönviksbukten; 
 
hade Drätselkammaren föreslagit priset till kronor 1:75 per kvadrataln för hela området, dock 
var Herr Anderson såtillvida skiljaktig, att han yrkade på ett pris af 2 kronor per kvadrataln. 
 
Herrar Nilsson, Radhe, Carlsson, Sterner och Settergren talade för att staden på egen 
bekostnad skulle anlägga gatorna, och att priset å det till försäljning föreslagna området 
istället skulle höjas, hvaremot Herrar Lilliehöök, Mattsson, Anderson, Luckey, Kjellström, 
Lindman och Backman talade för Drätselkammarens förslag i denna del.  
 
Sedan votering begärts, verkställdes denna enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
Den, som bifaller Drätselkammarens förslag, röstar Ja. 
 
Den, det icke vill, röstar Nej. 
 
Vinner Nej hafva Stadsfullmäktige beslutit sälja ifrågavarande område till Lysekils 
Mekaniska Verkstads Aktiebolag för ett pris af 2 kronor per kvadrataln. 
 
Vid upprop röstade Herrar Lindbom, Luckey, Richter, Mattsson, Hernström, Wallin, 
Hansson, Gustafsson, Lindman och Lilliehöök Ja; men 
 
Herrar Rahde, Carlsson, Backman, Andersson, Nilsson, Kjellström, Settergren, Sterner, 
Jonsson, Löfving och Kihlberg Nej. 
 
Med 11 röster emot 10 hade Fullmäktige alltså bifallit nejpropositionen. 
 
Emot detta beslut reserverade sig Herrar Lilliehöök och Lindman. 
 
§ 96. 
Förslag att staden under hand måtte inköpa ”Trötemyren” (protokoll 1906, § 102, 109) med 
kommitterades utredning och förslag samt Drätselkammarens och Styrelsens för Lysekils 
Vatten- och Kloakledningar yttrande däröfver föredrogs. 



Kerstin Jungebro 1907 Lysekils stadsfullmäktiges handlingar 

© Kerstin Jungebro                                                               Sallskapet Strömstierna Sida 46 

 
Kommitterade hade föreslagit att staden skulle under hand bjuda sammanlagt 10.300 kronor 
till vederbörande ägare för Trötemyren och det därintill belägna för vattenledningen behöfliga 
området,  
 
Hvaremot Drätselkammaren och Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar föreslagit 
beloppet som borde ifrågakomma till 6.000 kronor. 
 
Stadsfullmäktige, som ansågo jämväl sistnämnda pris för högt tilltaget, beslöto, då godvillig, 
fullt betryggande uppgörelse på rimliga villkor ej torde ernås, att uppdraga åt Styrelsen för 
Lysekils Vatten- och Kloakledningar att medelbart gå i författning om att fullfölja den af 
Kunglig Maj:t medgifna rätten till expropriation af Trötemyren med därintill beläget för 
staden behöfligt område, och skulle Styrelsen utse och befullmäktiga ombud att föra stadens 
talan i expropriationsmålet. 
 
§ 97. 
Hälsovårdsnämndens förslag till ordningsföreskrifter angående dels mjölkhandel och dels 
bageri- och konditoriyrket i Lysekil (protokoll, § 47) jämte Magistratens utlåtande däröfver 
föredrogs och antogs med den af Magistraten däri vidtagna ändringen. 
 
§ 98. 
Genom Magistraten inkomna revisionsberättelser rörande den af utsedda revisorer verkställda 
granskningen af Drätselkammarens, Hamnstyrelsens, Hälsovårdsnämndens och 
Fattigvårdsstyrelsens räkenskaper för år 1906 föredrogs och beviljades i enlighet med 
revisorernas tillstyrkan samtliga vederbörande ansvarsfrihet för år 1906. (Bilaga) 
 
§ 99. 
Förslag om inköp af visst område vid öfre vattenledningsdammen, (protokoll § 69) jämte 
Hälsovårdsnämndens och Drätselkammarens afstyrkande samt Styrelsens för Lysekils Vatten- 
och Kloakledningar tillstyrkande yttranden föredrogs och afslogs motionen. 
 
§ 100. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll Måndagen den 8 nästa Juli 1,30 e. m. 
hos Herr Ordföranden utsågos Herrar [Lars Alfred] Carlsson och Kihlberg. 
 
Som ofvan 
ARVID BROWALDH. 
 
Justeradt. 
C. S. LILLIEHÖÖK, 
AUG. L. KIHLBERG, 
L. A. CARLSSON. 
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Att ofvanstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset 
Onsdagen den 10 Juli 1907 kl. 1,30 e. m. betyga 
 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
 
 Arvid Browaldh. 
 
 
Bilaga till protokoll 1907 N:r 9. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Drätselkammarens i Lysekil räkenskaper och förvaltning 
för år 1906, få, efter verkstäldt uppdrag, däröfver afgifva följande 
 
Revisionsberättelse. 
 
Vid årets början finnes enligt räkenskaperna:  
 Tillgångar   Kr. 782.860:44 
 Skulder   ” 662.723:97 
   Kapitalbehållning Kr. 120.136:47 
 
Enligt vinst- och förlustkonto har staden haft följande: 
 
Inkomster: 
 
Hyra  för upplagskällaren   600:- 
” ” Tullförvaltaren   425:- 
” ” Telegrafverket   375:- 
” ” O. W. Klein   137:50 
” för Stadsparken   2.000:- 
” ” K. Bergström   8:- 
” ” Målare Johansson   8:- 3.638:50 
Bergarrenden     3.600:- 
Tomtarrenden     17.758:46 
Brännvinsmedel     30.910:58 
Vattenafgifter     735:76 
Hundskatter      430:- 
Platshyror      85:75 
Bötesmedel      110:75 
Räntor      735:66 
Bidrag från Hamnstyrelsen     6.900:- 
Kommunalutskylder    53.784:32 
Prästutskylder    3.448:61 57.232:93 
      122.138:39 
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Oförutsedda inkomster (se nedan)     
1904 års skatt af Grafvarne C. S. Carlsson  39:75 
Förtjänst å enskilda arbeten   307:41 347:16 
      122.485:55 
Förskotterade medels Konto    11.231:82 
     Kronor 133.717:37 
 
Som, synes, visa de verkliga inkomsterna   122.485:55 
Hvarifrån bör afdragas de enl. 1906 års stat beräknade   109.114:30 
Hvarför oförutsedda inkomster alltså utgöres af   13.371:25 
 
 
Utgifter: 
 
I. Fattigvården     12.000:- 
II. Sundhetsvården: 
aflöningar     3.100:- 
telefonafgift     20:- 
Hälsovårdsnämnden uppburit   2.150:- 5.270:- 
 
III. Undervisningen: 
anslag till Samskolan    2.000:- 
”               Föreläsningsföreningen   200:- 2.200:- 
 
IV. För allmänna byggnader, platser o. d.: 
a). anskaffning och underhåll af hus och inventarier  1.004:69 
b). underhåll af vägar, gator och torg  
m. m. gatuunderhållet   1.907:56 
renhållningen   2.010:- 
dräneringen    3.855:11 
Stadsparken    3.658:11 11.430:78 
c) gatubelysningen    3.633:- 
d) vattenledningen    5.388:52 
e) brandväsendet    4.341:49 
f) öfriga behof: 
aflöningar     3.100:- 
Grötön    597:- 
bidrag till skjutsentreprenören  100:- 
platsarrende för rörbrunnen  25:- 
olycksfallsförsäkringar   135:30 
diverse arbeten   749:68 
tomt- och gatumätningar   149:29 4.856:27 30.654:75 
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V. Verk och inrättningar: 
a). Magistrat och Rådstuvurätt: 
aflöningar     7.200:- 
diverse    857:09 8.057:09 
b). Stadsfullmäktiges och nämnders expedition 
aflöningar    500:- 
diverse    900:61 
pensioner    300:- 1.700:61 
 
c). Polisen: 
aflöningar    8.158:12 
olyckfallsförsäkringar   150:- 
diverse    1.191:17 9.499:29 
    Transport  19.256:99 50.124:75 
 
    Transport 12.256:99 59.124:75 
d) Uppbördsverket: 
aflöningar    2.300:- 
diverse    282:60 2.582:60 
 
e) Öfriga behof: 
skorstensfejarens lön   200:- 
hyra för rådhuslokalen m. m.  1.033:15 
”      ”    telegrafstation   800:- 
”      ”    tullvaktstugan   90:- 
annonskostnader   1.352:86 
kronoskatt    476:31 
anslag till Skyttegillet   250:- 
”       ”    Järnvägskommittén  1.200:- 5.402:32 27.241:91 
 
VI. Afskrifningar å kommunalutskylder: 
 
Restituerad skatt från 1905 
L. Nilsson, Magnarp   27:50 
A. Wide, Stockholm   190:14 217:64 
 
Afskrifningar: 
å kommunalutskylder   872:74 
” prästutskylder   392:24 
” ”      prov.   88:21 1.353:19 
” restantier     2.384:34 
” tomtarrenden    317:92 4.272:99 
 
VII. Räntor å upptagna lån:  
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ränta i Stockholms stads sparbank    1.668:01 
 
VIII. Afbetalning å upptagna lån:  
(se nedan). 
Kyrkokassan uppburit    19.914:50 
Skolkassan    ”               för 1906   14.179:20 
D:o                ”               ”    1905   1.144:19 35.237:89 
      118.545:55 
 
Oförutsedda utgifter (se nedan)     14.171:82 
      132.717:37 
Kapitalkonto      1.000:- 
     Kr. 133.717:37 
Som synes, visa de verkliga utgifterna    132.717:37 
hvarifrån bör agdragas de enligt 1906 års stat beräknade  108.114:30 
hvarför oförutsedda utgifter alltså utgöres af  Kr.  24.603:07 
 
vid årets slut visar balansräkningen följande ställning: 
 
Tillgångar: 
 
Jordfastigheter: 
Lysekils samfällda mark    350.000:- 
    Transport 350.000:- 
 
    Transport 350.000:- 
 
Grötö med byggnader    100.000:- 
Stadsparken     45.900:- 
Bergfalska trädgården    3.417:- 
Tomt N:o 227    1.650:- 
Del af tomt vid Kyrkogatan   270:- 
” vid K. J. Asps hus   506:82 
7/3600 af Lysekils jord    625:- 
2/60 ” ” f. d. Källares   9.146:88 
13/540 ” J. B. Jonssons  7.595:04 
 ” L. Schillers   6.004:50 
 ” Elfströms   2.946:40 
Rotemyren     7.129:58 535.191:22 
Bryggor      97.300:- 
 
Stadens byggnader: 
Förvaringshäktet (gamla)    800:- 
Ångmaskinhuset    100:- 
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Materialboden    2.000:- 
Nederlagskällaren    4.500:- 
Arkivhuset     1.400:- 
Spruthuset i  Konsulliden    400:- 
” Kyrkogatan    150:- 
” Skottegränd    200:- 
” vid Poliskontoret   800:- 
” Rosvik    4.000:- 
Slangtornet i Rosvik    600:- 
Epidemisjukhuset    7.500:- 
Tullkammaren    9.000:- 
Nya polisbyggnaden    4.000:- 
Paviljongen i Stadsparken    5.000:- 
Musikpaviljongen ”    500:- 
Afträdeshuset i  ”   300:- 
Uthusboden i  ”   350:- 41.600:- 
 
Inventarier: 
 
Sorterade under:  Stadsingenjören  11.124:68 
  Brandchefen   22.333:90 
  Hamnkaptenen  2.712:03 
  Hamnstyrelsen  1.026:- 
  Drätselkammaren  4.169:95 41.366:56 
Vattenledningen med filter     43.000:- 
Dräneringen i gatorna     20.000:- 
Restantier      5.008:71 
Restlängd å tomtarrenden     517:67 
Enskilda arbetens Konto     539:10 
Platshyrors ”     60:75 
Vattenavgifter     280:37 
     Transport 784.864:38 
 
     Transport 784.864:38 
 
Förskotterade medels Konto: 
Fattigvårdens Konto    3.300:- 
Polisgränds ”     50:- 
Rotemyrens ”    7.129:58 
Inventariers ”    6.200:- 
Öfre Dammens ”    1.200:- 
Tomtförsäljningars Konto (1. Se nedan)   35.931:81 
Oförutsedda utgifters Konto   11.231:82 65.043:21 
Innestående i Lysekils Sparbank    2.311:89 
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Kontant i kassan     14:82 
     Kr. 852.234:30 
 
Skulder: 
 
Obligationslånet     588.000:- 
Stockholms stads sparbank     29.161:10 
Hamnkassan      2.241:67 
Förskotterade brännvinsmedel    40.000:- 
Skuld å Kreditivet     14.000:- 
 
Reserverade medels Konto: 
Triangelmätningens Konto    2.000:- 
Oförutsedda utgifters Konto: för Trötemyrens expropriation  
afsatta medel enligt 1906 års stat   12.592:65 
Tomtförsäljningens Konto (2. Se nedan)   10.910:- 
Telegrafverkets Konto    25:- 25.527:65 
     Kr. 698.930:42 
    Kapitalbehållning 153.303:88 
     Kr. 852.234:30 
 
1.Tomtförsäljningars Konto är belastat med:  
Triangelmätningen     8.000:- 
Räntor å obligationslånet m. m.     24.332:64 
Afbet ”     12.000:- 
 
2. Enl. 1905 års stat skulle vid årsskiftet finnas öfverskott Kr. 10.910:- 
hvadan beloppet får reserveras. 
 
Revisorerna finna sig föranlåtna påpeka följande: 
Hälsovårdsnämnden har under året uppburit 150 kronor för vikariatarvoden under 
hälsovårdspolisen A. Ehnbergs vistande i Stockholm i Hälsovårdsnämndens ärenden. Detta 
belopp, som enligt Drätselkammarens protokoll § 371 skulle utgå som förskott har ingått i 
årets räkenskaper utan att angifvas som förskott. 
 
Efter hvad revisorerna kunna finna, synes kyrkokassan ha uppburit 2.000 kronor utöfver 
anslaget. 
 
Då köpehandlingen af Rotemyren föreskrifver att åtkomsthandlingar skola vara till köparne 
aflämnade före 1906 års slut, vilja revisorerna påpeka att dylika handlingar saknas. 
 
Ehuru Drätselkammaren i protokoll af den 25 Juni § 216 beslutat att beakta de af fjolårets 
revisorer gjorda anmärkning rörande inköp af kloakrör, vilja vi erinra, att kvaliteten af under 
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året inköpta kloakrör ej antecknats å räkningarna, hvadan vi ej kunnat kontrollera priserna, af 
samma anledning äro vi ur stånd yttra oss öfver det stora rörinköpet för Rotemyrsledningen. 
 
Revisorerna ha ej, ehuru Drätselkammaren den 25 Juni 1906 beslutit uppsäga försäkringen i 
Städernas allm. brandstodsbolag före den 1 Juli 1906 att upphöra den 31 December samma år, 
funnit att det samma blifvit verkstäldt.  
 
Revisorerna framhålla för formens skull lämpligheten af att, rörande tomtförsäljningar, en 
fullständig förteckning å af Herrar Stadsfullmäktige beslutade och af eventuella köpare icke 
inlösta tomter måtte upprättas i så god tid, att samma kan föreläggas framtida revisorer. 
 
Då granskningen af restantiers konto är ganska invecklad, vilja tevisorerna föreslå att en 
förteckning öfver hvarje års uppbördslängd för såväl kommunal- som prästutskylder och 
tomtskatter upprättas, som mera åskådligt utvisar dels under hvilka är medlen inkasserats och 
dels hur de samma redovisats.  
 
Därjämte vilja vi hemställa att åtskilliga annonser om stadens nämnder o. d. ej såsom hittills 
blifva direkta, stående annonser annonser under längre tid, därvid dagande dryga kostnader 
(såvida ej annonseringen af Stadsfullmäktige särskildt beslutats skola fortgå under viss tid). 
Dylika här afsedda annonser bruka eljest återgifvas kostnadsfrtt i tidningarnas minneslista. 
Vidare kunna vi ej underlåta anmärka att en väsentlig prisskillnad förefinnes å en del annoser 
i Lysekilsposten mot motsvarande i Lysekils-Kuriren; dessutom synes ej samma pristaxa 
tillämpas af Lysekilsposten vid en stående annons. 
 
Kassan har inventerats vid årsskiftet. 
 
Protokollen är genomgångna. 
 
De granskade värdehandlingarna ha befunnits i behörig ordning med undantag af 
ofvanstående anmärkning rörande Rotemyren. 
 
Räkenskaperna äro förda med ordning och alla utbetalningar försedda med behöriga 
verifikationer, hvarför revisorerna tillstyrka ansvarsfrihet. 
 
Lysekil den 23 Maj 1907. 
 
Ehr. Landeberg. Rich. Ekdahl. Hugo Hallgren. 
 
 
Utdrag af Drätselkammarens i Lysekil protokoll den 7 juni 1907. 
 
Närvarande: Herrar Lilliehöök, Olsson, Bovik, Lindman, Laurin, Anderson, Stadsingenjören 
Jakob Teodor Calander och undertecknad, sekreterare. 
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§ 126. 
Magistraten hade genom resolution den 27 sistlidne Maj anmodat Drätselkammaren att 
skyndsamt afgifva förklaring öfver de anmärkningar revisorerna framställt emot 1906 års 
räkenskaper och förvaltning, nämligen: 
 
Hälsovårdsnämndens anslag: Beloppet har, i stället för att balanseras såsom förskott, afförts 
under rubrik oförutsedda utgifter. 
 
Kyrkokassans förskott: Motsvarande belopp har inkommit genom uppbördsmannen för 
prästerskapets aflöning och dessa belopp hafva hittills icke upptagits i stadens utgifts- och 
inkomstförslag. 
 
Rotemyrens åtkomsthandlingar. Vederbörande ahfva affordrats handlingarna ifråga. 
 
Kloakrör: Lundboms intyg åberopas. 
 
Rörleverans till Rotemyren: Lysekils Mek. Verkst. A.-B. uppgift åberopas.  
 
Brandförsäkringar: Stadsfullmäktiges beslut i ärendet begäres. 
 
Tomtförsäljningar: den äskade förteckningen skall upprättas. 
 
Restantiers konto: Den äskade liggaren skall upprättas. 
 
Annonser: Drätselkammaren har ingen stående annons. Anmärkta skillnader har 
huvudsakligast uppkommit därigenom att Lysekilspostens annonser i vissa fall upptagit större 
utrymme, dels genom större stil och dels genom att de varit fullständigare än 
Lysekilskurirens. Ifråga om pristaxan och den stående annonsen som betalts per kvartal har 
antalet gånger i kvartalet varit olika. 
 
Utdrag af detta protokoll skulle såsom yttrande till Magistraten öfverlämnas. 
 
Som ofvan 
ARVID BROWALDH. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget; betygas 
ARVID BROWALDH. 
 
Lysekils Stadskassa, Lysekil. 
 
Med anledning av förfrågan får härmed meddela, att de Rör som under 1906 levererats, har 
huvudsakligen varit af 1:ma kvalité, med undantag af ett par mindre poster, som varit af N:o 
II. 
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Högaktningsfullt 
LYSEKILS JERNMAGASIN 
Aug. Lysell 
g. Pontus Lundbom. 
 
 
Drätselkammaren i Lysekil. 
 
Vi vilja härmed intyga, att de af oss, till Lysekils Stad, under år 1906 levererade Rör voro af 
Lloyd & Lloyds tillverkning och således den bästa kvalité som kan erhållas i marknaden. 
 
Högaktningsfullt 
LYSEKILS MEK. VERKSTADS AKTIEBOLAG 
L. Laurin. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Hamnstyrelsens räkenskaper och förvaltning för år 1906, 
få härmed afgifva följande 
 
Revisionsberättelse 
 
Tillgångar från 1905 
 
Kontant i kassan vid årets början   481:40 
Innestående hos Stadskassan   9.366:67 
f.d. Mollénska magasinen    10.985:- 20.833:07 
 
Inkomster under året (enl. Vinst- och Förlustkontot): 
 
Uppbörd för  fartyg    3.985:18 
” varor    4.374:71 
” planlegor    966:79 
” passagerarebåtar   6.531:72 15.858:40 
     Kr. 36.691:47 
 
Utgifter: 
 
Inbetalt till stadskassan    6.900:- 
Hamnkaptenens lön    1.500:- 
Hamnkassörens provision    726:32 
Hamnlotsens lön    200:- 
Kajfyllnad     800:- 
Diverse utgifter    4.381:89 
Belysning     1.343:50 
Afskrifning af f. d. Molléns magasin   10.507:77 26.359:48 
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Kapitalbehållning: 
 
Tullpackhuset    4.572:30 
Innestående hos Stadskassan   2.241:67 
Nya båthamnen    499:50 
Kajarbetet i Rosvik    1.652:12 
Kontant i kassan vid årets slut   1.366:40 10.331:99 
     Kr. 36.691:47 
 
Revisorerna få emellertid meddela att enligt räkenskaperna utvisar uppbörden för planlegor 
enligt Hamnkaptenens lemnade uppgifter endast kronor 966:79, ehuruväl de i böckerna 
upptagits till kronor 3.651:24. 
 
Skillnaden kronor 2.684:45 utgör afgift för in- och utlastade varor, som naturligtvis icke höra 
till planlegor och följaktligen framdeles böra föras på rätt konto. 
 
I betraktande av de dyrbara kajplanerna förefaller det revisorerna som om avgifterna för 
planlegor äro satta väl lågt, då desamma under året icke uppgått till mera än kronor 966:79. 
 
Räkenskaperna äro med ordning och med behöriga verifikationer försedda, hvarför 
revisorerna hafva all anledning tillstyrka ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 28 maj 1907. 
 
Gust. Richter. B. P. Jonsson. Ehr. Landeberg. 
 
 
Till Magistraten i Lysekil. 
 
I affordrad förklaring öfver den af revisorerna framställda anmärkningen mot Hamnstyrelsens 
räkenskaper för sistl. År, får jag med återställandet af handlingar vrdsamt anföra: 
 
Anmärkningen berör en bokföringsfråga öfver Planlegors konto och att de af hamnkaptenen 
uppburne medel påförts nämnde konto istället för att fördelas mellan hamnafgift för varor och 
planlegor. 
 
Om man närmare granskar redovisningarne framgår att under 1906 utgått från upplag å 
hamnplanerna 8.367 tons gatsten mot planlega af Kr.    958:35  
för färsk sill, sillådor etc     184:55 
således direkta planlegor    Kr. 1.142:90 
Af de å kontot återstående    ” 2.508:34 
har uppbördsmannen upptagit som hamnafgift för varor, men i Hamnstyrelsens böcker påförts 
Planlegors konto. Orsaken härtill är, att dessa varor såsom tegelsten, virke, hö etc. ha så intim 
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beröring med upplag, enär dylika varor med småseglare ej genast uppköras från 
lossningsplatsen, utan få kvarligga i högst tre dagar utan särskild afgift och därför påförts 
Planlegors konto. Att göra en fullt exakt åtskillnad på fördelningen af dessa båda konton i 
hvad det berör varor med småseglare, har sig ganska svårt och ur flera synpunkter har jag 
ansett det riktigast att påföra planlegors konto hamnkaptenens uppbörd af dylikt gods, då 
hufvudsaken är att densamma tillföres hamnkassan. 
 
Under förra året ingick icke någon uppbörd för sten vid norra hamnens bryggor, emedan där 
icke ägde någon utlastning rum från upplag å hamnens planer. 
 
Hamnstyrelsen har i år höjt afgiften för upplag å hamnens planer från 10 till 12 öre per ton. 
 
Lysekil den 15 Juni 1907. 
 
MAGNUS RADHE. 
Hamnstyrelsens Ordförande. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Hälsovårdsnämndens i Lysekil räkenskaper och 
förvaltning för år 1906, få efter fullgörandet af detta uppdrag, afgifva följande 
 
Revisionsberättelse. 
 
Inkomster 1906: 
 
Uppburit af Drätselkammaren   2.150:- 
Kassaförvaltaren förskotterat   4:15 2.154:15 
 
Utgifter: 
 
Skuld vid årets början till kassaförvaltaren   29:01 
Sjukvården     94:16 
Underhåll af hus m. m. jämte brandförsäkring  646:77 
Aflöning till sjuksköterskan   500:- 
Sundhetssyn     47:50 
Diverse utgifter    740:01 
Ved och kol     96:70 2.154:15 
 
 
Då räkenskaperna äro med god ordning förda och alla utgifter försedda med verifikationer, 
tillstyrka vi full ansvarsfrihet för 1906 års räkenskaper och förvaltning. 
 
Lysekil den 16 Maj 1907. 
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Elis Luckey.  J. E. Lindbom. Axel Beronius. 
 
 
Undertecknade, af Lysekils Stadsfullmäktige utsedde att franska Fattigvårdsstyrelsens i 
Lysekil räkenskaper och förvaltning för år 1906, få efter fullgjort uppdraghäröfver afgifva 
följande 
 
Revisionsberättelse. 
 
Till bestridande af omkostnaderna för Fattigvården i Lysekil hafva under året följande medel 
disponerats: 
 
Af stadens kassa   Kr. 15.675:- 
Återbetalda fattigunderstöd m. m.   ” 302:80 15.077:80 
 
Enligt de förda räkenskaperna hafva dessa medel använts som följer: 
 
Fattigunderstöd  Kr. 10.159:79 
Kläder, skodon, ved, kol  ” 960:34 11.120:13 
    Transport 11.120:13 
 
 
    Transport 11.120:13 
Utackordering utom Lysekils kommun  Kr. 1.199:- 
Kostnader vid hospital och lasarett  ” 626:95 
Ersättning åt andra kommuner  ” 277:30 
Vård av sinnessjuka   ” 503:30 
Tillbyggnad och underhåll å fattighuset  ” 848:25 
Fattigstugornas underhåll, skatter, assuranser ” 562:66 
Ordförandens resa till Stockholm för bevistande  
af fattigvårdskongressen   ” 150:- 
ordförandens arvode   ” 500:- 
porto och skrifmateriel   ” 87:70 
    Kr. 15.875:29 
Kassabehållning hos Ordföranden  ” 102:51 15.977:80 
 
Styrelsens protokoll hafva vi genomläst. Räkenskaperna äro förda omsorgsfullt och för så vidt 
ske kunnat med verifikationer försedda. 
 
Fattigvårdsstyrelsen har under året hos Herrar Stadsfullmäktige anhållit om ett anslag af 
kronor 150 för bestridande af kostnaderna för styrelsens ordförande att bevista en 
fattigvårdskongress i Stockholm. Denna styrelsens anhållan blef af Herrar Stadsfullmäktige 
afslagen. 
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Oaktat denna Herrar Stadsfullmäktiges anslagsvägran fattade Fattigvårdsstyrelsen beslut, att 
dess ordförande skulle bevista kongressen i Stockholm och att kostnaderna härför bör 
utverkas af stadens medel. Skulle detta senare icke lyckas, skulle denna kostnad uppdelas på 
Styrelsens medlemmar. Då nu dessa kostnader 159 kronor debiterats räkenskaperna 
underställes denna utgiftspost Herrar Stadsfullmäktiges godkännande. 
 
Understöden till en del understödstagare synes oss väl högt tilltagna.  
 
Då anledning till andra anmärkningar icke förefinnas, få vi tillstyrka ansvarsfrihet för den tid 
revisionen omfattar. 
 
Lysekil Juni 1907. 
 
Hjalmar Holst. W. Reinhold. 
 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Öfver de tvänne anmärkningar Herrar Revisorer framställt mot Fattigvårdsstyrelsens 
förvaltning för år 1906, få styrelsen afgifva följande förklaring:  
 
Anm. I. Det är riktigt att styrelsen, ehuru Herrar Stadsfullmäktige afslogo beviljandet af 150 
kronor till bevistande af fattigvårdskongressen i Stockholm, beslöt att dess ordförande skulle 
öfvervara nämnda kongress, eventuellt på styrelsemedlemmarnas egen bekostnad. 
 
Styrelsen ansåg och anser näml. fortfarande denna kongress vara så lärorik och af så 
genomgripande betydelse, att utgiften af 150 kronor icke finge föranleda till uteblivande från 
densamma. 
 
Denna uppfattning synes även ha delats af många fattigvårdsstyrelser, enär kongressen var 
besökt af öfver 900 representanter, däraf många från små landtkommuner. 
 
Kongressen ifråga var föranstaltad och leddes af ”Kommittén för socialt arbete”, och att dess 
verksamhet uppskattades på högsta ort torde framgå däraf, att Deras Majestäter Konungen 
och Drottningen på sin guldbröllopsdag den 6 innevarande Juni öfverlämnade till nämnda 
kommitté etthundratusen kronor.  
 
Skulle emellertid Herrar Stadsfullmäktige ogilla utbetalandet af nämnda post å 150 kronor, 
hafva 6 af fattigvårdsstyrelsens 7 medlemmar förklarat sig villiga inbetala 25 kronor hvardera. 
 
Anm. II. Revisorerna yttra: ”Understöden till en del understödstagare synes oss väl högt 
tilltagna. 
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Härvid bifogas ett utdrag ur räkenskaperna, enligt hvilket Malmqvistska familjen skulle under 
de 9 månaderna April – December ha kostat fattigvården kronor 729:37. 
 
Så är emellertid icke förhållandet. 
 
I detta belopp ha revisorerna medräknat hyra å Ålvik, upptagen efter 25 kronor per månad, 
hvilket dock är felaktigt, enär hyreskontraktet afser 2 lägenheter, för hvilka båda sammanladt 
betalas per månad 25 kronor, hvari äfven inbegripes jord till potatissättning. Den ena af dessa 
lägenheter, som icke innehafts af Malmqvists familj, är nu af styrelsen uthyrd. 
 
Af beloppet kronor 629:37 ha användts: 
 
3:- kronor till flyttning, 
23:50 ”   skodon åt barnen. 
83:87 ”  kläder ” 
36:75 ”   kol och ved samt återstående 
482:25”   mat. 
 
Då familjen ifråga består ag hustrun, 1 vuxen med svårt hjärtfel behäftad dotter (icke någon af 
den, som stått i otillåtligt förhållande till fadern) och 6 minderåriga barn, eller suma 8 
personer, utgör understödsbeloppet till mat per dag ochinvid tjugoett och nio tiondels (21,9) 
öre. Med tanke på i staden rådande lifsförnödenhetspriser torde detta få anses för högt 
tilltaget.  
 
Af en mor till sex minderåriga barn och en sjuk dotter torde näppeligen kunna fordras att hon 
i nämnvärdt högre grad skall genom sitt arbete för andra än familjen kunna bidraga till dennas 
underhåll, och det lilla hon kunnat förtjäna har åtgått åt sig och den sjuka dottern. 
 
På grund af det ofvan anförda anhåller Fattigvårdsstyrelsen att Herrar Stadsfullmäktige må 
lämna revisorernas anmärkningar utan afseende. 
 
Lysekil den 21 Juni 1907. 
 
Å Fattigvårdens vägnar: 
 
EMIL LÖFBERG 
 
Lysekils Fattigvårdsstyrelses utbetalningar för underhåll af Maskinist Malmqvists i Lysekil 
familj. 
 
Fattigvårdsstyrelsens protokoll N:o 89, Den 21 April 1906. 
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Sedan maskinisten Nils Malmqvist i Lysekil blifvit ådömd 10 år och 3 månaders straffarbete, 
gillade styrelsen ordförandens åtgärd att i fattighuset inrymma Malmqvists hustru med 3 
minderåriga barn och därstädes tillsvidare underhålla dem. 
 
-- 
1906  April Kontant av ordföranden   50:- 
 Maj Herman Karlssons räkn. För körning af  

Malmqvists bohag till fattighuset  3:- 
 ” Backmans & Lyckes räkn. För 2 hl. Kol  3:05 
 ” Kontant af ordföranden i fattigvårdsstyrelsen 50:- 
 Juni ” ” ” ” 50:- 
 ” Skomakeribolagets räkning för skodon  15:25 
 ” ” ” ”  4:75 
 Juli Kontant av ordföranden i fattigvårdsstyrelsen 60:- 
 Aug. ” ” ” ” 60:- 
 Sept. ” ” ” ” 50:- 
 ” Lars Alfred Carlssons räkn. för kol och ved 12:- 
 Okt. Kontant af ordföranden i fattigvårdsstyrelsen 62:25 
 ” Skomakeribolagets räkn. för känger  3:50 
 Nov. Kontant af ordföranden i fattigvårdsstyrelsen 50:- 
 ” E. W. Olssons räkn. för ved  7:50 
 ” Backman & Lyckes räkn. för kol  7:10 
 Dec. Kontant af ordföranden i fattigvårdsstyrelsen 50:- 
 ” Backman & Lyckes räkn. för kol  7:10 
 ” B. P. Jonssons räkn. för tyger m.m.  83:87 
 ” Hyra för familjen i Ålevik fr. 1 Sept. till 31  

Dec. 1906 – 4 månader á 25:-  100:- 
   Kronor 729:37 

Bott hyresfritt i fattighuset Maj till 1 Sept. 
 
 
 
1907 Lysekils  N:r 10 
Stadsfullmäktiges Handlingar 
 
Protokoll vid Lysekils Stadsfullmäktiges sammanträde den 29 Augusti 1907. 
 
Frånvarande voro  
 Herrar Kjellström, 
 Settergren 
med anmälda förhinder, som godkändes. 
 
Herr Borgmästare Sundberg var tillstädes. 
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Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 101. 
Förslag om utvidgning af hamnområdet vid s. k. Anderssons brygga (protokoll 1907, § 32) 
jämte Hälsovårdsnämnden och Hamnstyrelsens yttranden föredrogos, och beslöts i enlighet 
med Hamnstyrelsens hemställan att anslå 1.200 kronor af hamnens medel för inköp och 
nedrifning af s. k. Norénska magasinet därstädes. 
 
§ 102. 
Förslag om indragning af elektrisk belysning i rådhuslokalerna (protokoll 1907, §§ 82 och 94) 
jämte Drätselkammarens yttrande föredrogs, och beslöts i enlighet därmed att anslå 275 
kronor af anslaget för oförutsedda utgifter för nämnda ändamål. 
 
§ 103. 
Kapten E. B. Lyckes genom Magistraten inkomna begäran att få köpa tomten N:o 40 vid 
Rosviksgatan enligt 1873 års reglering remitterades för yttrade till Drätselkammaren och 
Byggnadsnämnden.  
 
§ 104. 
Magistratens hemställan att Stadsfullmäktige måtte anslå 100 kronor för hvardera af åren 
1908-1912 såsom bidrag till skjutsentreprenören Frans Johansson bifölls, och uppdrogs åt 
Drätselkammaren att med Johansson upprätta kontrakt. 
 
§ 105. 
Magistratens hemställan om ett anslag af 212 kronor såsom bidrag till kostnaden för 
poliskonstapel Rudolf Ljunggren att genomgå en kurs i juridiska seminariet vid 
Mariannelunds praktiska skola remitterades till Drätselkammaren för yttrande. 
 
§ 106. 
Magistratens förslag att Stadsfullmäktige en gång för alla måtte förklara, att, då på 
vederbörande rättighetsinnehafvares ansökan Konungens Befallningshafvande kunde efter 
Magistratens hörande finna skäligt vid särskilda tillfällen bevilja utsträckning af tiden för 
utskänkning af brännvin här i staden, något hinder icke skulle möta å Stadsfullmäktiges sida 
för en sådan utsträckning, föredrogs och påpekade Herr Borgmästaren att Stadsfullmäktige 
genom ett dylikt beslut endast medgifva att dylika ansökningar sedan den nya lagen om 
försäljning af brännvin trädt i kraft behandlas på samma sätt som hittills, och att det vore 
synnerligen opraktiskt att i hvarje särskildt fall höra Stadsfullmäktige. 
 
Herrar Jonsson, Gunnersson, Hörman, Mattsson och Gustafsson yrkade afslag å 
framställningen, hvaremot Herrar Lindman och Radhe yrkade bifall. 
 
Sedan votering begärts verkställdes denna efter följande godkända voteringsproposition: 
 
Den, som bifaller Magistratens förslag, röstar Ja. 
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Den, det icke vill, röstar Nej. 
 
Vinner Nej, hafva Fullmäktige uttalat sig för att få yttra sig i hvarje särskildt fall. 
 
Vid upprop röstade Herrar Radhe, Lindbom, Carlsson, Richter, Hansson, Laurin och Löfving 
Ja, 
 
men Herrar Backman, Anderson, Nilsson, Gunnersson, Luckey, Sterner, Jonsson, Mattsson, 
Hernström, Wallin, Gustafsson, Hörman, Kihlberg och Ordföranden Nej. 
 
Med 14 röster emot 8 hade Fullmäktige alltså beslutit i enlighet med nejpropositionen. 
 
§ 107. 
O. M. Strandbergs arfvingars genom Magistraten inkomna hemställan om ägoutbyte vid 
Rosviksgatan remitterades till Byggnadsnämnden för yttrande. 
 
§ 108. 
Magistratens anhållan om Stadsfullmäktiges yttrande angående Lysekils 
Brännvinsförsäljningsaktiebolags anbud å detaljhandel med brännvin här i staden under 
nästkommande tre försäljningsår föredrogs tillika med därtill hörande handlingar och beslöto 
Stadsfullmäktige enhälligt tillstyrka, att Lysekils Brännvinsförsäljningsaktiebolags anbud 
antages. 
 
§ 109. 
Drätselkammarens hemställan, att Stadsfullmäktige måtte anslå 2,000 kronor för fyllnad i sjön 
emellan Rosvikstorg och Vadet i och för utläggning af en strandgata, remitterades till 
Hamnstyrelsen för yttrande. 
 
§ 110. 
Drätselkammarens hemställan om ett anslag af 300 kronor till resekostnad för två ombud att 
representera staden vid kommunalkongressen i Stockholm den 10, 11 och 12 nästa Oktober 
afslogs. 
 
§ 111. 
Drätselkammarens hemställan om ett anslag af 100 kronor till inköp af 1.000 ex af 
folkskriften ”Emot emigration” bifölls att utgå af anslaget för oförutsedda utgifter. 
 
§ 112. 
Drätselkammarens hemställan om bemyndigande att försälja tomten till huset N:o 40 vid 
Kungsgatan till v. Konsul M. Radhe för ett pris af kronor 9:93 per kvadratmeter. (3:50 per 
kvadrataln) för 1.586,74 kvadratmeter (4.500 kvadratalnar) och kronor 5:67 per kvadratmeter 
(2 kronor per kvadrataln) för 742,77 kvadratmeter (2.106 ½ kvadratalnar) bifölls efter 
votering emellan Drätselkammarens hemställan och ett af Herr Nilsson framställt förslag, att 
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priset skulle utgöra kronor 9:93 per kvadratmeter för hela tomten, men att staden i afräkning å 
köpesumman skulle öfvertaga i § 69 och 99 härofvan antecknade område vid öfre 
vattenledningsdammen för 5.000 kronor. 
 
Herrar Anderson, Gunnersson, Jonsson, Mattsson, Wallin, Hansson, Lindman, Hörman, 
Kihlberg och Laurin röstade för Drätselkammarens hemställan, hvaremot Herrar Lindbom, 
Carlsson, Backman, Nilsson, Luckey, Sterner, Richter, Hernström, Löfving och Ordföranden 
rösrade för Herr Nilssons förslag. 
 
Till protokollet skulle antecknas, att v. Konsul Radhe fortfarande vore villig att försälja 
förenämnda område till staden för 5,000 kronor. 
 
§ 113. 
Drätselkammarens hemställan om bemyndigande att till C. Rosén få försälja tomten N.o 154 
om 731,88 kvadratmeter (2.075,61 kvadratalnar) till ett pris af kronor 7:09 per kvadratmeter 
(2:50 per kvadrataln) bifölls. 
 
§ 114. 
Drätselkammarens hemställan om bemyndigande att till Alfr. Bovik & C:o få försälja tomten 
N.o 333 i Grönviksbukten om 705,22 kv.m. (2.000 kvadratalnar) till ett pris af kronor 5:67 per 
kvadratmeter (2 kronor per kvadrataln) föredrogs. 
 
Herrar Anderson och Gunnersson föreslogo att priset måtte höjas till kronor 8:50 per 
kvadratm, hvaremot Herrar Radhe, Lindman och Luckey ansågo kronor 7:09 tillräckligt högt. 
 
Sedan Drätselkammarens hemställan ifråga om priset afslagits begärdes votering, hvilken 
verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
Den, som vill sälja tomten till kronor 2:50 per kvadrataln, röstar Ja 
 
Den, det icke vill, röstar Nej. 
 
Vinner Nej, hafva Fullmäktige beslutit sälja tomten för kronor 8:50 per kvadratmeter. 
 
Vid upprop röstade Herrar Radhde, Lindbom, Backman, Luckey, Sterner, Jonsson, Mattsson, 
Hernström, Wallin, Hansson, Gustafsson, Laurin, Lindman, Löfving, Hörman, Kihlberg och 
Lilliehöök Ja, 
 
men Herrar Carlsson, Anderson, Nilsson, Gunnersson och Richter Nej.  
 
Med 17 röster emot 5 hade Fullmäktige alltså beslutit i enlighet med japropositionen. 
 
§ 115. 
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Sedan Herr Borgmästare Axel Sundberg under förmälan, att han ämnade söka tjänstledighet 
under tiden från och med den 5 till och med den 19 nästa September anhållit om yttrande 
huruvida Stadsfullmäktige hade något att erinra emot att e. o. Hofrättsnotarien J. A. Vallberg i 
Lysekil erhåller Kungl. Hofrättens förordnande att under tiden förvalta Borgmästareämbetet i 
staden, beslöts afgifva det yttrande, att Stadsfullmäktige icke hade något att däremot erinra. 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
§ 116. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll Lördagen den 31 innevarande Augusti 
kl. 2. E. m. hos Herr Ordföranden utsågos Herrar Gunnersson och Anderson. 
 
Som ofvan 
ARVID BROWALDH. 
 
Justeradt: 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
J. G. GUNNERSSON. 
J. A. ANDERSON. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset 
Lördagen den 31 Augusti 1907 kl. 5 e. m., betyga 
 
C. S. LILLIEHÖÖK 
 Arvid Browaldh. 
 
 
 
1907 Lysekils  N.r 11. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll vid Lysekils Stadsfullmäktiges sammanträde den 26 september 1907. 
 
Frånvarande var 
 Herr Kjellström. 
med anmäldt förfall, som godkändes. 
 
Herr Borgmästare Sundberg var tillstädes. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 117. 
Landshöfdinge Ämbetets i Göteborg och Bohus län genom Magistraten ankomna utslag den 
20 Augusti 1907 rörande vägdelningen i Stångenäs härad föredrogs, och förklarade 
Fullmäktige sig nöjda med utslaget och lade detsamma till handlingarna. 
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§ 118. 
Landshöfdinge Ämbetets i Göteborgs och Bohus län genom Magistraten ankomna resolution 
den 19 September 1907 jämte Yrkesinspektörens inneliggande skrifvelse i anledning af 
skorstensfejaremästarens framställning om vissa åtgärders vidtagande å hustak till skydd för 
arbetarne lästes och remitterades till Byggnadsnämnden för yttrande. 
 
 § 119. 
Magistratens och Drätselkammarens yttranden i ärendet om Slättens införlifning med Lysekil 
(protokoll 1906, § 50) lästes och beslöts i enlighet därmed tillsätta en kommitté om fem 
personer för samarbete med ”Lyse sockens kommitté för Slättens införlifning”. 
 
Till kommittéledamöter utsågos Herrar Borgmästare A. Sundberg, v. Konsul M. Radhe, 
Fabrikör C. Th. Olsson samt Sjökaptenerna C. Backman och Lars Alfred Carlsson med Herr 
Sundberg som sammankallande. 
 
§ 120. 
Magistratens framställning om ett extra anslag af kronor 212 åt polis Rudolf Ljunggren 
(protokoll 1907, § 105) jämte Drätselkammarens styrkande yttrande föredrogs och afgjordes 
efter votering, hvarvid 18 röster afgåfvos för afslag och 5 röster för bifall till förslaget. 
 
§ 121. 
Brandsoldaternas genom Magistraten ankomna framställning om höjning i lön från 75 till 150 
kronor per år jämte fri uniform, olycksfallsförsäkring, läkare och medicin jämte Brandchefens 
och Drätselkammarens yttranden föredrogs. 
 
Brandchefen hade föreslagit att lönen de första 2 åren skulle utgå med 100 kronor, de därpå 
följande 2 åren med 125 kronor och efter fyra års tjänstgöring med 150 kronor allt per man 
och år förutom fri uniform, olycksfallsförsäkring, läkare och medicin med skyldighet för 
brandsoldaterna att utom sin egentliga tjänst biträda brandkorpralen 30 timmar per år hvardera 
för vård af brandattiraljen. Nya lönestaten skulle träda i kraft den 1 Januari 1908. 
 
Herr Nilsson yrkade bifall till Brandchefens förslag med den modifikation att andra 
lönegraden inträder efter 3 års och högsta lönegraden efter 6 års tjänstgöring. 
 
Herrar Radhe, Hörman och Richter talade för Brandchefens förslag, Herrar Lindman och 
Backman för Drätselkammarens förslag. Som var ett tillstyrkande af Brandchefens förslag 
med den modifikation att alla brandsoldater uppföras i lägsta lönegraden den 1 Januari 1908, 
och Herrar Gustafsson och Gunnersson för Herr Nilssons förslag. 
 
Sedan votering begärts verkställdes denna i två omgångar enligt följande godkända 
voteringspropositioner: 
 
a. Den, som bifaller Drätselkammarens förslag, röstar ja. 
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Den, som bifaller Herr Nilssons förslag, röstar nej. 
Det förslag, hvilket erhåller de flesta rösterna, uppställes i nästa votering med det återstående 
förslaget. 
 
Vid upprop röstade Herrar Radhe, Sterner, Jonsson, Richter, Mattsson, Kihlberg, Laurin och 
Lilliehöök ja, men Herrar Lindbom, Carlsson, Backman, Andersson, Nilsson, Gunnersson, 
Luckey, Settergren, Hernström, Wallin, Hansson, Gustafsson, Löfving och Hörman nej, 
hvaremot Herr Lindman icke röstade. Med 14 röster mot 8 hade Fullmäktige alltså antagit 
Herr Nilssons förslag såsom kontraproposition emot Brandchefens förslag. 
 
b. Den, som bifaller Brandchefens förslag, röstar ja. 
Den, det icke vill, röstar nej. 
Vinner nej hafva Fullmäktige antagit Herr Nilssons förslag med den inskränkningen, att 
frågan om fri läkare och medicin bordlagts i afvaktan på Stadsfullmäktiges beslut öfver 
särskildt förut väckt förslag i enahanda syfte. 
 
Vid upprop röstade Herrar Radhe, Sterner, Richter, Gustafsson, Kihlberg och Lilliehöök ja; 
men Herrar Lindbom, Carlsson, Backman, Nilsson, Gunnersson, Luckey, Jonsson, Mattsson, 
Hernström, Wallin, Hansson, Laurin och Löfving nej, hvaremot Herrar Anderson, Lindman, 
Hörman och Settergren icke röstade. 
 
Med 13 röster emot 6 hade Fullmäktige sålunda antagit nej-propositionen. 
 
§ 122. 
Magistratens i anledning af extra poliskonstapelns (nattvakternas) begäran om löneförhöjning 
från 25 till 30 kronor per månad gjorda hemställan, att begäran måtte bifallas för tiden 1 
Oktober 1907-1 April 1908, jämte Drätselkammarens tillstyrkande yttrande föredrogs och 
bifölls. 
 
§ 123. 
Herr Backmans förslag om utredning af kostnaden för omorganisation af poliskåren med 
slopande af nattvakterna och om genomförande af omorganisation, därest kostnaden icke 
blifver allt för hög emot nuvarande, remitterades för utredning och yttrande till en kommitté 
om tre personer samt till Drätselkammaren. 
 
Till ledamöter i kommittén utsågos Borgmästare A. Sundberg, Stadsfiskal A. Browaldh och 
Sjökapten C. Backman. 
 
§ 124. 
Kommitténs för afgifvande af förslag till grunder för pensionering af tjänstemän och betjänte i 
städer begäran om ett anslag af 80 kronor till bidrag i kostnaderna därför jämte 
Drätselkammarens tillstyrkande föredrogs och bifölls. 
 
§ 125. 
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Drätselkammarens hemställan, att A. K. Fernström mot vissa villkor måtte medgifvas rätt att 
tillfälligtvis uttappa en del af Stora Dona, remitterades till Styrelsen för Lysekils Vatten- och 
Kloakledningar för yttrande. 
 
§ 126. 
Drätselkammarens hemställan om bemyndigande att uppsäga vederbörande ägare att borttaga 
huset N:o 48 vid Kungsgatan, hvilket har ett långt i gatan utskjutande läge, eller ock i enlighet 
med Stadsfullmäktiges förut fattade beslut för dylika fall afstå huset till staden för 
taxeringsvärdet, därest annan öfverenskommelse icke kan träffas, föredrogs och återförvisades 
ärendet till Kammaren med uppdrag att söka öfverenskomma med ägarne om flyttning af 
huset till annan plats. [Anm: Det gäller huset på Kungsgatan 57, det så kallade Bratt-huset, 
som 1908-1909 flyttas till Blekegatan 12, se även § 136.] 
 
§ 127. 
Genom Magistraten ankomna fyra st. petitioner, med sammanlagt 382 namnunderskrifter, 
hvari anhålles att inga nya vin- och ölrättigheter måtte tillstyrkas för kommande treårsperiod, 
läses och skulle samma vid ifrågavarande ärendes behandling tagas i betraktande. 
 
§ 128. 
Genom Magistraten för Stadsfullmäktiges till- eller afstyrkande yttrande inkomma 
ansökningar om rätt till vin- och ölutskänkning för treårsperioden 1908-1910, nämligen: 
 
1. från Bernhard Ninus Hedberg om rätt till utskänkning af vin och öl under åren 1908, 1909 
och 1910 i huset N:o 45 vid Gamla Strandgatan; 
 
2. från O. Dorthé om enahanda rättighet under samma tid i huset N:o 33 Kungsgatan; 
 
3. från Anna Carlsson om rättighet att i huset N:o 9 Kungsgatan för samma tid eller, om 
sådant ej kan beviljas, till och med den 31 december 1908 till spisande gäster vid måltider 
utskänka vin och öl; 
 
4. från Maria Johansson om rättighet i likhet med Anna Carlsson att utöfvas i huset N:o 8 
Färgaregatan; 
 
5. från B. A. Björk om rätt till utskänkning under nästa tre kalenderår af vin och öl i 
Stadshotellets annex; 
 
6. från Anna Klein om rätt att under åren 1908, 1909 och 1910 i huset N:o 36 vid Kungsgatan 
i sammanhang med matservering till spisande gäster utskänka vin och öl. 
 
7. från Jenny Carlsson om rätt att i huset N:o 31 Gamla Strandgatan under åren 1908 till 1910 
utskänka maltdrycker i samband med ordnad måltid; 
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8. från Christina Kjellman om tillstånd att under nästa tre kalenderår i huset N:o 3 vid 
Kyrkogatan till spisande gäster vid måltider utskänka vin och öl. 
 
Efter en stunds debatt, hvarunder upplystes att under innevarande år endast funnos Björks, 
Anna Carlssons och Kleins rättigheter, ehuru de öfriga funnits före år 1907, bestämdes, att de 
egentliga rättigheterna skulle tillstyrkas på en tid af tre år, hvaremot de s. k. maträttigheterna 
skulle tillstyrkas på endast ett år, och att ansökningarna skulle behandlas hvar för sig, hvilket 
skedde och erhölls följande resultat: 
 
1. Hedberg. Sedan votering begärts verkställdes denna enligt följande godkända 
voteringsproposition:  
 
Den, som vill tillstyrka ansökningen på den grund, att en rättighet å ifrågavarande plats är af 
behofvet påkallad, röstar Ja. 
 
Den, det icke vill, röstar Nej. 
 
Vinner nej hafva Fullmäktige afstyrkt bifall till framställningen, enär behof af dylik rättighet å 
förevarande plats icke förefinnes.  
 
Vid upprop röstade Herrar Radhe, Lindbom, Carlsson, Nilsson, Luckey, Sterner, Richter, 
Wallin, Hansson Kihlberg, Laurin, Lindman, Löfving och Hörman Ja; men Herrar Anderson, 
Gunnersson, Settergren, Jonsson, Mattsson, Hernström och Gustafsson Nej, hvaremot Herrar 
Backman och Lilliehöök icke röstade. Med 14 röster emot 7 hade Fullmäktige alltså beslutit i 
enlighet med ja-propositionen.  
 
2. Dorthé. Sedan votering begärts verkställdes denna efter samma proposition som 
föregående, och erhölls precis samma resultat såväl i afseende å de röstande som å beslutet. 
 
3. Anna Carlsson, 5. Björk och 6. Klein. Dessa rättigheter tillstyrktes utan votering, enär det 
för det allmänna ansågos behöfliga.  
 
4. Johansson. Sedan votering begärts verkställdes denna efter ofvannämnde 
voteringsproposition, hvarvid Herrar Radhe, Backman och Richter röstade ja, men Herrar 
Lindbom, Anderson, Nilsson, Gunnersson, Luckey, Settergren, Sterner, Jansson, Mattsson, 
Hernström, Wallin, Hansson, Gustafsson, Kihlberg, Laurin, Lindman, Löfving och Hörman 
nej, hvaremot Herrar Carlsson och Lilliehöök icke röstade. 
 
Med 18 röster emot 3 bifölls alltså nej-propositionen. 
 
7. Jenny Carlsson. Sedan votering begärts verkställdes denna efter samma 
propositionsordning, som i mom. 1 härofvan omförmäles, hvarvid Herrar Lindbom, Backman, 
Hansson, Kihlberg och Hörman röstade ja; men Herrar Anderson, Nilsson, Gunnersson, 
Luckey, Settergren, Sterner, Jonsson, Hernström, Wallin, Gustafsson, Laurin och Lindman 
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nej, hvaremot Herrar Radhe, Carlsson, Richter, Mattsson, Löfving och Lilliehöök icke 
röstade. 
 
Alltså beslöts i enlighet med nej-propositionen med 12 röster emot 5. 
 
8. Kjellman. Denna rättighet afstyrktes utan votering, enär densamma ansågs för det allmänna 
obehöflig. 
 
§ 129. 
Innehafvarne af Stadshotellet, Grand Hotell och Hotell Lysekil hade uti en genom 
Magistraten ankommen skrifvelse framhållit behofvet af utsträckt utskänkningstid utöfver 
hvad lagen stadgar och anhållit, att Stadsfullmäktige i enlighet med Kungl. Förordningen 
angående försäljning af brännvin den 9 juni 1905, § 29 moment 4 måtte hos Konungens 
Befallningshafvande göra framställning, att utskänkning får pågå till kl. 11 e. m. å 
förenämnda hotell. 
 
Stadsfullmäktige beslöto efter votering med 19 röster mot 4, som afgåfvos för att tiden skulle 
sättas till kl. half 12 e. m., att verkställa den beställda framställningen. 
 
§ 130.  
Förslag af Herr Gustafsson om uppsättande af två glödlampor å västra Kronbergsgatan och en 
å Skottegrändsgatan remitterades till Drätselkammaren för yttrande. 
 
§ 131. 
Herr Nilssons förslag att vissa ändringar i epidemisjukhusets inredning måtte verkställas 
remitterades till Hälsovårdsnämnden och Drätselkammaren för yttrande. 
 
§ 132. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll tisdagen den 1 nästa Oktober kl. 1,30 e. 
m. hos Herr Ordföranden utsågos Herrar Gunnersson och Mattsson. 
 
Som ofvan 
ARVID BROWALDH. 
 
Justeradt: 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
J. G. GUNNERSSON. 
AUG. MATTSSON. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset 
Onsdagen den 2 Oktober 1907 kl. 2. e. m., betyga 
 
C. S. LILLIEHÖÖK 
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 Arvid Browaldh. 
 
 
 
1907 Lysekils  N:r 12. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll vid Lysekils Stadsfullmäktiges sammanträde den 31 oktober 1907. 
 
Frånvarande voro 
 Herrar Kjellström 
 Laurin 
 Wallin 
med anmälda förhinder, som godkändes. 
 
Herr Borgmästare Sundberg var tillstädes. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 133. 
Förslag om vissa ändringar i Epidemisjukhuset (protokoll § 131) jämte Hälsovårdsnämndens 
och Drätselkammarens tillstyrkande yttranden företogs och beslöts anslå 800 kronor till 
ändamålet att uppföras i 1908 års stat. 
 
§ 134. 
Drätselkammarens åtgärd att vidtaga en del förändringar å gatubelysningsnätet, godkändes, 
dock skulle en af de äldre, staden tillhöriga båglamporna uppsättas i Konsulliden i stället för 
den af Kammaren tilltänkta glödlampan. 
 
§ 135. 
Förslag om uppsättande af 1 glödlampa i Skottegränd och 2 i Kronberget (protokoll § 130) 
jämte Drätselkammarens yttrande föredrogs och beslöts efter votering med 12 röster emot 9 
att uppsätta två lampor i Kronberget. 
 
Drätselkammaren hade föreslagit en lampa i Kronberget och ingen i Skottegränd. Enär en 
båglampa placerats å sådan plats i Skottegränd, att den föreslagna lampan därstädes blifvit 
öfverflödig. 
 
§ 136. 
Drätselkammaren förnyade anhållan om bemyndigande att uppsäga arrendet af tomten till 
huset n:o 48 Kungsgatan återförvisades efter votering med 13 röster emot 7 till 
Drätselkammaren för underhandling med ägarne om flyttning af huset till annan lämplig plats. 
[Anm: Det gäller huset på Kungsgatan 57, det så kallade Bratt-huset, som 1908-1909 flyttas 
till Blekegatan 12, se även § 136.] 
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§ 137. 
Genom Magistraten ankommen till Konungens Befallningshafvande ställd ansökan af 
hotellinnehafvaren J. V. Magnusson om rätt att söndagen den 3 nästa november å Grand 
Hotell i Lysekil till deltagarne i en af Lysekils Skyttegille anordnad bal utskänka spirituosa till 
kl. 1 på natten föredrogs och beslöts tillstyrka bifall till ansökningen. 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
§ 138. 
Genom Magistraten ankommen till Konungen Befallningshafvande ställd ansökan af 
hotellinnehafvaren B. A. Björk om rätt att lördagen den 16 nästa november å Stadshotellet i 
Lysekil till deltagarne i en af Lysekils Segelsällskap anordnad bal utskänka spirituosa till kl. 2 
på natten föredrogs och beslöts tillstyrka bifall till ansökningen. 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
§ 139. 
Kommittén för afgifvande af förslag till underdånig skrifvelse till Konungen i ändamål att 
staden Lysekil måtte snarast möjligt skiljas från Stångenäs härads väghållningsdistrikt hade 
inkommit med ett så lydande förslag: 
 
”Till Konungen. 
 
Då Eders Kungl. Maj:t genom Nådigt bref den 6 Juli 1900 förlänade Lysekils köping 
stadsprivilegier stadgade Eders Kungl. Maj:t såsom villkor för dessa privilegiers åtnjutande, 
bland annat, att stadens väghållningsbesvär skulle förblifva oförändradt, intill dess ny 
vägdelning inom Stångenäs härads väghållningsdistrikt kunna komma till stånd. 
 
Sedan staden den 1 April 1903 trädt i utöfning av stadsprivilegierna gjorde dess 
stadsfullmäktige hos Eders Kungl. Maj:ts Befallningshafvande i Göteborgs och Bohus län 
framställning om ny vägdelning i och för stadens skiljande från väghållningsdistriktet. Denna 
framställning blef också genom Eders Kungl. Maj:ts Befallningshafvandes utslag den 5 
December 1903 bifallen. Häröfver anförde emellertid de väghållningsskyldige i distriktets 
landtkommuner besvär hufvudsakligen i syfte att fördröja stadens skiljande från distriktet och 
därigenom så länge som möjligt få behålla stadens rikliga bidrag till vägkassan. Besvären 
fullföljdes i samma syfte ända till Eders Kungl. Maj:t, som dock genom nådig resolution den 
26 April 1905 ogillade besvären. Efter framställning från stadens sida förordade Eders Kungl. 
Maj:ts Befallningshafvande i länet härefter Kommissionslandtmätaren Ivan Hedén den 22 
December 1905 att förrätta ifrågavarande vägdelning. Den 19 juli 1906 påbörjades 
förrättningen och den 26 Januari 1907 afgafs af förrättningsmännen förslag rörande de i 
Väglagens 41 § omförmälda frågor, hvilket förslag underställdes Eders Kungl. Maj:ts 
Befallningshafvandes pröfning. Beslut i dessa frågor meddelades af Eders Kungl. Maj:ts 
Befallningshafvande den 20 Augusti 1907. Därest vägdelningen nu finge fortgå obehindrat 
och lämnades utan klander, då den blifvit avslutad, hade Lysekils stad utsikt att blifva fri från 
väghållningsdistriktet från och med år 1909. Beklagligtvis sker dock ej detta, ty 
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landtkommunernas väghållningsskyldige ämna helt visst för att än vidare upppskjuta Lysekils 
skillsmässa från distriket fullfölja talan ej mindre mot ofvannämnda beslut af den 20 sistlidne 
Augusti än äfven mot själfva vägdelningen, då den blifvit afslutad. Under sådana 
omständigheter skulle staden ännu i fyra eller fem år nödgas tillhöra distriktet. 
 
Ett sådant förhållande skulle emellertid medföra stora ekonomiska svårigheter för Lysekils 
stad. De väghållningsskyldige inom staden hafva nämligen årligen dels bestridt vägunderhåll 
in natura för 2.003 vägfyrkar eller omkring 1/5 af hela väghållningen in natura och dels 
utgjort en dryg vägskatt, hvilken under år 1903 uppgick till 5.533 kronor 6 öre. Sedan Lagen 
den 20 Juni 1905 angående bl. a. förändrade grunder för vägskattens utgörande trädt i kraft, 
har den från Lysekil utgående årliga vägskatten stigit till 13.115 kronor 44 öre, som uttagits 
under innevarande år. Nästa års vägskatt torde, såvidt af detta års taxering framgår, uppgå till 
omkring 15.000 kronor; och sedan under nästa år ny fastighetstaxering ägt rum kan 
vägskatten från Lysekil beräknas till minst 16.000 kronor om året. Om Lysekils stad i fem år 
till skall tillhöra väghållningsdistriktet, får staden således bidraga till vägkassan med 
ytterligare 79.000 kronor, hvarigenom vägkassan, hvars behållning nu utgör omkring 40.000 
kronor, skulle vid dessa års slut, om man medräknar bidragen från landtkommunerna och 
ränta, uppgå till omkring 150.000 kronor.  
 
Är uppenbart att en sådan beskattning måste blifva i hög grad betungande för en stad med 
endast omkring 4.000 innevånare. Staden har nämligen under de sista åren i och för ordnande 
af fastighetsväsendet m. m. fått vidkännas mycket stora utgifter. Bland annat har till 
stenläggning af gator, hvilka äro till allmänt underhåll indelade, under åren 1904 och 1905 
utgifvits omkring 40.000 kronor. Många nödiga utgifter förestå också under den närmaste 
tiden såsom, bland annat, för nya gatuläggningsarbeten och utvidgning af vattenledningen. På 
grund häraf kan man för de närmaste åren beräkna en så betydande uttaxering för 
kommunens, kyrkans och skolans behof att utgörandet härjämte af en dryg vägskatt skulle 
verka i hög grad betungande å de skattskyldige. 
 
Lysekils stadsfullmäktige finna sig häraf föranlåten att hos Eders Kungl. Maj:t i djupasre 
underdånighet hemställa om befrielse från ovan omförmälda villkor för stadsprivilegiernas 
åtnjutande på det sätt, att Eders Kungl. Maj:t måtte förordna om stadens skiljande från 
väghållningsdistriktet från och med nästa år eller eljest å någon lämplig näbelägen tid, utan att 
vägdelningens afslutande behöfver afvaktas. Sådant kkan ske utan någon olägenhet, enär de 
vägar, som nu äro indelade till underhåll å de väghållningsskyldige i Lysekil, ligga inom 
stadens planlagda område och såsom gator underhållas af staden. Därest Eders Kungl. Maj:t 
skulle finna skäligt meddela ett sådant förordnande, förbinda Stadsfullmäktige sig att intill 
vägdelningen afslutas och vunnit laga kraft fortfarande fullgöra samma underhåll och jämväl, 
såsom nu redan sker, bestrida den vinterväghållning, som nu åligger de väghållningsskyldige 
här i staden. För de öfriga väghållningsskyldiges sida torde något hinder fören sådan 
anordning icke böra möta, enär distriktets vägkassa, därest den i sin helhet får tillfalla 
distriktet, redan är tillräckligt stor att skydda distriktet för ekonomiska svårigheter i framtiden. 
 



Kerstin Jungebro 1907 Lysekils stadsfullmäktiges handlingar 

© Kerstin Jungebro                                                               Sallskapet Strömstierna Sida 74 

Slutligen få Stadsfullmäktige framhålla att någon föreskrift icke blifvit meddelad om, huru 
med vägkassan skall förfaras, när Lysekils stad frångår distriktet, och att Stadsfullmäktige i 
följd häraf anse sig befogade att då erhålla andel i vägkassan. Då distriktet säkerligen icke 
godvilligt vill afstå någon del af kassan, kommer härom att anhängiggöras rättegång, hvarvid 
svårighet måtte uppstå vid bestämmandet af den grund, efter hvilken delning af kassan 
rättvisligen bör ske. För att undanröja dessa framtida stridigheter äro Stadsfullmäktige villiga 
att såvidt på staden ankommer, afstå från andel i vägkassan, därest staden frigöres från 
väghållningsdistriktet från och med nästa år. 
 
Genom det här ofvan anförda torde vara ådagalagt ej mindre att Stadsfullmäktiges 
underdåniga framställning har fog i rättvisa och billighet än äfven att den äskade åtgärden är 
lagligen utförbar. I följd häraf våga Stadsfullmäktige i underdånighet hoppas på nådigt bifall 
till framställningen. 
 
Underdånigast”. 
 
Stadsfullmäktige beslöto godkänna förslaget och att omedelbart expediera underdåning 
skrivelse i enighet därmed. 
 
§ 140. 
Förslag af Herr Gustafsson att Stadsfullmäktige måtte för år 1908 anslå 300 kronor att 
öfverlämnats till Lysekils nykterhetsföreningars Centralkommitté för anordnande af föredrag 
och vetenskapliga föreläsningar i alkoholfrågan remitterades till Drätselkammaren för 
yttrande. 
 
§ 141. 
Verkställdes följande val: 
a). till revisor för granskning af Lysekils Brännvinsförsäljningsaktiebolags räkenskaper och 
förvaltning under försäljningsåret 1906-1907 utsågos Herrar v. Konsulerna Aug. Lysell och 
Gust. Richter med Herr Kapten Lars Alfred Carlsson som suppleant; 
 
b). att såsom stadens ombud vid instundande mantalsskrifning utsågos Rådman L. Ödman och 
Stadstjänare J. A. Johansson;  
c). till beredningsutskott för granskning af Magistratens inkomst- och utgiftsförslag för år 
1908 Herrar Lilliehöök, Jonsson, Settergren, Radhe och Backman med den förstnämnde 
såsom sammankallande.  
 
§ 142. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll lördagen den 2 nästa November kl. 1 e. 
m. hos Herr Ordföranden utsågos Herrar Hansson och Mattsson. 
 
Som ofvan 
ARVID BROWALDH. 
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Justeradt: 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
AUG. MATTSSON. 
HILMER HANSSON. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset 
Lördagen den 2 November 1907 kl. 2 e. m. betyga 
 
C. S. LILLIEHÖÖK 
 Arvid Browaldh. 
 
1907 Lysekils  N:r 13. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll vid Lysekils Stadsfullmäktiges sammanträde den 26 November 1907. 
 
Frånvaro voro 
 Herrar Radhe 
 Kjellström 
med anmälda förhinder, som godkändes. 
 
Herr Borgmästare Sundberg var tillstädes, 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 143. 
Magistratens skrifvelse rörande betänkande med förslag till bestämmelser om 
folkskoleundervisningen i vissa städer, öfver hvilket Stadsfullmäktige före den 15 nästa 
december äga afgifva yttrande, föredrogs och beslöts tillsätta en kommitté om tre personer för 
afgifvande af förslag till yttrande. Till kommittéledamöter utsågos Herrar Borgmästare 
Sundberg. Doktor Lagerwall och Skollärare Tingdahl, de två senare efter votering med slutna 
sedlar, hvarvid Herr Lagerwall erhöll 17 röster och Herr Tingdahl 14 röster. Närmast i röstetal 
kom Rådman Ödman med 9 röster. Till sammankallandet utsågs Herr Sundberg. 
 
§ 144. 
Genom Magistraten inkommen framställning från Lysekils Föreläsningsförening om ett 
anslag för år 1908 af 200 kronor tillika revisionsberättelsen öfver granskningen af 
Föreningens räkenskaper föredrogs. Stadsfullmäktige beviljade för sin del Föreningens 
Styrelse ansvarsfrihet för den tid revisionen afser och remitterade anslagsbegäran till 
Drätselkammaren för yttrande. 
 
§ 145. 
Genom Magistraten inkommen ansökan från Styrelsen för Lysekils Samskola om ett 
ytterligare anslag för år 1908 af 500 kronor tillika med revisionsberättelse öfver skolans 
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räkenskaper och förvaltning, under senaste läsåret föredrogs. Stadsfullmäktige beviljade för 
sin del Styrelsen ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar och remitterade anslagsbegäran 
till Drätselkammaren för yttrande. 
 
§ 146. 
Lysekils Skyttegilles genom Magistraten inkomna begäran om ett anslag för år 1908 af 250 
kronor föredrogs och remitterades till Drätselkammaren för yttrande. 
 
§ 147. 
Förslag om rätt för firman A. K. Fernström att på vissa villkor tillfälligtvis urtappa en del av 
Stora Dona (protokoll § 125) jämte Vattenstyrelsens yttrande föredrogs. 
 
Fernströms begäran innefattar rätt att lägga en fördämning emellan västra och östra delen af 
Stora Dona och därefter aftappa vattnet från den mindre eller västliga delen för att kunna 
tillgodogöra sig berget å myrens norra sida, dock erbjuder Fernström sig att i mån af bergets 
borttagande istället upplägga en mur vid norra sidan af myren så att, efter arbetets 
fullbordande, den kan ånyo användas såsom vattenbassäng. 
 
Drätselkammaren och Vattenstyrelsen hade tillstyrkt bifall till framställningen med villkor: 
 
att ofvannämnda mur göres fullt betryggande för all framtid, så att vattnet icke bortrinner ur 
bassängen; och 
 
 att myren icke får på minsta sätt nedskrotas eller minskas till sitt omfång, utan skall 
densamma återställas i minst lika godt skick som den emottages. 
 
Stadsfullmäktige biföllo framställningen med förestående villkor samt skyldighet för 
Fernström att rengöra myren, då den är urtappad. Åt Vattenstyrelsen uppdrogs att upprätta 
aftal med Fernström och närmare bestämma villkoren. 
 
§ 148. 
Vattenstyrelsens hemställan om ett anslag å kronor 333:75 till en rörledning från Vattenposten 
å Rosvikstorg till kajkanten jämte tillkopplingsslang och mätare att användas vid utlämning af 
vatten till båtar föredrogs och bifölls att uppföras i 1908 års utgiftstat. 
 
§ 149. 
Vattenstyrelsens hemställan om följande anslag: 
 
a). kronor 720 till kostnaden för omläggning och förlängning af vattenledningen i 
Skottegränd; 
 
b). kronor 202:50 till kostnaden för uppförande af ett staket omkring sandupplagsområdet vid 
Färgaregatan; och  
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c). kronor 500 till kostnaden för förlängning af kloakledningen vid Julius Backmans i gamla 
staden. 
 
remitterades till Drätselkammaren för yttrande. 
 
§ 150. 
Drätselkammarens hemställan om bemyndigande att försälja nedannämnda tomter bifölls. 
 
a). till Anders Carlsson tomten N:o 129 i Skottgränd om cirka 493 kvadratmeter (1.400 
kvadratalnar) till ett pris af kronor 4:25 per kvadratmeter (1:50 per kvadrataln); 
 
b). till R. Berggren tomten till huset N:o 25 Skottegränd, närmare beskrifning i 
Byggnadsnämndens yttrande, till ett pris af kronor 3:55 per kvadratmeter (1:25 per 
kvadrataln); 
 
c). till J. A. Johansson tomten till huset N:o 25 Kyrkviksbergsgatan om cirka 113,5 
kvadratmeter (400 kv.alnar) till ett pris af kronor 5:67 per kvadratmeter (2 kronor per 
kvadrataln); och 
 
d). till J. A. Johansson tomten till huset N:o 18 Kvarngränd om 309 kvadratmeter (876,3 
kvadratalnar) till ett pris af kronor 5:67 per kvadratmeter (2 kronor per kvadrataln). 
 
§ 151. 
Kapten E. B. Lyckes anhållan att få köpa tomten N:o 40 enligt 1873 års reglering (protokoll § 
103) jämte Byggnadsnämndens och Drätselkammarens afstyrkande yttranden föredrogs och 
beslöts bordlägga ärendet. 
 
§ 152. 
Drätselkammarens hemställan att stadsfullmäktige måtte fastställa ett af Drätselkammaren 
upprättadt köpebref å Verkstadsområdet å Sanden, tomterna N:ris 2, 4 och 10 (bil.) samt att 
Stadsfullmäktige i sammanhang därmed måtte medgifva köparne eller dess rättsinnehafvare 
rätt att, så fort N. O. Lycke afstår från begagnandet af den väg, som undantagits för hans 
magasin, inköpa nämnda väg och det område, hvilket uppstår mellan tomten N:o 2 och den 
gräns, som uppkommer ifall kajlinjen vid Gust. Cornérs tomt utdrages i rak linje tills den 
träffar tomtens N:o 4 gräns emot sjön, bifölls. 
 
§ 153. 
Drätselkammarens hemställan om ett anslag å 2.000 kronor till fyllnad emellan Rosviks 
kajplan och Vadet för åstadkommande af en strandgata (protokoll § 109) jämte 
Hamnstyrelsens yttrande och hemställan om kajbyggnad mellan Rosvik och Sillgränds brygga 
i enlighet med Major Hellebergs af Styrelsen förut tillstyrkta förslag föredrogs. 
 
Hamnstyrelsen hade anmodat Hamningenjören att inkomma med kostnadsberäkning och 
förslag för utläggning af ofvannämnda gata med pålning såsom stöd för utfyllnaden emellan 
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Elnas pir och förutvarande tullbassängen och hade denne i anledning däraf uppgjort en karta, 
som utvisade den tilltänkta gatans läge jämte kostnadsförslag, upptagande för hela arbetet 
7.350 kronor med pålning å ofvannämnda sträckning af trä och ytterligare 544 kronor med 
pålning af gammal järnvägsräls. Fyllnaden emellan Rosviks kajplan och Sillgränds brygga 
hade beräknats till 720 kronor för träpålning, 1.155 kronor för fyllning och planering samt 
250 kronor för läggning af kloaktrumma. 
 
Hamnstyrelsen hade framhållit i sitt yttrande, att fyllning ej kunde ske utan den ifrågasatta 
pålningen eller uppläggande af en solid stödjemur i pålningens ställe, dock förefanns stora 
osannolikheter för att pålningen skulle gifva vika för sjön och fyllnaden ramla ut på djupet, 
hvilket skulle förorsaka stora kostnader liksom kostnaden för pålningen eller läggandet af 
stödjemur vore bortkastade penningar, då behofvet kräfde att en kaj emellan Rosviks kajplan 
och Anderssons brygga med snaraste blefve byggd, hvarför Styrelsen såsom yttrande 
hemställt, att Stadsfullmäktige ville besluta uppdraga åt Styrelsen att sektionsvis med början 
vid Rosviks kajplan bygga kaj å ifrågavarande sträckning enligt Major Hellebergs senaste 
förslag. Däremot hade Styrelsen icke något att erinra emot fyllning emellan Andersson brygga 
och Vadet enligt Hamningenjörens förslag. 
 
Herrar Gunnersson, Nilsson och Carlsson talade för Hamnstyrelsens förslag, hvaremot Herrar 
Lindman och Richter talade för bifall till Drätselkammarens förslag, som endast afsåg 
åstadkommande af en af behofvet påkallad förbindelseled emellan Rosviks kajplan och Vadet, 
hvilket vore en sak och kajbyggnad en annan sak. 
 
Herr Backman ansåg, att kajbyggnaden var behöflig, men hade staden nu icke råd att bygga 
kaj enligt förslaget borde fyllnad ske enligt Drätselkammarens förslag. 
 
Sedan Herrar Jonsson och Luckey yrkat bordläggning på Hamnstyrelsens förslag om 
kajbyggnaden och afgörande af Drätselkammarens förslag samt Herr Gunnersson yrkat 
bordläggning på hela ärendet begärdes votering, hvilken verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 
 
Den, som vill bordlägga båda förslagen, röstar ja. 
 
Den, det icke vill, röstar nej. 
 
Vinner nej hafva Stadsfullmäktige beslutit bordlägga Hamnstyrelsens förslag men afgöra 
Drätselkammarens förslag. 
 
Vid upprop röstade Herrar Carlsson, Gunnersson, Sterner, Hernström, Wallin, Hansson, 
Gustafsson, Kihlberg och Hörman ja: 
 
men Herrar Lindbom, Backman, Nilsson, Luckey, Settergren, Jonsson, Richter, Mattsson, 
Laurin, Lindman, Löfving och Lilliehöök nej. 
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Herr Anderson röstade icke. 
 
Med 12 röster mot nio beslutade Stadsfullmäktige sålunda i enlighet med nejpropositionen. 
 
Härefter yrkade Herrar Lindman och Nilsson bifall till Drätselkammarens förslag, Herr 
Gunnersson ansåg det vara oformligt att uppdraga åt drätselkammaren att göra fyllnader i sjön 
inom hamnområdet, hvaremot herr Jonsson betonade att Drätselkammaren bygger gator, 
hvarom här är fråga och Hamnstyrelsen kajer. 
 
Sedan votering begärts verkställdes denna enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
Den, som bifaller Drätselkammarens förslag, röstar ja. 
 
Den, det icke vill, röstar nej. 
 
Vinner nej hafva Stadsfullmäktige afslagit Drätselkammarens framställning. 
 
Vid upprop röstade Herrar Lindbom, Backman, Nilsson, Luckey, Settergren, Jonsson, 
Richter, Mattsson, Laurin, Lindman, Löfving och Lilliehöök ja; 
 
men Herrar Gunnersson, Sterner, Hernström, Wallin, Hansson, Gustafsson, Kihlberg och 
Hörman nej. 
 
Herrar Carlsson och Andersson röstade icke. 
 
Med 12 röster emot 8 hade Fullmäktige alltså beslutit i enlighet med japropositionen. 
 
Efter att detta förslag antagits afsade sig Herrar Gunnersson och Carlson ledamotskapet i 
Hamnstyrelsen under motivering, att de ansågo det okorrekt, att Stadsfullmäktige emot 
Hamnstyrelsens tillstyrkan beviljat penningar och fattat beslut att uppdraga åt 
Drätselkammaren att utföra ett arbete inom hamnens område, hvilket borde tillkomma 
Hamnstyrelsen att utföra. 
 
§ 154. 
Källarmästare B. A. Björks till Konungens Befallningshafvande i Göteborgs och Bohus län 
ställda ansökan om rätt att lördagen den 14 innevarande December utskänka spirituosa å 
Stadshotellet till kl. 1 på natten föredrogs och beslöts tillstyrka bifall. 
 
§ 155. 
Direktör Robert Kjellström, som afflyttat från staden, hade afsagt sig ledamotskapet i Lysekils 
Stadsfullmäktige. Afsägelsen godkändes och skulle samma till Magistraten meddelas för 
utlysande af fyllnadsval. 
 
§ 156. 
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Herr Nilsson framhöll, att Stadsfullmäktiges beslut i § 153 härofvan icke kränker 
Hamnstyrelsens rätt, då nu endast är fråga om utfyllnader för åstadkommande af en 
gatuförbindelse emellan Rosviks kajplan och Vadet samt hemställde till Herrar Gunnersson 
och Carlson, att de måtte återtaga sina afsägelser. Dessa vidhöllo emellertid afsägelserna, 
hvarför Stadsfullmäktige på Herr Ordförandens förslag uttalade ett tack till Herrar 
Gunnersson och Carlsson för det arbete de nedlagt inom Hamnstyrelsen. 
 
§ 157. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll lördagen den 7 nästa December kl. 1 e. 
m. hos Herr Ordföranden utsågos Herrar [Lars Alfred] Carlsson och Kihlberg. 
 
Som ofvan 
ARVID BROWALDH. 
 
Justeradt: 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
AUG. L. KIHLBERG. 
L. A. CARLSSON. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset 
Lördagen den 7 December 1907 kl. 2 e. m. betyga 
 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
 Arvid Browaldh. 
 
 
1907 Lysekils  N:r 14 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll vid Lysekils Stadsfullmäktiges sammanträde den 18 December 1907. 
 
Frånvarande var 
 Bror Kjellström 
med anmält förhinder, som godkändes. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg var tillstädes. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 158. 
Lysekils Föreläsningsförenings begäran om 200 kronor anslag för år 1908 (protokoll § 144) 
jämte Drätselkammarens tillstyrkande yttrande föredrogs och bifölls. 
 
§ 159. 
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Styrelsen för Lysekils samskola begäran om ett ytterligare anslag för år 1908 af 500 kronor. 
(protokoll § 145) jämte Drätselkammarens tillstyrkande yttrande föredrogs och föranledde till 
en stunds debatt, hvarunder Herrar Richter, Hörman, Anderson och Gstafsson yrkade afslag 
under förmenande, att terminsafgiften i Samskolan kunde höjas. Hvaremot Herrar Settergren, 
Gunnersson, Nilsson, Carlsson och Lindman yrkade bifall, då de icke kunde vara med om 
höjning af de redan förut höga afgifterna. 
 
Stadsfullmäktige biföllo utan votering anslagsbegäran. 
 
§ 160. 
Lysekils Skyttegilles ansökan om 250 kronor anslag för år 1908 (protokoll § 146) jämte 
Drätselkammarens tillstyrkande yttrande föredrogs och bifölls. 
 
§ 161. 
Styrelsen för Lysekils Vatten- och kloakledningar hemställan om följande anslag (protokoll § 
149) jämte Drätselkammarens tillstyrkande yttrande föredrogs och bifölls, nämligen: 
 
a). kronor 720 till kostnaden för omläggning och förläggning af vattenledningen i 
Skottegränd: 
 
b). kronor 202:50 till kostnaden för uppförande af ett staket omkring upplagsområdet vid 
vattenledningsfiltret; och  
 
c). kronor 500 till kostnaden för förlängning af kloakledningen vid Juöius Backmans. 
 
§ 162. 
Drätselkammarens hemställan att t. f. Stadsingenjör Jakob Teodor Calander från 1 Januari 
1908 måtte uppföras å ordinarie stat och att lönen från sagda dag måtte utgå med 2.500 kronor 
per år bifölls. 
 
§ 163. 
Drätselkammarens hemställan att dess sekreterares och stadskassörens lön måtte utgå med 
600 kronor för hvardera tjänsten och att till skrifbiträde åt innehafvaren af tjänsterna 
tillsvidare anslås 600 kronor per år bifölls. 
 
§ 164. 
Förslag att 300 kronor måtte ställas till Lysekils Nykterhetsföreningars Centralkommittés 
förfogande för anordnande af vetenskapliga föreläsningar i alkoholfrågan (protokoll § 140) 
jämte Drätselkammarens yttrande föredrogs. 
 
Drätselkammaren hade tillstyrkt anslagets beviljande men hemställt, att penningarne måtte 
ställas till Lysekils Föreläsningsförenings förfogande att användas för angifvet ändamål, enär 
Stadsfullmäktige ägde att tillsätta en styrelseledamot i Föreläsningsföreningen och 
följaktligen kunde kontrollera medlens användning. 
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Herrar Gunnersson, Nilsson och Gustafsson talade för bifall till det ursprungliga förslaget, 
dock frångingo de båda förstnämnda sin ståndpunkt sedan upplyst blifvit att i Lysekil 
inträffat, att af Centralkommittén anordnade nykterhetsföredrag haft i huvudsak politisk 
prägel, och att utsigt förefinnes erhålla stadsunderstöd till samma belopp, därest anslaget 
ställes till Föreläsningsföreningens förfogande. Herrar Richter, Lindman, Mattsson och 
Lilliehöök talade för bifall till Drätselkammarens förslag, hvaremot Herr Hörman yrkade rent 
afslag. 
 
Sedan votering begärts verkställdes denna enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
Den, som vill bevilja anslaget, röstar ja. 
 
Den, det icke vill, röstar nej. 
 
Vinner nej hafva Fullmäktige afslagit motionen. 
 
Vid upprop röstade Herrar Lindbom, Carlsson, Backman, Nilsson, Gunnersson, Settergren, 
Sterner, Jonsson, Richter, Mattsson, Hernström, Wallin, Gustafsson, Kihlberg, Laurin, 
Lindman och Lilliehöök ja, men Herrar Hansson och Hörman nej, hvaremot Herrar 
Andersson, Luckey och Löfving icke röstade. 
 
Med 17 röster emot 2 beviljade Stadsfullmäktige sålunda ett anslagför år af 300 kronor för 
ofvannämnda ändamål och beslöts härefter att samma skulle ställas till Lysekils 
Föreläsningsförenings förfogande. 
 
§ 165. 
Byggnadsnämndens hemställan, att stadsfullmäktige måtte besluta, att revision skall ske af de 
under 1873 och 1904 fastställda stadsplanerna i syfte att bringa dem i större 
öfverensstämmelse med nuvarande byggnadsförhållanden, bifölls och uppdrogs åt 
Byggnadsnämnden, som redan under år 1906 fått sig anvisadt medel för detta ändamål, att 
fortast möjligt till Stadsfullmäktige inkomma med förslag till förbättring af dessa stadsplaner. 
 
§ 166. 
Kommitterades förslag till yttrande öfver betänkande och förslag till bestämmelser om 
folkskoleundervisningen i vissa städer (protokoll § 113) föredrogs och redogjorde Herr 
Borgmästare Sundberg för lagförslagets hufvudpunkter. Om det afgifna förslaget till yttrande, 
hvari lagförslaget tillstyrktes med den förändring, att hela antalet icke själfskrifna 
skolstyrelseledamöter böra utses af Stadsfullmäktige i stället för såsom hälften af 
Stadsfullmäktige och hälften af kyrkostämman, hade herrar Sundberg och Lagerwall enat sig, 
hvaremot Herr Tingdahl uti särskild skrifvelse på anförda skäl anhöll Stadsfullmäktige måtte 
afstyrka antagandet af lagförslaget i dess nuvarande skick. 
 



Kerstin Jungebro 1907 Lysekils stadsfullmäktiges handlingar 

© Kerstin Jungebro                                                               Sallskapet Strömstierna Sida 83 

Herrar Nilsson, Gunnersson, Gustafsson, Settergren och Lindman yrkade, att 
Stadsfullmäktiges yttrande i ärendet måtte affattas i enlighet med Herrar Sundbergs och 
Lagerwalls förslag, Herr Radhe yrkade att Stadsfullmäktige skulle förklara sig icke hafva 
något att erinra emot lagförslaget sådant det återgifvits i Kommittébetänkandet, varmed Herr 
Andersson yrkade bifall till Herr Tingdahls afstyrkande yttrande och Herrar Mattsson och 
Backman ställde sig tveksamma om nyttan af så genomgripande förändringar som de 
ifrågasatta, dock hade de intet yrkande. 
 
Sedan votering efter framställd proposition begärts jämväl för uppsättande af 
kontraproposition mot Herrar Sundbergs och Lagerwalls förslag verkställdes votering efter 
följande godkända voteringsproposition: 
 
Den, som vill uppställa Herr Radhes förslag såsom kontraproposition, röstar ja. 
 
Den, det icke vill, röstar nej. 
 
Vinner nej hafva Stadsfullmäktige beslutit uppsätta Herr Anderssons yrkande såsom 
kontraproposition. 
 
Vid upprop röstade alla utom Herr Andersson ja, hvadan Stadsfullmäktige med 22 röster emot 
1 biföllo japropositionen. 
 
Hufvudvoteringen verkställdes efter följande godkända voteringsproposition: 
 
Den, som bifaller Herrar Sundbergs och Laherwalls förslag röstar ja. 
 
Den, det icke vill, röstar nej. 
 
Vinner nej, hafva Stadsfullmäktige beslutit i enlighet med Herr Radhes yrkande. 
 
Vid upprop röstade Herrar Carlsson, Nilsson, Gunnersson, Settergren, Sterner, Jonsson, 
Richter, Hernström, Wallin, Hansson, Gustafsson, Laurin, Lindman, Löfving och Lilliehöök 
ja; 
 
Men Herrar Radhe, Lindbom, Backman, Anderson, Luckey, Mattsson, Kihlberg och Hörman 
nej. 
 
Med 45 röster emot 8 hade Fullmäktige alltså antagit Herrar Sundbergs och Laherwalls 
förslag till yttrande såsom eget yttrande i ärendet. 
 
Emot beslutet reserverade sig Herrar Anderson, Backman, Kihlberg och Mattsson. 
 
§ 167. 
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Förrättades val till de befattningar inom kommunen, hvilka vid årets slut blifva lediga eller 
eljest skola tillsättas och som det tillkommer Stadsfullmäktige att besätta. 
 
Därvid utsågos i hufvudsaklig överensstämmelse med valkommitténs förslag: 
 
a). till ledamöter i Drätselkammaren intill 1910 års slut Herrar O. Bovik och J. A. Anderson 
och till suppleant för samma tid Herr Emilius Hörman samt till suppleant intill 1908 års slut 
Herr E. Luckey:  
 
b). till ledamot i byggnadsnämnden intill 1911 års slut Herr J. G. Gunnersson och till ledamot 
intill 1910 års slut i stället för Herr Carlsson, som afsagt sig uppdraget och hvars afsägelse 
godkändes. Herr Aug. Mattsson och till suppleant Herr L. Laurin i Herr Mattssons ställe intill 
1908 års slut: 
 
c). till ledamöter i Hamnstyrelsen, sedan det blifvit fasslaget att den, som erhöll lägsta 
röstetalet, skulle anses vald för ett år i Herr Gunnerssons ställe och de båda andra för två år i 
stället för Herrar Radhe och Carlsson, hvilka voro i tur att afgå, genom sluten omröstning 
Herrar Radhe, Hansson och Gunnersson med respektive 17, 14 och 11 röster; 
 
d). till ledamöter i Handels- och Sjöfartsnämnden intill 1909 års slut Herrar Lars Alfred 
Carlsson, J. G. Gunnerson, M. Radhe, G. Richter, Emilius Hörman, J. E. Lindbom och R. 
Björsell; 
 
e). till ledamöter i Stadsfullmäktiges Valkommitté för år 1908 Herrar M. Radhe, G. Richter, 
B. P. Jonsson, Ax. Nilsson och J. H. Lindman;  
 
f.) till ledamöter i Brandförsäkringskommittén för år 1908 Herrar J. Hjelmgren och Joh:s 
Tholson samt till suppleanter för samma tid Herrar J. H. Lindman och C. J. Nordström; 
 
g). till Hufvudmän för Lysekils Sparbank intill 1910 års slut Herrar A. Lysell, J. O. Wallentin, 
G. Richter och K. J. Asp, 
 
h). till ledamot i styrelsen för Lysekils Föreläsningsförening för år 1908 Herr Axel Nilsson; 
 
i). till ledamöter i Hästuttagningsnämnden intill 1912 års slut Herrar M. Radhe, G. Richter, 
Lars Alfred Carlsson, Frans Johansson och C. Th. Olsson; 
 
j). till revisorer för granskning af nedannämnda räkenskaper för år 1907: 
 
1). Drätselkammarens, Herrar E. Landeberg, R. Ekdahl och G. Bundsen med Herrar Karl 
Rudberg och John Sterner såsom suppleanter; 
 
2). Fattigvårdsstyrelsens, Herrar Hjalmar Holst och V. Reinhold med Herrar J. A. Jakobsson 
och A. Beronius såsom suppleanter; 
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3). Samskolans, Herr Jakob Fredrik Carlsson, 
 
4). Föreläsningsföreningens, Herr Em. Löfberg; 
 
5). Hamnstyrelsens, Herrar E. Landeberg, C. F. Lidell och J. A. Anderson med herrar P. 
Grundell och P. Lundbom såsom suppleanter; 
 
6). Hälsovårdsnämndens, Herrar J. E. Lindbom och E. Luckey med Herr O. Bovik såsom 
suppleant; och 
 
7). Skyttegillets, Herr Carl Teodor Olsson. 
 
§ 168. 
Lysekils Badhusaktiebolags genom Magistraten inkomna förslag och erbjudande om 
försäljning af lägenheten Bansvik remitterades till Drätselkammaren för yttrade. 
 
§ 169. 
Hamnstyrelsens bordlagda förslag om kajbyggnad i Rosvik (protokoll § 153) återupptogs till 
behandling och beslöts efter ett längre anförande af Herr Radhe och på dennes förslag att 
uppdraga åt Hamnstyrelsen snarast möjligt inkomma med kostnadsförslag för byggande af kaj 
å dels hela kajsträckan emellan Rosvikstorg och Sillgränds brygga och dels å densamma 
indelad i olika sektioner samt att fyllnad i sjön emellan Rosvik och Sillgränd icke får ske 
förrän kajmur är byggd därstädes. 
 
§ 170. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll lördagen den 28 innevarande December 
kl. 1 e. m. hos Herr Ordföranden utsågos Herrar Radhe och Nilsson. 
 
Som ofvan 
ARVID BROWALDH. 
 
Justeradt: 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
MAGNUS RADHE. 
AXEL NILSSON. 
 
Att ofvastående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset Lördagen 
den 28 December 1907 kl. 2 e. m. betyga 
 
C. S. LILLIEHÖÖK 
 Arvid Browaldh. 
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1907 Lysekils  N.r 15. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll vid Lysekils Stadsfullmäktiges sammanträde den 29 December 1907. 
 
Frånvarande voro 
 Herrar Kjellström 
 Sterner  
med anmälda förhinder, som godkändes. 
 
Herr Borgmästare Sundberg var tillstädes. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 171. 
Magistratens utgifts- och inkomstförslag för år 1908 jämte Beredningsutskottets yttrande 
föredrogs och godkändes förslaget (Bilaga). 
 
§ 172. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll tisdagen den 31 innevarande December 
kl. 1 e. m. hos Herr Ordföranden utsågos Herrar Radhe och Richter. 
 
§ 173. 
Stadsfullmäktige utbytte inbördes tack för det gångna arbetsåret med tillönskan om ett godt 
årsskifte. 
 
Som ofvan 
ARVID BROWALDH. 
 
Justeradt: 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
MAGNUS RADHE. 
GUST. RICHTER. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit å förut kungjord tid offentligen uppläst å Rådhuset 
Tisdagen den 31 December 1907 kl. 2 e. m. betyga 
 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
 Arvid Browaldh. 
 
 
Bilaga till protokoll 1907 N:r 15. 
 
Utgifts- och inkomstförslag 
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för 
 
LYSEKILS STAD 
 
år 1908. 
 
Inkomster: 
 
Arrenden, hyror och dylikt: 
 
Hyra för upplagskällaren   800:- 
”       af tullförvaltaren   600:- 
”       ”  O. W. Klein   412:50 
”       för Stadsparken   2.000:- 
Tomt- och bergarrenden, förslagsvis  11.300:- 15.112:50 
 
Brännvinsmedel: 
 
Andel i försäljningsavgifter, förslagsvis  1.400:- 
”         i brännvinsbolagets årsvinst, förslagsvis 46.000:- 47.400:- 
 
Öfriga föremål: 
 
Vattenafgifter, förslagsvis   1.000:- 
C. Olsson, arrende för Rotemyren  124:- 
Hundskattemedel, förslagsvis  450:- 
Platshyror    100:- 
Bötesmedel    50:- 
Upp- och afskrifningsränta, förslagsvis  100:- 1.825:- 
 
Bidrag från Hamnstyrelsen: 
 
Till polisbevakningen   2.000:- 
”     amortering och ränta å hamnens lån  3.000:- 
”     stadsingenjörens lön   1.200:- 
”     renhållningen   200:- 
”     arbetsförmannens lön   500:- 
”     belysningen   1.800:- 8.700:- 
   Summa inkomster kr. 73.036:50 
 
Reserverade medel 
 
För Rotemyrens upprensning  2.000:- 
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”     Triangelmätningen   8.000:- 
”     Omläggning af golf i gamla telegraflokalen 25:- 10.025:- 
 
Utgifter: 
 

I. Fattigvården: 
 
Balans från 1907   2.000:- 
Underhåll af hus och inventarier  800:- 
Understödtagares beklädnad, vård och underhåll 13.000:- 
Hospials- och sjukhusafgifter  1.200:- 
Bidrag till Barnavårdsnämnden  350:- 
Arvode åt ordföranden   500:- 
”           ”   tillsyningsmannen  200:- 
Till oförutsedda utgifter   150:-  18.200:- 
 
II. Sundhetsvården: 
 
Aflöning åt två stadsläkare   2.500:- 
”              ”  sjuksköterskan   500:- 
”              ”  två barnmorskor  600:- 
Underhåll af hus och inventarier med  
brandförsäkring, däribland omändring  
af inredningen   900:- 
Sjukas vård och underhåll   850:- 
Öfriga förbrukningspersedlar  100:- 
 
Öfriga behof: 
 
Sundhetssyn    100:- 
Ved    150:- 
Diverse    200:-  5.900:- 
 

III. För undervisningen: 
 
Anslag till Samskolan   2.500:- 
”           ”   Föreläsningsföreningen  200:- 
”           ”   Föreläsningar i alkoholfrågan  300:-  3.000:- 
 

IV. För allmänna byggnader, platser och dylikt: 
 
Anskaffning och underhåll af hus och inventarier: 
 
Anskaffning af nya inventarier samt underhåll  
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af hus och inventarier, förslagsvis  1.500:- 
Brandförsäkringspremier, förslagsvis  300:- 1.800:- 
 
Underhåll af gator, torg, vägar m. m.  
 
Underhåll af gator etc., förslagsvis  1.500:- 
Renhållningen   3.850:- 
   Transport 5.350:- 1.800:- 27.100:- 
 
   Transport 5.350:- 1.800:- 27.100:- 
 
Anslag till utläggning af Strandgatan  
mellan Rosvik och Vadet   2.000:- 
Förbättring af diverse gator  3.000:- 
Skötsel af stadens planteringar  100:- 
Hyra för upplagsplats för sopor  30:- 10.480:- 
 
Gatubelysningen: 
 
Ökad kostnad för år 1907, förslagsvis  2.000:- 
Belysningsavgift för 1908   7.500:- 
Underhåll af ledningar och lampor  1.500:- 11.000:- 
 
Vatten- och kloakledningar: 
 
Beräknad brist från år 1907 å kloakledningens konto 3.000:- 
Beräknad brist från år 1907 å vattenledningens konto 500:- 
Underhåll och utvidgning samt spolning och  
rengöring af kloakledningar, förslagsvis  3.000:- 
underhåll af vattenledningsverket med tillhörande  
byggnader och ledningar, förslagsvis  2.500:- 
Vattenledning å Rosvikstorg  333:75 
Omläggning af vattenledningen i Skottegränd 720:- 
Staket vid filtret   202:50 
Förlängning af kloakledningen vid Julius  
Backmans magasin   500:- 10.756:25 
 
Brandväsendet. 
 
Arvode till Brandchefen   400:- 
Brandkorpralens lön och beklädnadsersättning 1.120:- 
Lön till 4 brandsoldater á 150  600:- 
D:o  ”   2  ”                    ”  125  250:- 
D:o  ”   9  ”                  ”  100  900:- 
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Brandsynearvode   270:- 
Olycksfallsförsäkringspremie för brandsoldaterna 107:50 
Brandförsäkringspremier   75:- 
Annonser, porton m. m.    75:- 
Kol, ved, trassel, olja m.m. förslagsvis  250:- 
Nyanskaffning och underhåll af brandtelefon  
och brandattiralj, förslagsvis  500:- 4.547:50 
 
Öfriga behof: 
 
Stadsingenjörens lön   2.500:- 
Arbetsförmannens lön   1.500:- 
O. A. Thorén för tillsyn af Grötön  450:- 
Bidrag till skjutsentreprenör  100:- 
Platsarrende för rörbrunn   25:- 
   Transport 4.575:- 38.583:75 27.100:- 
 
 
   Transport 4.575:- 38.583:75 27.100:- 
Olycksfallsförsäkringspremier för stadens  
arbetare, förslagsvis   200:- 
Handtlangning vid mätningar, verkställda af  
Stadsingenjören m. m. förslagsvis  300:- 5.075:- 43.658:75 
 

V. Verk och inrättningar m. m.  
Borgmästarens lön och tjänstgöringspenningar 4.000:- 
Två rådmanslöner   600:- 
En extra rådmanslön   100:- 
Stadsfiskalens lön och tjänstgöringspenningar 1.500:- 
Stadsvaktmästarens lön och beklädnadsersättning 1.100:- 
Skrifmaterial, papper, tryckningskostnader,  
inbindningskostnader, förslagsvis   332:- 
Post- och inrikes Tidningar  18:- 
Underhåll och transport af rannsakningsfångar 150:- 7.800:- 
 
Stadsfullmäktiges och nämnders expedition: 
 
Sekreterarens i stadsfullmäktiges arfvode 500:- 
Drätselkammarsekreterarens arfvode  600:- 
Skrifbiträde åt D:o   600:- 
Tryckning och bindning, förslagsvis  650:- 
Skrifmaterial, papper m. m. förslagsvis  50:- 
Postporton    15:- 
Hyra, eldning, städning af stadsingenjörslokalen 325:- 
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Rit- och skrifmaterial för stadsingenjören, förslagsvis 150:- 
Telefonafgift    60:- 
Samtalsafgifter, förslagsvis  5:- 
Pension åt f. stadsingenjören Hjelmgren  300:- 3.255:- 
 
Polisväsendet: 
 
Hälsovårdspolisens lön   1.320:- 
Tre konstaplar med lön 1.150  3.450:- 
Beklädnad för 3 konstaplar   360:- 
”                 ”    hälsovårdspolisen  100:- 
Extra konstaplar, nattvakter  3.600:- 
En extra konstapel   350:- 
Middagstjänstgöring å vaktkontoret  150:- 
Extra polistjänstgöring vid sjukdomsfall o. d. 250:- 
Eldning och städning i polisbyggnaden, förslagsvis 250:- 
Skrifmaterial, bokbinderiarbeten m. m.   50:- 
Telefonafgift    60:- 
Samtalsafgifter, förslagsvis  10:- 
Belysningsafgift   50:- 
   Transport 10.000:- 11.055:- 70.758:75 
   Transport 10.000:- 11.055:- 70.758:75 
Olycksfallsförsäkringspremier, förslagsvis 150:- 
Ökning af polis, förslagsvis  3.652:50 13.802:50 
 
Uppbördsverket: 
 
Stadsfogdens och kronouppbördskassörens lön 1.200:- 
Stadskassörens arfvode   600:- 
Telefonafgift    80:- 
Afgift för telefonsamtal, förslagsvis  10:- 
Mantalsskrifningsarfvode   20:- 
Uppbördsblanketter, skrifmaterial, bokbinderiarbete,  
porton, förslagsvis   280:- 2.190:- 
 
Öfriga behof: 
 
Skorstensfejarens lön   200:- 
Hyra för rådhus, enligt kontrakt  775:- 
Städning, eldning och belysning i rådhuset, förslag. 600:- 
Hyra för telegrafstationen   600:- 
”       ”    tullvaktstugan   120:- 
Annonskostnader, förslagsvis  1.000:- 
Kronoskatt, förslagsvis   750:- 
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Anslag till Skyttegillet   250:- 4.295:- 31.342:50 
 
VI.. Afskrifningar å kommunalutskylder   4.500:- 
 
 
VII.. Räntor å upptagna lån: 
 
1908 års ränta å ett i Stockholms stads sparbank för hamnens räkning upptaget  
lån å 50.000 kronor, hvarå den 31 december 1906 återstod kronor 29.161:10 och hvarå  
räntan för år 1906 utgjorde     1.531:48 
 
VIII..  Afbetalning å upptagna lån: 
 
Å hamnen lån   1.468:52 
Kreditskild    10.000:- 
Skuld från 1906 för vattenledningsbehof  2.008:-  13.476:52 
 
IX. Oförutsedda utgifter     6.061:62 
Härtill kommer af kyrkostämman beslutad uttaxering  
för kyrkans och skolans behof: 
För kyrkan    15.700:- 
”     folkskolan   11.800:01 
”     högre folkskolan   1.100:- 
”     barnavårdsnämndens behof  500:-  29.100:01 
    Summa utgifter kronor 156.770:88 
Härifrån afgå beräknade inkomsterna    73.036:50 
    Bristen utgör sålunda kr. 83.734:38 
Bristen betäckes på följande sätt: 
Debitering af personliga afgifter för skolan 50 öre per  
man och 25 öre per kvinna    782:- 
    Transport 782:- 
 
 
    Transport 782:- 
Uttaxering af 5½ kronor per bevillningskrona; och, då  
bevillningen af fastighet och inkomst utgör kronor  
15.082:25, uppstår härigenom ett belopp af  82.952:38 83.734:38 
 
För den särskilda förvaltningen öfver stadens fastighetsaffär upprättas följande 
 
Inkomst- och utgiftsförslag för år 1908: 
 
Inkomster: 
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Beräknad behållning från år 1907   72.942:49 
Tomtförsäljningar under år 1908, förslagsvis  23.708:- 96.650:49 
 
Utgifter: 
 
Amortering å lån    12.000:- 
Ränta           ”    23.040:- 35.040:- 
   Beräknad behållning till år 1090 kr. 61.610:49 
 
 
Hamninrättningen. 
 
Inkomster: 
 
Beräknad uppbörd under året   18.000:- 
Kreditivlån     10.000:- 28.000:- 
 
Utgifter: 
 
Hamnkaptenens lön    1.500:- 
Uppbördsprovision, förslagsvis   800:- 
Hamnlotsens arfvode    200:- 
Upptagning, målning och utläggning av bojar  300:- 
Eldning å hamnkontoret    50:- 
Underhållning af bryggor och planer   1.500:- 
Muddring och sprängning    3.000:- 7.350:- 
 
Till Stadskassan: 
 
Ränta och amortering å Rosviks bryggas lån  3.000:- 
Bidrag till renhållningen    200:- 
Polisbevakningen    2.000:- 
Hamningenjörens lön    1.200:- 
Arbetsförmannens lön    500:- 
Belysning     1.800:- 8.700:- 
     Transport 16.050:- 
 
     Transport 16.050:- 
 
Öfriga behof: 
 
Inbetalning af kreditiv    10.000:- 
Kreditivränta     600:- 
Ordförandens räkenskapsarfvode   100:- 
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Sekreterarens arfvode    100:- 
Oförutsedda utgifter    1.150:- 11.950:- 
      28.000:- 
 
Betalningsterminerna för kommunalutskylderna blifva 2:ne, den ena i slutet af Mars och den 
andra i slutet af Augusti. 
 
Antaget af Stadsfullmäktige den 28 December 1907, betygas 
C. S. LILLIEHÖÖK. 
 /Arvid Browaldh. 
 
REGISTER 1907. 
 
Arbetsförman, löneförhöjning, 4. 
Arrende, af Skeppsholmen, 28; Gallebergs udde, 56; Stångholmen 61. 
Arrendekontrakt, å stadens tomter, 22. 
Bansvik, inköp, 168. 
Beredningsutskottet, val, 141. 
Bevillningsberedningen, ordförande och val, 17. 
Brandförsäkringar, 86. 
Brandstodskommitté, val, 167. 
Brandväsendet, nytt alarmeringssystem, 8, 75; instruktion, 40, 45; fri läkarvård, 74, 81, 91; 
löneförhöjning, 121. 
Brännvinsförsäljningsaktiebolaget, tevisionsberättelse, 13; ny oktroj, 15; detaljhandel, 108; 
revisorer, 141. 
Byggnader, nytt kallbadhus, 5, 6. 
Byggnadsnämnden, revision af stadsplaner, 165; val, 167. 
Dona, St. uttappning, 125, 147. 
Drätselkammaren, ordförandeval, 11; afsägelse, 23, 41: val, 23, 48, 167; anslag, 39, 110; 
läkarevård, 73; revision, 98; revisorer, 167. 
Epidemisjukhuset, ändring, 131, 133. 
Fattigvården, anslag, 37; tuberkuloshem, 72; revision, 98; revisorer, 167. 
Flyttning af hus N:o 48 Kungsgatan, 126, 136. 
Folkskoleundervisningen, vissa bestämmelser, 143, 166. 
Föreläsningsföreningen, anslag, 144, 158; val, revisorer, 167. 
Gallebergs udde, 56. 
Gatubelysningen, kontrakt, 64; förändringar, 131; Kronberget, 130, 135; Skottegränd, 135. 
Hamnområde, utvidgning, 32, 101; anslag till fyllnad, 109, 153, 169, 
Hamnstyrelsen, ordförandeval, 12; passagerarångare, 55; revision, 98, afsägelser, 156; val, 
167; revisorer, 167. 
Handels- och sjöfartsnämnden, val, 167. 
Hälsovårdsnämnden, anslag, 37; ordningsföreskrifter, 47, 97; revision, 98, revisorer, 167. 
Hästuttagningsnämnden, val, 167. 
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Inkomst af Lysekils samfällighet, bör användas för visst ändamål, 26. 
Jordköp, Sandhagarne, 9. 
Järnvägsanläggningen Lysekil – Smedberg, subkommitté, 26, 50, 59; behöfliga områden, 27; 
centralkommitténs villkor, 33, 58, 63. 
Järnvägskommittén, afsägelse, 66, 77; val, 67, 92. 
Kallbadhus, nybyggnad, 5, 6. 
Kommunalkongress, 110. 
Kommunalutskylder, A. Wide, 14, 31. 
Köttbesiktningsbyrå, 90. 
Landstingsmän, val, 68, 
Lysekils nykterhetsföreningars Centralkommitté, anslag, 140, 164. 
Lysekils samfällighet, användning af inkomst, 25. 
Löneförhöjning, arbetsförmannen, 4, brandsoldaterna, 121; nattvakterna, 122, 
stadsingenjören, 162, sekreterare och stadskassör, 163. 
Magistraten, anslag till Ljunggren, 105, 120. 
Mantalsskrifning, ombud, 141. 
Omorganisation af poliskåren, 123. 
Ordningsföreskrifter, för planteringar, 34; för mjölkhandel m. m., 47, 97. 
Pensionering, anslag, 124. 
Planteringar, ordningsföreskrifter, 34. 
Rådhuslokalerna, belysningen, 82, 94, 102. 
Sandberget, reglering, 7; tomtpris, 20. 
Sandhagarne, förslag om inköp, 9. 
Samskolan, val, 42; revision, 49; anslag 145, 159; revisorer, 167. 
Sillgrändsgatan, reglering, 78, 93. 
Skeppsholmen, utarrendering, 28. 
Skjutsentreprenör, anslag och kontrakt, 104. 
Skolhustomt, 19, 30. 
Skorstensfejarmästare, resolution, 118. 
Skyttegillet, Stångholmen, 61, 89; anslag 146; revisorer, 167. 
Slätten, införlifning, 119. 
Sparbanken, val af hufudmän, 167. 
Stadsfullmäktige, val och hälsning, 1; ordförandeval, 2; protest emot bötesbeslut, 3; afsägese, 
155; tack, 173. 
Stadsingenjören, uppsägning, 38; löneförhöjning, 162. 
Strandbergska tomten, ägobyte, 107. 
Tomtförsäljningar, H. Johansson, 21; S. Isaksson, 21; O. A. Olsson, 36; G. Andersson, 36; J. 
A. Johansson, 38; A. & J. Tobisson, 83; Lysekils Mek. V. Akt. Bol., 84, 95, 152; H. 
Backman, 85; E. B. Lycke, 103, 151; M. Radhe, 112; C. Rosén, 113; Alfr. Bovik & Co., 114; 
diverse personer, 150. 
Tjänstledighet, borgmästaren, 76, 115. 
Trötemyren, förslag till inköp, 96. 
Tuberkuloshem, 72. 
Tullkammaren, ang. tolagsersättning, 24. 
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Utskänkning, 51, 52, 53, 54, 60, 65, 89, 106, 127, 128, 129, 137, 138, 154. 
Utgifts- och inkomstförslag, 171. 
Valkommitté, 167. 
Vattenstyrelsen, reglemente och ordningsföreskrift, 18, 46; nedre dammen, 44, anslag, 148, 
149, 161. 
Vägdelning, skrifvelse till Kungl. Maj:t, 16, 139; utslag, 117; vägstämma, 35. 
Väghållningsskyldige, val, 70, 79. 
Öfre vattenledningsdammen, köp af visst område, 69, 99. 
 
./ 
 
Avskrift klar 2013-09-16 av Kerstin Jungebro. 
 
Kompletteringar och justeringar gjorda av Per Stenros 
2013-09-16 § 65. Alma Justina Abrahamsson 
2013-12-10 Kr à Kronor, kv-. à kvadrat, samt några smärre stavfel, … 
2020-01-26 Ändrat ”linie” till ”linje” och ”ingeniör” till ”ingenjör” samt kompletterat 

Calander till Jakob Teodor Calander. 
2020-04-30 Lagt till kommentar vid § 126 och § 136. 
 
./ 


